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صفحه2

معاون اول رئیس جمهور:
 آیین نامه های برنامه هفتم تا 

دوماه آینده تدوین شود
 محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهوردر 
مراســم تکریــم و معارفــه معــاون حقوقی 
رئیس جمهور با بیان اینکه در سالیان گذشته 
از اجرای سیاست های کلی نظام غفلت شده و 

سند مهم برنامه هفتم توسعه مهم ترین...

رئیس جمهور:
شاخص دولت ما، رضایت مردم 

است
مســعود پزشــکیان، رئیس جمهور در اولین 
گفت وگوی تلویزیونی با مــردم با بیان اینکه 
می توانم هر ماه یک بار با شــما صحبت کنم و 
مشــکلی ندارم، گفت: آمادگی داریم که حرف 

مردم را بگوییم و حرف آنها را بشنویم. ...

وزیر امور خارجه: 
رژیم اسرائیل تلاش دارد تنش 

در منطقه را به آستانه یک 
بحران خطرناک برساند

ســیدعباس عراقچــی، وزیــر امــور خارجه 
کشــورمان در صفحه شخصی خود در فضای 
مجازی نوشــت: رژیم اسرائیل با تداوم جنایت 

در غزه و گسیل ماشین کشتار به کرانه... 222

بهداشت عادلانه 
سراسری شــدن طرح پزشک خانواده یکی  

از مباحث مهم مطرح شده در اولین گفت وگوی مستقیم 
رئیس جمهور کشورمان با مردم بود.

در حالی وی از طرح پزشــک خانواده به عنوان راه حلی 
برای ارائه خدمات بهداشتی عادلانه به تمامی نقاط کشور 
یاد می کننــد، تجربه های قبلی از اجــرای این طرح در 
استان های مازندران و فارس، به ویژه نارضایتی پزشکان 
نشان دهنده چالش های جدی در مسیر تحقق این هدف 

است. 
طرح پزشــک خانــواده به عنــوان یک مــدل خدمات 
بهداشــتی، اولین بار در دهه 80 میلادی در کشورهای 
مختلف دنیا معرفی شــد و هدف آن ایجاد یک سیستم 
بهداشــتی جامع و دسترســی پذیر برای تمامی اقشــار 
جامعــه بود. در ایران، این طرح برای اولین بار در ســال 
1390 و در دوران وزارت بهداشــت دکتر مرضیه وحید 
دســتجردی به طور رسمی مطرح شــد و هدف آن ارائه 
خدمات پزشکی اولیه به طور گسترده و منسجم در سطح 

کشور بود.
در دوران وزارت بهداشــت دکتر ســید حســن هاشمی 
)1392-1396(، اجرای طرح پزشــک خانواده به عنوان 
یکــی از اولویت های اصلی نظام ســلامت قرار گرفت و 
برنامه ریزی هایی برای گســترش آن در ســطح کشــور 
صورت گرفــت. در این دوران، چندین اســتان از جمله 
مازنــدران و فارس به عنوان پایلوت های اجرای این طرح 
انتخاب شــدند. با این حال، مشــکلاتی از جمله کمبود 
منابع مالی، اعتراضات پزشــکان، و مشــکلات ساختاری 

باعث شد که این طرح با مشکلاتی روبه رو شود.
در دوره وزارت بهداشــت سعید نمکی )1400-1396(، 
اجرای طرح پزشــک خانواده ادامه یافت و به استان های 
بیشتری گســترش پیدا کرد. اما، نارضایتی های مشابهی 
از سوی پزشکان و کارشناســان نظام سلامت، همچنان 
پابرجــا بود و اجرای موفق آن در ســطح ملی به چالش 
کشــیده شد.برای آماده سازی کشــور برای اجرای طرح 
پزشک خانواده، ضروری است که  زیر ساخت ها از جماه 
منابع مالی درنظر گرفته شــود بــا برنامه ریزی صحیح، 
تخصیص منابع و مدیریت مؤثر، کشــور می تواند آمادگی 
لازم را برای اجرای موفق این طرح و تحقق ارائه خدمات 

بهداشتی عادلانه به تمامی نقاط کشور امیدوار باشد.

 سربلنـد زیـر 
تیـغ آفتـاب

توفیق خدمت ستاد اربعین شهرداری شیراز در شلمچه و کربلا

محمدحســن اســدی، شــهردار شــیراز در تشریح 
فعالیت هــا و اقدامــات مجموعه مدیریت شــهری در 

ارائــه خدمــات تأمین زیرســاخت ها  و 
اربعین  زائــران  بــه 

حســینی گفت: در گام نخســت ســاختار مورد نیاز 
برای ارائه مناســب خدمات تشــکیل و احکام رؤسای 
کمیته های هشــت گانه صادر شد. وی که در یکصد و 

صفحه 7شصت و چهارمین جلسه علنی شورای...

ایسنا- رافائــل گروسی، مدیرکل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی در گفت وگــوی اختصاصی با العربیه به 
برنامه هســته ای ایران پرداخت و نســبت به »ادامه 
انباشت اورانیوم غنی شده در این کشور« ابراز نگرانی 
کرد. او در ادامه تصریح کرد: پاسخی از رئیس جمهور 
جدید ایران دریافت کردم و او موافقت کرده است که 
باید دیدار کنیم. باید تلاش کنیم این کار را در زمان 
مناســب انجام دهیم. امیدوارم زمان مناسب برای او 

هر چه زودتر باشد.
مدیــرکل آژانس اتمی پاســخ رئیس جمهور ایران را 
نشــان دهنده وجود پتانسیل برای گفت وگوهای تازه 
میــان 2 طرف با هدف تضمیــن ماهیت صلح آمیز 

فعالیت های هسته ای ایران دانست.
گروســی بدون اشــاره به همکاری های مســتمر و 
همیشــگی تهران با آژانس اتمی گروســی بر لزوم 
افزایش شفافیت و همکاری ایران، به ویژه با توجه به 
پیشرفت در توانمندی های هسته ای این کشور تأکید 
کرد. رافائل گروســی همچنین بــا تأکید بر اهمیت 
بی طرفی آژانس اتمی خاطرنشان کرد که ارزیابی های 
آنها صرفاً بر اساس اطلاعات تأیید شده مستقل برای 
جلوگیری از سیاسی شدن گزارش های هسته ای این 

نهاد بین المللی است.
وی درباره گســترش سلاح های هســته ای و نقش 
آژانس اتمی در کاهش خطرات تشدید هسته ای، به 
ویژه در مناطق تشــدید تنــش صحبت و بر اهمیت 
ادامه گفت وگــو و ضرورت همکاری بین المللی برای 

مقابله مؤثر با این چالش ها تأکید کرد.
رافائل گروســی همچنین درباره پاســخ مســعود 
پزشــکیان، رئیس جمهوری ایران به او اظهار داشت: 
من پاســخی از رئیس جمهور جدیــد ایران دریافت 
کردم کــه در جواب پیام  قبلی مــن مبنی بر لزوم 
تعامل هرچه ســریع تر برای ایجــاد یک گفت وگوی 
ســازنده، روان و ملموس برای کشب اطمینان لازم 
از ماهیت صلح آمیز برنامه هسته ای ایران بوده است.  
 امیــدوارم زمان دیــدارم بــا پزشــکیان در آینده

 نزدیک باشد.
وی ادامه داد: همان طور که می دانید هنوز مســائلی 
وجود دارد که باید شفاف ســازی شوند و پاسخ هایی 
که می بایســت به ســوالات آژانس اتمی داده شود 
که تاکنون ارائه نشــده است. بنابراین، این انتظار در 
جامعه بین المللی و من بسیار خرسندم که نامه ای از 
رئیس جمهوری جدید گرفتم که او نیز موافقت کرد 
ما باید با یکدیگر ملاقات کنیم. ما می بایست در زمان 
مناســب این کار را انجام دهیــم و من امیدوارم که 
این زمان برای او، در آینده نزدیک باشد، چراکه اگر 

این طور نباشد، بی فایده خواهد بود.
مدیرکل آژانس اتمی با اعلام آمادگی خود برای سفر 
به تهران گفت که مایل به برقراری تعامل با مسعود 
پزشکیان است، همان طور که با رئیس جمهور قبلی 

ایران نیز گفت وگو و تعامل کرده بود.
وقفه در مذاکرات تنها ناشــی از تحــولات به دلیل 

فقدان رئیس جمهور و  وزیر امورخارجه ایران بود
او در پاســخ به این ســؤال که»چرا آژانس اتمی از 
زمان درگذشــت رئیس جمهور فقید ایــران درباره 
برنامه هسته ای این کشــور سکوت کرده و آیا ایران 
درخواســتی برای وقفه در این کار داشــته است؟« 
تأکید کرد: خیر. به هیچ وجه این طور نبوده اســت 
و این وقفه تنها ناشــی از تحولات رخ داده به دلیل 
فقدان رئیس جمهور و حسین امیرعبداللهیان، وزیر 
امورخارجــه ایران بوده اســت که بــا او در تماس 

مستقیم و منظم بودم.
گروسی افزود: فراموش نکنید که در ماه مه به تهران 
ســفر و با وزیر امورخارجه فقید ایران دیدار کردم و 
گفت وگوهای مهم و مفصلی داشــتم. سپس انتقال 
قدرت )در ایران( صورت گرفت و در طول این مدت 
نیز با سرپرســت وزارت امورخارجه ایران در تماس 
بــودم اما منطقی دیدم که تا زمــان روی کار آمدن 
دولت جدید، امکان گفت وگو برای رسیدن به نتایج 

ملموس وجود ندارد.
برای عراقچی احترام قائلم

وی با اشــاره به تعیین کابینه جدید در ایران خاطر 
نشــان کرد: اکنون یک وزیر امورخارجه جدید روی 
کار آمده اســت که من برای او احتــرام قائلم و او را 
بــه خوبی می شناســم. دکتر عراقچی در گذشــته 
مذاکره کننده هسته ای بوده و بنابراین کسی است که 
از جزئیات این روند مطلع است. از این رو، همان طور 
که گفتم، اکنون که یک دولت جدید روی کار آمده 
اســت به دنبال تعامل مجدد با آنها در اســرع وقت 
هستم. گروسی در پاسخ به سؤالی درباره جدیدترین 
گزارش آژانس اتمی از برنامه هسته ای ایران و افزایش 
ذخایر اورانیم غنی شــده در این کشور اظهار داشت: 
آژانــس اتمی به نظارت در ایران از طریق بازرســان 
خود که در تأسیســات غنی سازی این کشور حضور 
دارند و کار می کنند، ادامه می دهد. ما بر غنی سازی 
60 درصد، 20 درصد و همچنین پنج درصد نظارت 
می کنیم و آنچه شاهدش هستیم، این است که این 

روند ادامه دارد.
رئیس دیده بان هسته ای سازمان ملل افزود: آن ها به 
غنی سازی اورانیوم به میزان بین هفت و 9 کیلوگرم 
در هر ماه با ذخیــره تقریباً 170 کیلوگرمی و حتی 
بسیار بیشــتر در سطوح غنی ســازی پایین تر ادامه 
می دهند. مــا تمامی این مــوارد را به طور منظم به 
شــورای حکام آژانس گزارش می کنیم و با توجه به 
این که در آینده نزدیک نشست دیگر شورای حکام 

را خواهیم داشت، این کار را خواهم کرد.

مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی: 

پاسخی از رئیس جمهور ایران برای دیدار دریافت کرده ام

صدا و سیما- جلسه مشترک علیرضــا کاظمی، وزیر 
آموزش و پرورش با میثم لطیفی، معاون رئیس جمهور 
و رئیس ســازمان امور اداری و اســتخدامی کشور با 
موضوع بررسی و ساماندهی منابع نیروی انسانی در 

وزارت آموزش وپرورش برگزار شد.
در این جلســه علیرضا کاظمــی از برگزاری آزمون 
اســتخدامی سال 1404 آموزش وپرورش تا دی خبر 

داد.
وزیــر آموزش وپــرورش در ادامه این جلســه گفت: 
با توجــه به بازگشــایی مدارس در مهــر و اهمیت 
ساماندهی نیروی انسانی، مدیریت منابع انسانی یک 
مأموریت جدی برای وزارت آموزش وپرورش خواهد 

بود که با همه توان از ظرفیت های موجود اســتفاده 
خواهد کرد.

کاظمی بــا تأکید بر اینکه حتــی یک کلاس خالی 
هم مســئله مهم اســت که باید حل شــود، گفت: 
ناترازی نیروی انســانی در آموزش وپرورش متأسفانه 
گریبانگیر آموزش وپرورش شده است که علت بخش 
بزرگــی از این ناترازی، خــارج از آموزش وپرورش و 
بخش دیگری هم به علــت فرایند غیرقانونی جذب 

نیرو در آموزش وپرورش است.
وی افــزود: دربــاره مدیریــت منابــع انســانی نیز 
پیشــنهاداتی آماده و در حال برنامه ریزی اســت تا 
موضوع ساماندهی نیرو های خرید خدمت یکبار برای 

همیشــه حل شــود و دغدغه معلمان و کلاس های 
خالی از معلم مرتفع شود. کاظمی همچنین تصریح 
کرد: قرار شد در این جلسه با تلاش آموزش وپرورش 
و ســازمان اداری اســتخدامی، آزمون اســتخدامی 
ســال 1404 به گونه ای تنظیم شــود که این آزمون 
تــا دی ماه برگزار شــود تــا زمــان لازم در اختیار 
آموزش وپرورش باشد که بتواند نیرو های برگزیده را 
برای گذراندن دوره های آمــوزش قبل از خدمت به 
دانشگاه فرهنگیان اعزام کند. همچنین مقرر شد در 
حق آن دســته از نیرو های حق التدریسی که تبدیل 
وضعیت نشــده اند نیز ظلمی اتفاق نیفتد و سازمان 

اداری استخدامی همکاری لازم را انجام دهد.

برگزاریآزموناستخدامیسال۱۴۰۴آموزشوپرورشتادیماه

شهادتامامرضا)ع(تسلیتباد
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 در منطقه دو شهرداری شیراز رقم خورد؛

بـرافراشتن نشـان ارادات

کتاب »هزار وبیست« روایت هزار و بیست روز تلاش دولت سیزدهم در استان فارس از 12 مردادماه 
1400 تا 29 اردیبهشت ماه 1403 می باشد که در 5 فصل و 75 عنوان منتشر شده است. از ویژگی های 
این کتاب نگاه فرادستگاهی و تلاش در ارائه آمار تجمیعی استان می باشد که در گزارش های آماری 
استانی کم نظیر است. در این قسمت قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت در دولت سیزدهم از 

این کتاب تقدیم خوانندگان عزیز می شود.

دریافت نسخه ]کم حجم[ الکترونیکی کتاب هزاروبیست: 

https://farsp.ir/ImageGallery/FCKUploadedImages/39/file/1020%2020M.pdf  
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نوبتاول:1403/06/11اطلاعاتنوبتدوم:1403/06/13سبحان
1.سازمانعمرانوبازآفرينیفضاهایشهریشهرداريشيرازدرنظرداردخريديکدستگاهحفارسويلمکSR65جهتواحدحفارراازطريقبرگزاری
مناقصهعمومیدرسامانهتداركاتالکترونيکیدولت)ستاد(باشمارهفراخوان۲0030۹66۸۸00050۷بهاشخاصحقيقیياحقوقیواگذارنمايد.لذاازكليه
متقاضياندعوتبهعملمیآيدبامراجعهبهآدرسWWW.Setadiran.ir نسبتبهدريافتاسنادمناقصهوتحويلآناقدامنمايند.درصورتعدم
عضويتقبلی،ثبتنامدرسامانهمذكورودريافتگواهیامضایالکترونيکیصاحبانامضاءمجازازسویمتقاضيانجهتشركتدرمناقصهالزامیاست.

ضمناَدرصورتنيازبهاطلاعاتبيشترشمارهتلفن:0۷13۸350۷۲۹آمادهپاسخگوييميباشد.
-مبلغبرآورد:63۷/000/000/000ريال

-مدتقرارداد:5ماه
-شرايطشركتكنندگان:كليهاشخاصحقيقیياحقوقیدارایسابقهمرتبطباموضوعمناقصه.

-محلتحويل:شيراز-واحدموتوریسازمانعمرانوبازآفرينیفضاهایشهری
-مبلغسپردهشركتدرمناقصه31/۸50/000/000ريالبصورتضمانتنامهبانکیيافيشواريزینقدیبحسابسپرده100۸05504۷4۲بانکشهربنام

شهرداریشيرازباكدمرجع101۷6۸
-برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپردهآنانبهترتيبضبطخواهدشد.

-درزمانانعقادقرارداد10%مبلغپيشنهادیبعنوانضمانتحسناجرایتعهداتبصورتضمانتنامهبانکیيافيشواريزیاخذمیگردد.
-آخرينمهلتدريافت)توزيع(اسناد:متقاضيانميتوانندحداكثرتاساعت15:00روزدوشنبهمورخ1403/06/1۹ازطريقمراجعهبهسامانهتداركات
الکترونيکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادريافتنمايند.لازمبهذكراستمناقصهگرانجهتشركتدرمناقصهمیبايستدرزمانمقررفوقنسبتبه

دريافتاسنادصرفاازطريقسامانهاقدامنماينددرغيراينصورتامکانشركتدرمناقصهرانخواهندداشت.
-آخرينمهلتارائهپيشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانهحداكثرتاساعت15:00روزيکشنبهمورخ1403/0۷/01میباشد.

-شركتكنندگانمیبايستتاقبلازبرگزاریكميسيونسپردهشركتدرمناقصهرابهصورتفيزيکیبهآدرسشيراز-بلوارعدالتجنوبی-ابتدای
بلواردولتغربی-جنبدرمانگاهآزادگان-سازمانعمرانوبازآفرينیفضاهایشهری-واحدقراردادهاتحويلنمايند.

-تاريخومحلبازگشــايیپاكات:روزدوشــنبهساعت13:00مورخ1403/0۷/0۲درمحلچهارراهخلدبرين،طبقهسومشهرداریمنطقهيک،سالن
جلساتكميسيونعالیمعاملاتمیباشد.

-مدتاعتبارپيشنهادها۲ماهازتاريخارائهپيشنهادقيمتمیباشد.
-تعديل:هيچگونهوجهیبابتتعديلآحادبهاءپرداختنخواهدشد.

-حداكثرمبلغ۲5%پيشپرداختپسازانعقادقرارداددرقبالارائهضمانتنامهیمعتبربانکیبعنوانپيشپرداختقابلپرداختمیباشد.
-بديهياستهزينهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

-شهرداريدررديکياتمامپيشنهادهامختارميباشددراينصورتسپردههامستردمیگردد.
-شركتدرمناقصهودادنپيشنهادبهمنزلهقبولشروطوتکاليفشهرداریموضوعماده10آئيننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.

-سايراطلاعاتوجزئياتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرجاست.
-برندهمناقصهموظفاستتاقبلازانعقادقراردادمدارکمثبتهدرخصوصثبتنامدرسامانهثناراارائهنمايد.

-آگهیواطلاعاتمربوطبهمناقصهازطريقسايتhttps://shaffaf.shiraz.ir قابلمشاهدهمیباشد.
-برندهمناقصهموظفبهثبتنامدرسايتvendor.shiraz.ir میباشند.

-اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضويتدرسامانه:مركزتماس:1456
شناسهآگهی:1۷۸004۲

- 1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بين الملل شهرداري شيراز

تجدید آگهي مناقصه عمومي1403-679

نوبتاول1403/06/11طلوعنوبتدوم1403/06/13سبحان
شهرداريشيرازدرنظرداردنسبتبهفروشقطعاتيازاراضي،معابروجداولمتروکمتعلقبهخودازطريقمزايدهعموميوباجزئياتمندرجدراسناد
مزايدهوجدولذيلوبابهرهگيریازســامانهتداركاتالکتريکیدولت)ستاد(www.setadiran.ir وباشمارهمزايده۲0030۹66۸۸000013بهصورت
الکترونيکیاقدامنمايد.لذاكليهمتقاضيانواجدشرايطمیبايستباتوجهبهمواردذيلجهتاخذاسنادمزايدهوتحويلآنازطريقسامانهستاداقدام
نمايندودرصورتعدمعضويتقبلیدرســامانه،ثبتنامدرسامانهمذكورودريافتگواهیامضایالکترونيکصاحبانامضایمجازازسویمتقاضيان

شركتدرمزايدهالزامیاست.

شرايطعمومیوتوضيحاتبرگزاریمزايده:
-برگزاریمزايدهصرفاًازطريقسامانهتداركاتالکترونيکیدولتمیباشدوكليهمراحلفرآيندمزايدهشاملخريدودريافتاسنادمزايده)درصورتوجودهزينه

مربوطه(،پرداختتضمينشركتدرمزايده)وديعه(،ارسالپيشنهادقيمتواطلاعازوضعيتبرندهبودنمزايدهگرانازاينطريقامکانپذيرمیباشد.
-شركتكنندهدرمزايدهمیبايستمبلغسپردهشركتدرمزايدهرابراساسمبلغمندرجدرجدولپيوستبهصورتفيشواريزنقدیبهحسابسپردهشماره
100۸05504۷4۲باكدمرجع1030۲6بانکشهرشعبهشهيدچمرانواريزودرسامانهتداركاتالکترونيکدولت)ستاد(بارگذاریواصلفيشواريزیتاپايانمهلت

تسليمپيشنهادقيمتبهصورتفيزيکیبهواحداملاکشهرداریمنطقه۲شيرازواقعدربلواررازیتحويلنمايند.
-بهایمزايدهبهصورتنقدیيابهصورتپنجاهدرصدنقدومابقیبهصورتاقساطظرفمدتششماهماهخواهدبود)وفقمصوبهشماره1401/10۲۹۸/صمورخ
1401/0۷/۲6شورایاسلامیشهرشيرازواصلاحيهآنمیباشد(ودرصورتعدمپرداختبهموقعهريکازاقساطظرفمدتيکماهازتاريخسررسيد،شهرداری
میتواندمعاملهرافســخنمايدوبرندهمزايدهمیبايستبابتخسارتمبلغیمعادل10درصدموردمعاملهبهحسابشهرداریواريزنمايدودرصورتعدمفسخ
معاملهازسویشهرداریبهنسبتچکهایپرداختنگرديده،ملکواگذاریبهقيمتروزارزشگذاریوبهایآندريافتمیگردد.بديهیاستتاتسويهحساب

كاملهيچگونهاقدامیدرخصوصانتقالسندمالکيتصورتنخواهدگرفت.
-هرگاهنفراتاولودوممزايدهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپردهآنانبهترتيبضبطخواهدشد.

-بهایپيشنهادیبايدازحيثمبلغمشخصومعينوبدونابهامباشد.
-بهپيشنهاداتفاقدسپرده،مشروطوتحويلشدهپسازموعدمقررترتيباثردادهنخواهدشد.

-مبلغپيشنهادیبههرحالنبايدازمبلغپايهكمترباشد.
-بديهياستهزينهانتشارآگهي،كارشناسیوسايرهزينههایمتعلقهبرعهدهبرندهمزايدهخواهدبود.

-شهرداريدررديکياتمامپيشنهادهامختارميباشد،دراينصورتسپردهشركتدرمزايدهمستردمیگردد.
-برندهمزايدهمیبايستبعدازامضایصورتجلسهظرفمدتيکهفتهنسبتبهانعقادقرارداداقدامنمايد.

-انتقالسندمالکيتصرفاًيکباربهنامبرندهمزايدهياوكيلقانونیبرندهمزايدهبلامانعاست.
-درهنگامانتقالســندقطعاتخريداریشدهچنانچهمساحتقطعاتكاهشياافزايشيابد،مابهالتفاوتكسریبرمبنایمبلغپيشنهادی)زمانخريد(ومابه

التفاوتافزايشبهنرخروزقابلپرداختيادريافتمیباشد.
-شركتدرمزايدهودادنپيشنهادبهمنزلهقبولشروطوتکاليفشهرداریموضوعماده10آئيننامهمعاملاتشهرداریتهرانتسریيافتهبهسايركلانشهرها

ومراكزاستانهامیباشد.
-كليهاطلاعاتاملاکومستغلاتشاملمشخصات،شرايطونحوهفروشدربرداعلانعمومیسامانهمزايدهقابلمشاهده،بررسیوانتخابمیباشد.

-متقاضيانمیتوانندجهتكسباطلاعاتبيشترورويتنقشهتفکيکیبهحوزهمديريتاملاکشهرداریواقعدرانتهایخيابانراهنمايی-ساختمانشهرداری
مركزی-طبقهدوممراجعهنمايند.

-علاقمندانبهشركتدرمزايدهمیبايستجهتثبتنامودريافتگواهیالکترونيکی)توكن(باشمارههایمركزپشتيبانیوراهبریسامانه:41۹34-0۲1تماس
حاصلنمايند:

-آگهیواطلاعاتمربوطبهمزايدهازطريقسايتwww.setadiran.ir قابلمشاهدمیباشد.
-اطاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضويتدرسامانه:مركزتماس1456

شناسهآگهی:1۷۸005۹
- 1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بين الملل شهرداري شيراز

                          آگهی مزایده عمومی شماره 403-01
1403-675

سالسیويکم شماره6366

 

رئيسجمهوردرنخستينگفتوگویتلويزيونیبامردم:

شاخص دولت ما، رضایت مردم است
 ايرنا- مسعود پزشکیان، رئیس جمهور در اولین 
گفت وگــوی تلویزیونــی با مردم بــا بیان اینکه 
می توانــم هر ماه یک بار با شــما صحبت کنم و 
مشــکلی ندارم، گفت: آمادگــی داریم که حرف 

مردم را بگوییم و حرف آنها را بشنویم.
رئیس جمهــور افــزود: به حرف  هایــی که زدیم 
پایبندیم و سعی می کنیم با مردم صادق باشیم 
و هر چه از دســتمان برمی آید، برای آنها انجام 

دهیم.
 هفته جاری نشست خبری برگزار می کنيم

پزشــکیان با اعــام اینکه این هفته نشســت 
خبری با حضــور خبرنگاران برگــزار می کنیم، 
گفت: تا حالا مشــکل این بود کــه باید اعضای 
دولت را تعیین می کردیم، وضعیت شرایطی که 
در آن بودیم را باید متوجه می شــدیم و بررسی 
می کردیم که باید چه کنیم، با چه کســانی باید 
کار کنیم؛ درنتیجــه گفت وگوهای زیادی برای 

انتخاب وزرا داشتیم.
وی اظهار کــرد: بر مبنای وفــاق ملی به پیش 
رفتیــم. باید از رئیــس و نماینــدگان مجلس 
قدردانی کنیم، رأی بسیار جالب و بالایی به وزار 
داده شــد و تا کنون در کشور میانگین رأی در 

هیچ دولتی به این میزان نبوده است.
رئیس جمهور با بیــان اینکه اعضای کابینه را بر 
اســاس وفاق ملی تعیین کردیم، افزود: اعضای 
کابینه از دولت شــهید رئیسی، آقای روحانی و 
اصاح طلبان هســتند. بیش از ۱۰هزار ساعت با 
اعضای پیشــنهادی مصاحبه شد، تا اینجا سعی 
کردیم در حد وســع خود دولــت وفاق ملی را 

تشکیل دهیم.
 شاخص دولت ما، رضایت مردم است

رئیس جمهور تأکید کــرد: با وفاقی که به وجود 
می آید و با شــاخص هایی که خواهیم گذاشت، 
کاری می کنیــم کــه معاونــان وزرا و به ترتیب 
در اســتان ها، مدیران بر اســاس شایستگی قرار 
بگیرند، نه براساس وابســتگی حزبی، گروهی و 

جناحی.
پزشــکیان افزود: شــاخص ما در دولت، رضایت 
مردم است. حضرت علی)ع( نشانه خوبی و بدی 

دولت را، تحلیل های مردم می دانند.
وی با بیــان این مطلب که ما به شــدت تحت 
تحریم هســتیم، تأکیــد کرد: آمریــکا، اروپا و 
کشــورهایی که از سیاســت های آمریکا تبعیت 
می کننــد، ایران را تحریم کرده اند و با ما معامله 
نمی کنند و ما به مشــکل خوردیــم. اما اینکه با 
مهربانــی با مردم برخورد و مشــکل آنها را حل 
کنیم، ربطی به تحریم ها ندارند. این شــاخص ما 

از ارزیابی نیروهای انسانی خواهد بود.
 اقتصاد به مسائل خارجی ارتباط دارد

رئیس جمهور درباره برنامه دولت برای مهار تورم، 
گفت: دیروز وزیر اقتصاد برنامه ها را گفت. برنامه 
هفتم باید مبنا باشــد که اگر به اصاح نیاز دارد 
باید انجام شود. ما باید اختاف داخلی، مشکات 
با همســایه  ها و دنیا را حل کنیــم. به هر حال 

اقتصاد به مسائل خارجی ارتباط دارد.
وی دربــاره اینکه آیا تورم تا پایان ســال به ۳۰ 
درصد می رســد؟ تصریح کرد: تمام تاش خود 
را می کنیــم، اما این هدف بــه تحولات جهان و 

مسائل داخلی هم بستگی دارد.
رئیس جمهور افزود: با حدود ۴۰ کشــور مذاکره 

کرده ایم و در حال انعقاد پیمان هستیم.
پزشکیان در پاســخ به ســؤالی درباره فرمانده 
واحد اقتصادی دولت گفــت: گروهی که وجود 
دارد به صــورت هماهنگ عمــل می کنند، اما 
قطعاً مشــکاتی در پیش رو خواهیم داشــت. 
مــا در وزارت اقتصاد، برنامــه بودجه، صمت و 
آقای طیب نیا که به عنوان مشــاور بنده فعالیت 
می کنند و مســئولیت هماهنگی های را بر عهده 
دارند، هر هفته جلسه داریم و در این جلسات بر 
اســاس برنامه و روش ها و اینکه چگونه اختاف 
ســلیقه را رفع کرده و به یکدیگر نزدیک شویم، 

کار می کنیم.
نظرات  باید  مستقيم  صراط  به  رسيدن  برای   

مختلف را شنيد
پزشــکیان درباره مفهوم »وفاق ملــی« با بیان 
اینکــه وحدت و انســجام مســلمانان یک اصل 
اســت، اظهار کرد: مسلمانان با هم بردار هستند 
و باید در برابر دشــمنان خود متحد باشند. این 
توصیه پیامبر)ص( است. برای رسیدن به صراط 
مستقیم باید نظرات مختلف را شنید. چشم انداز 
و نگاه مشترکی را باید برای تمامی  ایرانیان ایجاد 

کنیم و سخنان مختلف هم شنیده شود.

وی افزود: هیچ اثر انگشــتی در کل دنیا شــبیه 
یکدیگر نیســت، چگونه ممکن اســت که ذهن 
شــما با ذهن من شــباهت داشته باشــد و یا با 
افراد دیگر. اینکه وحدت چگونه علی رغم نظرات 
مختلف شــکل می گیرد، همان بحثی است که 
در مناظرات داشتم. چشــم انداز ایجاد یک نگاه 
مشترک برای ما ایرانیان است، آن چشم اندازی 
اســت که من از نظر علمی  به آن معتقد هستم، 
نه اینکه مثاً بخواهم بگویم که مسلمان هستم.

رئیس جمهور تأکید کرد: این چشــم انداز همان 
چشــم اندازی اســت که می توانم به آن افتخار 
کنم؛ چون باید بهترین و الهام بخش شــویم، من 
این چشم انداز را دوست دارم و سیاست های کلی 
برای دستیابی به این چشــم انداز است و قانون 
برنامه باید بر اســاس آن نوشته شود تا ما را به 

این چشم انداز برساند.
پزشکیان گفت: این میثاق مشترک همه نظراتی 
اســت که وجــود دارد و اینجا دیگــر نمی توانم 
بگویم که این را قبول نــدارم، چون یک میثاق 
میان ما هســت تا زمانی که به قانون و سیاست 
تبدیل نشــده می توانیم از ایــن مطالب عنوان 
کنیــم؛ امــا هنگامی که گفتیم این چشــم انداز 
مشــترک، سیاست و برنامه اســت، اینکه فردی 
بگوید برنامه را قبول ندارم به معنای نفاق است. 
البته هر کسی می تواند بگوید این را قبول ندارد 

اما معنای آن هرج و مرج است.
وی با بیان اینکه بایــد کاری کنیم که وفاق در 
چهارچوب قانون و سیاست ها اجرا شود، افزود: در 
این راستا، در جلسه هیئت دولت همان برنامه ای 
کــه می گفتیم باید اجرا شــود، مســئولیت ها و 
رســالت های هر وزارتخانه را استخراج کرده ایم، 
که این کار از ســوی مرکز پژوهش های مجلس 
و معاونــت برنامه و بودجه انجام گرفته که با هم 

ادغام می کنیم.
 برای رشــد ۸ درصدی به ۲00 ميليارد دلار 

نياز است
پزشــکیان درباره تولید و دســتیابی به رشد ۸ 
درصدی، گفت: رشــد اقتصــادی و تولیدی که 
رهبر انقــاب گفتند با این ناتــرازی انرژی که 
داریم و فشاری که به کارخانه  ها و تولید می آید، 
خود به خود این ناترازی در آنها تأثیر می گذارد 
و به احتمال قوی در این خصوص با مشــکاتی 
مواجــه خواهیم شــد. الان برخــی کارخانه ها 
خودشــان دارند ناتراز می شوند و نمی تواند پول 
کارگران را پرداخت کند و به فعالیتشــان ادامه 
دهند.وی افزود: تاشــی که باید کنیم این است 
که این ناترازی انرژی را حل کنیم تا بعداً بتوانیم 
قدم هــای بعــدی را برداریم. تا زمانــی که این 
ناتــرازی در انرژی، برق و بانک ها هســت، نباید 
انتظار داشــت که به رشــد اقتصادی ۸ درصد 

برسیم؛ اصاً امکان ندارد.
رئیس جمهــور تأکید کرد: آنچه کارشناســان و 
اقتصاددانان می گویند این است که برای رسیدن 
به رشــد اقتصادی ۸ درصدی، به ۲۰۰ تا ۲۵۰ 
میلیارد دلار ســرمایه گذاری نیــاز داریم. به هر 
حال برای رسیدن به رشــد ۸ درصدی، نیاز به 
ســرمایه گذاری داریم. افزایش سرمایه در داخل 
کشور با افزایش بهره وری ممکن می شود، اما کل 
پولی که در کشــور داریم، بیش از ۱۰۰ میلیارد 
دلار نیست، یعنی اگر همه پول هایی که موجود 
هســت را جمع کنیم تــازه ۱۰۰ میلیارد دلار 
می توانیم ســرمایه گذاری کنیم، از این رو ۱۰۰ 
میلیارد دلار سرمایه گذاری خارجی نیاز داریم تا 

به رشد اقتصادی ۸ درصدی برسیم.
پزشــکیان با بیان اینکه این موضوع به ارتباطات 
خارجی ما و نیز ایرانیانی که در خارج هســتند 
برمی گردد، گفــت: هم وزارت امــور خارجه ما 
باید در این رابطه تاش کند هم نگاه ما باید در 
رابطه با مسائل مختلف اصاح شود و آن وحدت 

و انسجام داخلی به وجود بیاید.
وی با بیان اینکه از سوی دیگر باید تولیدکنندگان 
و ســرمایه گذاران به ما و ثبات قانونی ما اعتماد 
و اطمینــان پیدا کنند، اظهار کــرد: اول باید به 
سرمایه گذاران اطمینان بدهیم که بستر را برای 
شکوفایی آنها فراهم می کنیم و قوانین مانع را از 
سر راه آنها برخواهیم داشت؛ این چیزی است که 

به دنبال آن هستیم.
رئیس جمهــور گفت: با قــوه قضاییه، مجلس و 
مقام معظم رهبری انسجام وجود دارد، اگر عزم 
داشته باشیم و سرمایه گذاران اطمینان یابند که 
ما پشــت آنها خواهیم ایستاد، در این صورت به 
جای آنکه سرمایه از کشور خارج شود، خودشان 

پولشان را به کشور می آورند.
 وعده ای نمی دهم که پولی برای اجرای آن 

نباشد
رئیس جمهور درخصوص ســفرهای استانی نیز 
گفت: سفرهای اســتانی را آغاز خواهیم کرد. ۲ 
مســئله اســت، ما به عنوان دولت بودجه را به 
مجلس می بریم و مجلس آن را تصویب می کند، 
من به عنوان رئیس جمهور به اســتانی می روم و 
وعده می دهم کاری را انجــام دهم، اما پول آن 

کجاست؟
پزشــکیان اضافه کرد: نتیجه این است که ۳۰ تا 
۴۰ هزار پروژه کلنگ خورده اســت و میلیاردها 
ســرمایه بر زمین مانده، اما قابــل بهره برداری 
نیســت و شــاید هنگامی  به بهره برداری برسد 
که از حیــز انتفاع خارج شــود. اینکه باید بین 
مردم باشیم، شکی در آن نیست، اما وعده هایی 
بدهیم که پولی برای آن نداریم! از ابتدا گفتم که 

وعده ای نمی دهم که نتوانم عمل کنم.
وی با بیــان اینکه می خواهیم بــا مردم صادق 
باشــیم، تأکید کرد: خیلــی از پروژه ها را کلنگ 
زدیم که نشده اســت و اگر بخواهم همان راه را 

بروم منطقی نیست.
رئیس جمهور تأکید کرد: نوکر و خدمتگزار مردم 
هســتیم، اینکه اینجا در محافظت کامل هستم 
برایم ســخت است و دوست دارم در میان مردم 
باشم. اینکه در میان مردم کوچه و خیابان باشم، 
بیشــتر عشــق می کنم تا اینکه در جایی چنین 

تمیز و با کلی محافظ دور و برم باشم.
پزشکیان گفت: تاش می کنم برای همه کسانی 
که دلشــان برای این کشــور و آرزوها و باورها 
می تپد، دســت به دست آنها دهیم و صادقانه در 

خدمت مردم باشیم.
 در حال حل مشــکل فرهنگيان، پرستاران، 

داروسازان، کشاورزان هستيم
وی با بیان اینکه در حال حل مشکل فرهنگیان، 
اظهار  داروسازان، کشاورزان هستیم،  پرستاران، 
کرد: گفتند وارث چیزی خوبی شــدیم ولی پول 
به اندازه کافی نیست. نمی خواهم گایه کنیم اما 
از رهبری اجازه گرفتیم که یک مقدار از صندوق 
برداریم و یک مقدار از بدهی  ها را تســویه کینم. 

قدردان رهبری هستم.
رئیس جمهور تأکید کرد: از مردم بابت اعتمادی 
که کردند تشکر می کنم. قول می دهیم تا جایی 
کــه در توان داریــم، حرف  هایی کــه زده ایم را 

فراموش نکنیم و تا آخر با شما هستیم.
پزشکیان در پایان خطاب دو مجری صداوسیما 
که بــا او گفت وگــو کردند، گفــت: گفته بودم 
حاضرم به صداوســیما بیایم، امــا گفتند از نظر 

پروتکلی این امکان وجود ندارد.

موافقت رهبر انقلاب با کاهش سهم
 صندوق توسعه ملی

عمومی  روابــط  فارس- 
شــورای عالــی هماهنگی 
اقتصادی ســران قوا اعام 
پیشــنهاد  پی  در  که  کرد 
مســعود پزشــکیان مبنی 
صندوق  ســهم  کاهش  بر 
توســعه ملی به میزان ۲۰ 
در ســال جاری،  درصــد 
رهبــر معظم انقاب با این 
فرمودند.   موافقت  پیشنهاد 

بر این اســاس مبلغ ۳۵۰ همت به صورت قرض از صندوق توسعه ملی 
به بودجه عمرانی دولت اضافه شد. با این اصاح، مشکل پرداخت دیون 
گندم کاران و مســائل کامیون داران و تهیه برخی اقام دیگر حل شد.  
شــایان ذکر است، بر اســاس مصوبه نمایندگان مجلس در بخش اول 
لایحه بودجه ۱۴۰۳ سهم صندوق توسعه ملی از درآمد نفت و گاز ۴۵ 

درصد تعیین شده بود.

معاوناولرئيسجمهور:
  آیين نامه های برنامه هفتم تا دوماه آینده 

تدوین شود
تســنيم- محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهوردر مراسم تکریم 
و معارفه معاون حقوقی رئیس جمهور با بیان اینکه در ســالیان گذشته 
از اجرای سیاســت های کلی نظام غفلت شده و سند مهم برنامه هفتم 
توســعه مهم ترین قانون در اختیار دولت چهاردهم اســت، تأکید کرد: 
راهبرد دولت دتر پزشکیان اجرای این سند است که در این راستا ستاد 
راهبری قانون برنامه هفتم توسعه که سازوکار جدید تعبیه شده در این 
برنامه است، با حضور وزرای دولت پیشین برگزار شد تا پیوستگی امور 
بین دولت ها را به جامعه نشــان دهیم که دولت چهاردهم ادامه دولت 

سیزدهم است.
وی با تأکید براینکه اجرای قوانین، به ویژه اســناد بالادســتی شــعار 
محــوری دولت اســت، تصریح کرد: بایــد اجرای قوانیــن به صورت 
تخصصی و کارشناســی در دستگاه های اجرایی و دولتی پیگیری شود 
و هر دســتگاه سیاست های کلی متناسب با دســتگاه مربوطه خود را 

شناسایی کند تا پشتوانه ای برای تدوین لوایح دولت باشد.
معــاون اول رئیس جمهور افزود: ترکیب ســتاد راهبــری برنامه هفتم 
توسعه زیرمجموعه اعضای دولت است که البته رئیس کمیسیون برنامه 
و بودجه نیز در این جلســات حضور دارد که برای اجرا و تأمین منابع 
این برنامه بســیار مفید و ضروری است و باید تا پایان مهرماه بندهای 

این برنامه به تصویب برسد.
عارف با بیان اینکه تصویب هرچه ســریع تر پیش نویس آیین نامه های 
برنامه هفتم توســعه وظیفه مهم و اساسی وزارتخانه ها در دو ماه آینده 
است،  ادامه داد: باید ظرف دو ماه آینده اکثر آیین نامه ها نوشته شود که 
در این راستا معاونت حقوقی وظیفه سنگینی بر عهده دارد تا نگرانی از 

بابت شکل حقوقی این آیین نامه ها نداشته باشیم.
وی تأکید کرد: نباید پیش نویس ها و آیین نامه های مصوب برنامه هفتم  
توسعه به دلیل یک مسئله حقوقی توسط کمیسیون تلفیق مجلس به 
دولت باز گردد و سهم معاونت حقوقی در فعال شدن دستگاه ها جهت 
اجرا و تصویب آیین نامه های برنامه هفتم توســعه سنگین تر از گذشته 
است. عارف تشکیل هیئت پیگیری اجرای قانون اساسی را یکی دیگر از 
اقدامات ارزشمند معاونت حقوقی ریاست جمهوری در سه سال گذشته 
برشــمرد و گفت:  باید برای مدیران کل به بالای دستگاه های دولتی و 
اجرایی کارگاه ها و دوره های آموزشــی در زمینه آموزش قانون اساسی 
برگزار شــود. وی بر ضرورت هم ترازی بخش های حقوقی دســتگاه ها 
و وزارتخانه ها با معاونت حقوقی ریاســت جمهوری تأکید کرد و گفت: 
نباید تمــام بارهای حقوقی متوجه معاونت حقوقی ریاســت جمهوری 
شــود و دفاتر حقوقی وزارتخانه ها باید مسئولیت پرونده های حقوقی را 

بپذیرند و این معاونت نظر مشورتی خود را به دستگاه ها بدهد.
معــاون اول رئیس جمهور تدویــن لوایح اولویــت دار، پیگیری لوایح،  
نظــارت بر پیگیری مصوبات دولــت را از وظایف مهم معاونت حقوقی 
ریاســت جمهوری دانســت و گفت: باید لوایح تقدیمــی دولت قبل به 

مجلس شورای اسامی هرچه سریع تر تعیین تکلیف شود.
عارف بر کوچک شــدن نســبت طرح ها به لوایح تأکیــد کرد و اظهار 
داشــت: تدوین طرح، حق قانونی نمایندگان مجلس شــورای اسامی 
است، اما باید لوایح دولت که از بدنه کارشناسی دولتی شروع می شود، 
برای اعمال نظر نمایندگان به مجلس فرستاده شود؛ اما شاهد هستیم 
نســبت طرح ها به لوایح افزایش یافته است که این نشانگر ضعف دولت 
در این زمینه است و نباید نیازها و مسائل کشور از طریق طرح ها داده 
شــود. وی افزود: مبارزه با فقر و فساد و تبعیض که فرمان مقام معظم 
رهبری در سال ۸۳ بود و همچنین عدالت محوری از راهبردهای جدی 
دولت چهاردهم اســت که در این مســیر نیازمند کمک های معاونت 

حقوقی ریاست جمهوری هستیم.

ايرنا- ســیدعباس عراقچی، وزیر امور خارجه کشــورمان در صفحه شــخصی خود در فضای 
مجازی نوشت: رژیم اسرائیل با تداوم جنایت در غزه و گسیل ماشین کشتار به کرانه باختری، 

تاش دارد سطح تنش در منطقه را به آستانه یک بحران خطرناک برساند.
وی تأکید کرد: حامیان غربــی تل آویو اگر از ادامه تنش آفرینی و اعمال جنایتکارانه آن رژیم 

جلوگیری نکنند، در تبعات این اقدامات شریک هستند و باید پاسخگو باشند.
وزیر امــور خارجه همچنین در گفت وگو با ایوان کُندُف، وزیر امور خارجه بلغارســتان گفت: 
جمهوری اســامی ایران از هرگونه توافق مورد پذیرش فلســطینیان و حماس برای دستیابی 

به آتش بس و فراهم شدن زمینه ارسال کمک های بشردوستانه به غزه پشتیبانی می کند.
وی با اشــاره به روابط خوب موجود بین ایران و بلغارستان، از آمادگی کشورش برای پیشبرد 

مسائل در دستورکار روابط دوجانبه و گسترش بیش از پیش روابط با ایران خبر داد.
وزیران امور خارجه ایران و بلغارستان در این گفت وگوی تلفنی درباره برخی مسائل کنسولی 

نیز رایزنی و تبادل نظر کردند.

وزيرامورخارجه:

رژیم اسرائیل تلاش دارد تنش در منطقه 
را به آستانه یک بحران خطرناک برساند
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عضو شورای اسلامی شهر شیراز عنوان کرد: 
اعطایوامسرویسمدارسبهوالدیندانشآموزان



گروه خبر- لیلا غضنفری
عضو شورای اسلامی شهر شیراز بیان 
کــرد: بــا توافقاتی که با بانک شــهر 
مدارس  وام ســرویس  گرفته،  صورت 
به والدین دانش آموز داده می شود که 
به صورت اقســاط هزینه ســرویس را 
خواست خدایی  افسانه  کنند.  پرداخت 
در نطق پیش از دستور خود در صحن 
با  علنی شورای اسلامی شــهر شیراز 

بیان اینکه با پیگیری های حوزه حمل ونقل و جلســاتی که با بانک شــهر 
صورت گرفته، برای خانواده های دانش آموزان وام هایی در نظر گرفته شده 
است، گفت: هزینه سرویس مدارس از طریق بانک شهر به رانندگان داده 
می شود، درواقع به خانواده ها وام داده می شود تا هزینه سرویس به صورت 
اقساط پرداخت شــود، این کار مهم از دغدغه والدین و سرویس مدارس 
در خصوص هزینه های حمل ونقل می کاهد. وی ادامه داد: در سال گذشته 
حمل ونقل دانش آموزان با مشــکلات و ایرادات زیادی روبه رو بود و کسی 
مســئولیت ســرویس مدارس را به عهده نمی گرفت و در واقع آموزش و 
پرورش در این خصوص ســردرگم بود. خواســت خدایی تصریح کرد: این 
مسئولیت را شهرداری به عهده گرفت و سامانه سفیر مهر که یک سامانه 
خوب و خاص اســت راه اندازی شد که بر اساس آن هیچ دانش آموزی در 

مورد سرویس و هیچ راننده ای در مورد هزینه دچار مشکل نشود.

در دیدار مدیرکل دیوان محاسبات فارس با رئیس شورای 
اسلامی شهر شیراز تأکید شد؛ 

تقویتهمکاریهاینظارتیدیوانمحاسباتو
شورایاسلامیشیراز

در دیــدار جواد قناعتی، 
دیــوان  مدیــرکل 
محاســبات فــارس بــا 
حســینی،  ابراهیــم 
اسلامی  رئیس شــورای 
شهر شــیراز با اشاره به 
دو  هر  نظارتــی  وظایف 
تقویت  لزوم  بر  مجموعه 

همکاری ها تأکید شد. 
در این دیدار با اشــاره به این موضوع که هر دو مجموعه دیوان محاسبات 
و شــورای شهر وظایف نظارتی بر عهده دارند، تقویت همکاری بین این دو 
نهاد در پیگیری مشــکلات، کمبودها، تخلف های احتمالی و احقاق حقوق 
شهروندان تأثیرگذار خواهد بود. مدیرکل دیوان محاسبات استان فارس بر 
اهمیت این ارتباط و راه های همکاری های متقابل و تعامل بین دستگاهی در 
این جلســه تأکید کرد.  به گفته قناعتی بررسی شیوه های اعمال نظارت به 
خصوص نظارت های مالی و احصای نقاط ضعف و مشکلات موجود در حوزه 
برنامه و تدوین بودجه و نظارت مســتمر بر اجرای آنها در شورا و شهرداری 

از دیگر موضوعات مطرح شده در این جلسه بود. 
در ادامه همچنین حســینی، رئیس شــورای شهر شیراز از مجموعه دیوان 
محاسبات خواســت در تدوین برنامه عملیاتی سند سومین حرم اهل بیت 
علیهم السلام برای دستگاه های مختلف اجرایی و مدل نظارتی آن به شورای 
شــهر کمک کنند. در پایان نیز ضمن تأکید بر برگزاری جلسات مشترک 
منظم، مدیرکل دیوان محاسبات، مسئول هیئت حسابرسی دیوان محاسبات 
فارس مســتقر در شهرداری شــیراز را مأمور پیگیری و هماهنگی در این 

مورد کرد.
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گروه خبر- لیلا غضنفری 
پرچم ســومین حرم اهل بیــت )ع(، تحت عنوان 
»نماد اردات شهر شیراز« با حضور نماینده ولی فقیه 
در فارس و امام جمعه شیراز، شهردار شیراز، رئیس 
و اعضای شــورای اسلامی شهر شــیراز در دروازه 

کازرون برافراشته شد. 
آیت ا... لطف ا... دژکام، در مراســم رونمایی از پرچم 
ســومین حرم اهــل بیت )ع(، گفــت: حرکت های 
ارزشــمند عمرانی را که در شــیراز با همت شورا و 
شهرداری شیراز شکل گرفته است، ارج می نهیم. 

او ادامه داد: کارهای ســترگ فرهنگی در راستای 
معنویــت و عدالــت در مدیریت شــهری با اجرای 
برنامه های محرومیت زدایی و مســجد محوری اجرا 

شده است که این اقدامات قابل تقدیر است.
نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه شیراز 
گفت: پرچم ســومین حرم اهل بیت )ع( نماد شهر 
شیراز اســت که می خواهد راهنمای سبک زندگی 
ایرانی و اسلامی باشد و این شهر ظرفیت آن را دارد 
برای همه جهان اســلام، مثل گذشــته الهام بخش 

باشد.
آیــت ا... دژکام اظهــار کرد: حکمت و فلســفه ما 
ایرانی ها نــور بــوده و امامزاده های عظیم الشــأن 
در شــیراز که سرآمدشان حضرت شــاهچراغ )ع( 
اســت، نورانیت به شــهر ما افزوده است. نوری که 
از امامزادگان واجب التعظیم مــا می تابد باید تمام 
جهان را روشــن کند و ایــن موضوع به همت همه 

ما نیاز دارد.
نماینــده ولی فقیه در اســتان فــارس و امام جمعه 
شیراز، برافراشته شدن پرچم سومین حرم اهل بیت 
)ع( در شــیراز را مایه افتخار دانست و تصریح کرد: 
شیراز جهان شــهر است و می خواهیم چراغ هدایت 
در مقابــل جهانیان روشــن کند و پرچم ســومین 
حرم اهل بیت )ع( نماد شــهر شــیراز و راهنمای 
ســبک زندگی ایرانی اسلامی  است که در این شهر 
برافراشته شــد و این شهر ظرفیت آن را دارد برای 

همه جهان اسلام، مثل گذشته الهام بخش باشد.
آیت ا... دژکام خاطرنشان کرد: شیراز ظرفیت دارد 
در جهان اســلام بدرخشد و وظیفه تک تک ماست 
در این راســتا گام برداریم و این شهر باید در همه 

حوزه ها الگو باشد.
دژکام تصریــح کــرد: حمایت همــه مجموعه ها از 
استانداری، فرمانداری و نمایندگان مردم در مجلس 
شــورای اسلامی  باعث می شود شــیراز را در همان 

جایگاه خودش ببینیم.
امام جمعه شــیراز اظهار کرد: شــیراز باید از لحاظ 
زیبایی، فرهنگ، نظافت و بهداشت و سبک زندگی 

مردم به عنوان الگویی برای جهانیان ارائه شود.
شیرازبایدازجمیعجهاتالگوباشد

در این مراســم همچنین ســید ابراهیم حســینی 
رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز اظهار کرد: سابقه 
این شــهر به عاشقی اهل بیت است و ۱۶ سال قبل 
مقام معظم رهبری فرمودند که تاریخ شیراز سومین 

حرم اهل بیت بودن است.

وی با اشاره به خدمت رســانی شهرداری شیراز در 
ایام اربعین در مرز شــلمچه، افزود: عشق و ارادت 
مردم شــیراز به اهل بیت )ع( همــواره زبانزد بوده 

است.
رئیس شــورای اسلامی  شهر شــیراز تصریح کرد: 
ایران ام القرای جهان اســلام اســت و با اقدامات و 
کارهای بســیاری که طی ۲ سال گذشته از سوی 
شورای ششم و شــهرداری شیراز صورت گفت، در 
کلام نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه 

شیراز و سایر مســئولان این موضوع محرز بود که 
برای قرار گرفتن شــیراز در تراز سومین حرم اهل 
بیت به یک سند نیاز است که این سند رونمایی شد 

و برنامه های این سند در حال اجراست.
حســینی ابراز امیدواری کرد: شــورای اسلامی  و 
شهرداری شیراز تا پایان مهرماه برنامه عملیاتی این 

سند را ارائه دهد.
وی خاطرنشان کرد: کاری که اکنون انجام شد، یک 
خط از یک کتاب قطور اســت که ۲۰ ســال آینده 

این شهر را با محوریت حرم احمدبن موسی )ع( را 
نشان خواهد داد.

رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز اضافه کرد: شیراز 
باید از جمیع جهات الگو باشــد و برنامه ۲۰ ســال 
آینده این اســت که شــیراز در تمام جهان اسلام 
یک مدل اسلامی  شود که این امر به همراهی تمام 

دستگاه ها و مردم نیاز دارد.
حســینی ضمن درخواســت از تمام مسئولان در 
جهت همراهی و همکاری در اجرای ســند سومین 

حــرم اهل بیت )ع( از افتتاح پروژه های شــهری با 
حضور وزیر کشور خبر داد.

حســینی گفت: مدیریت و شــهرداری شیراز امروز 
در تمام کشــور بــه عنوان یــک مجموعه جهادی 
می درخشــد و نیاز بــه گفتن نیســت و در حوزه 
کارهای جهادی شیراز ســر آمد کشور است و اگر 
وزیر کشور در اولین سفر استانی خود پس از زیارت 
مشهد به شــیراز می آید به دلیل اخبار خوبی است 
که از این شهر شنیده است و امیدواریم این کارهای 

جهادی مقدمه ای باشــد برای قرار گیری شیراز در 
جایگاه واقعی خود.

شیرازبااتکابهرویدادهایفرهنگیبهجایگاهی
کهشایستهآناست،خواهدرسید

شهردار شــیراز در این مراســم بر جایگاه شهرراز 
به عنوان ســومین حرم اهل بیــت )ع( تأکید کرد 
و از اختصاص بسته یکصدهزار میلیارد تومان برای 

آبادانی شهر خبر داد.
محمدحســن اســدی با عرض تســلیت بمناسبت 
ارتحال پیامبر عظیم الشــان اســلام، شهادت امام 
حســن مجتبی )ع( و امام رضا )ع( اظهار داشــت: 
شــیراز ســومین حرم اهل بیت )ع( است و رسالت 
بزرگی برای خدمت به شهروندان را بر عهده داریم.
او حضــور در این آیین معنوی را ســعادتی بزرگ 
برشــمرد و اظهار داشت: مدیریت شــهری شیراز 
در اقدامی  بی ســابقه و کم نظیر توانســتند با تلاش 
شبانه روزی یک بســته یکصد هزار میلیارد تومانی 
تعریف کنند که مشــتمل بر بسیاری از پروژه های 
متنوع عمرانی اســت. وی با قدردانی از عملکرد و 
تلاش های شهردار منطقه ۲ شــیراز در حوزه های 
محرومیت زدایی و پاســخگویی به نیازهای شهر و 
شهروندان گفت: شیراز با اتکا به رویدادهای فرهنگی 
 به جایگاهی که شایســته آن است، خواهد رسید.
وی از حضور وزیر کشــور در ابتــدای ماه ربیع در 
شــیراز خبر داد و افــزود: در روزهــای آتی آیین 
افتتاح و آغاز عملیات اجرایــی پروژه های متنوعی 

از شهرداری شیراز را پیش رو داریم.
او با اشاره به بسته 5۰هزار میلیارد تومانی در سال 
گذشته اظهار داشت: با هم افزایی شهرداری و شورای 
اسلامی  شهر شیراز در ســال جاری رقم این بسته 
 بــه یکصدهزار میلیارد تومان افزایش یافته اســت.
او از حمایت های همیشــگی نماینــده ولی فقیه و 
امام جمعه شیراز، اســتاندار فارس، اعضای شورای 
اسلامی  شــهر، نمایندگان مردم شیراز و زرقان در 
مجلس شــورای اســلامی ، خانواده ۱3هزار نفری 
شــهرداری شیراز و سایر مسئولانی که در پیشرفت 
شهر شیراز نقش مثبتی ایفا می کنند، قدردانی کرد.

او با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری مبنی بر 
در قله بودن فارس گفت: فرم و محتوای این پرچم 
بر جایگاه شیراز به عنوان سومین حرم اهل بیت )ع( 

تأکید دارد و در کشور بی نظیر است.
وی اظهار امیدواری کرد شیراز با خدمات عمرانی، 
زیرســاختی و رویدادهــای فرهنگی و ارزشــی به 

جایگاهی که شایسته آن است، رهنمون شود.
در ادامه این مراســم محمد مقدس زاده، شــهردار 
منطقه ۲ شیراز نیز در ســخنانی اظهار کرد: دکل 
این پرچــم یک دکل 5۰ متری اســت که دومین 
دکل با ارتفاع بالا در کشــور است و خود پرچم در 
ابعاد ۲۰ در ۱۰ بزرگ ترین سایز پرچمی است که در 

ایران اسلامی  به اهتزاز در می آید.
وی افــزود: طــراح پرچــم، مســعود نیابتی جزء 
برجسته ترین طراحان کشوری و جهان اسلام است 

و دارای طراحی فاخری است.

نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز:

پرچمسومینحرماهلبیت)ع(
نمادشهرشیرازاست

شهردار شیراز:

اینپرچمبرجایگاهشیراز
تأکیددارد

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز:

رونماییازیکخطازکتاب
۲۰سالآیندهشهرشیراز

برافراشتننشانارادات
در آیین بر افراشته شدن پرچم شیراز سومین حرم اهل بیت )ع( با حضور مسئولان استانی و شهری در منطقه دو شهرداری شیراز رقم خورد؛

محمدهادی ایمانیه، اســتاندار فارس به صورت 
میدانی از ورزشگاه پارس شیراز بازدید و آخرین 

وضعیت تکمیل این طرح را ارزیابی کرد.
 اســتاندار فارس در حاشــیه این بازدید ضمن 
گلایــه از عملکــرد ضعیف ســازمان تجهیز و 
توسعه اماکن ورزشــی وزارت ورزش و جوانان 
بــا تأکید بر اینکه باید یک ناظر قوی و توانمند 
و متخصص بــر روند اجــرای مراحل مختلف 
این پروژه نظارت کافی و جامع داشــته باشد، 
افزود: از اســتان فارس هیئتی متشکل از افراد 
پاک دســت، فنی، متخصص، توانمند و آگاه به 
این مســائل به عنوان هیئت نظارت بر اجرای 

تکمیل ورزشگاه پارس، فعال شوند.
هرقسمتازورزشگاهپارسکهتکمیلشود

بلافاصلهدرچرخهبهرهبرداریقرارگیرد

ایمانیه با اشــاره بــر اینکه قســمت های قابل 
اســتفاده این مجموعه ورزشــی می بایســت 

در چرخــه بهره بــرداری قــرار گیــرد، اظهار 
داشــت: درصورتی که بخواهیم استفاده از این 

مجموعــه را منوط به تکمیــل ۱۰۰ درصدی 
مجموعــه ورزشــی آن کنیــم، قســمت های 
ابتدایی تکمیل شــده قابلیت استفاده خود را از 
دســت خواهند داد و مجدداً نیازمند اعتبارات 
 بیشتری برای بازســازی آنها خواهیم بود، پس 
هر قســمت از این مجموعه که تکمیل می شود 
باید بلافاصله  در چرخه بهره برداری و اســتفاده 

قرار گیرد.
باید پارس مسائلورزشــگاه برایهمه 

راهحلدروناستانیارائهشود
 نماینــده عالی دولــت در فارس بــا گلایه از 
زمان بر شــدن تکمیل این ورزشگاه گفت: برای 
همه مسائل مربوط به این ورزشگاه باید راه حل 
درون استانی ارائه شود؛ راه های مختلفی وجود 
دارد که باید از طریق اداره کل ورزش و جوانان 

فارس پیگیری شود.
 وی افزود: تا زمانی که ورزش جوانان اســتان 
بــا برنامه زمان بنــدی در تکمیل و اســتفاده 
طرح های ورزشــی استان وارد نشــود، شاهد 
اتفاق جدیدی در تکمیل و توسعه مجموعه های 

ورزشی نخواهیم بود. 
 اســتاندار فارس با اشــاره بر اینکــه پرداخت 
نگهــداری  و  تکمیــل  بــرای  اعتبــارات 
مجموعه های ورزشــی، منوط به ارائه ضمانت 
 اســتفاده از ایــن ورزشــگاه ها در زمان معین 
خواهــد بود، گفــت: تأمین منابــع و پرداخت 
به  ایــن مجموعه هــا صرفــاً  هزینــه بــرای 
 شــرطی صــورت می پذیــرد کــه ضمانــت 
 اســتفاده در تاریخ مشخص، توســط مدیران 

داده شود.

گروه خبر- لیلا غضنفری 
عضو شــورای اســلامی شــهر شــیراز گفت: تمام 
پروژه های شــهر، نیاز به پیوست فرهنگی و عدالتی 
دارد و جا دارد شــهرداری دو پیوست را مورد توجه 

 قرار دهد. 
محمدرضــا   هاجری در نطق پیش از دســتور خود 
اظهار کرد: تمام پروژه های شــهر، نیاز به پیوســت 
فرهنگی و عدالتی دارد و در  این  راستا  باید  شهرداری 

دو پیوست را مورد توجه  قرار دهد. 
 وی افزود: حمایــت از 33۰ موکب اربعین در بیش 
از ۱5۰ محله شــیراز، موکب هــای بزرگ ورودی و 
خروجی شــهر  شیراز برای مســافرین خارجی سفر 
جهانــی اربعیــن، موکب بزرگ حضــرت احمد بن 
موسی )ع( در مرکز شــلمچه  که مورد تشویق وزیر 
کشور قرار گرفت، نشان می دهد شورا و شهرداری در 
مراسم اربعین جلودار  بوده و ضرورت دارد از تمامی 
خدمات رسان ها به صورت ویژه تجلیل و تقدیر شود. 

 عضو شــورای اسلامی شــهر شــیراز تصریح کرد: 
پروژه های بزرگ شهرداری نباید عامل در سایه قرار 
گرفتن پروژه های کوچک امیدوار کننده محلات  قرار 
گیرد. چرا که شــکاف طبقاتی بالا و پایین شــهر در 

پروژه های عمرانی اظهر من الشمس است. 
هاجــری تأکید کــرد: محرومیت زدایــی از محلات 
محروم در تمامی عرصه ها می بایست در دستور ویژه 

قرار گیرد. 
  وی خاطرنشــان کــرد: شــورا و شــهرداری در 
عملیاتی نمودن طرح فاخر محله و مســجدمحوری 
و   ۷۰۰   ۶۰۰ بودجــه  بــا  محرومیت زدایــی  و 
میلیــارد تومانــی در شــهر جلــودار اســت و این 
اقدام تــرک فعل مدعیان و متولیــان را پر کرده و 
حمایت میدانــی و عملی  از بیش از ۴۰۰ مســجد 
محلــه   ۶۰ از  محرومیت زدایــی  و  حســینیه   و 
شیراز نشــان می دهد شــورا و شــهرداری  مردان 
میدان عمــل در محلات هســتند. عضو شــورای 
اســلامی شــهر شــیراز ادامه داد: حذف و سانسور 
نام و یاد شــورا و شــهرداری در روز جهانی مسجد، 
 نشــان می دهد برای پوشــاندن دســت های تهی 
از کار در میــدان، زحمــات و تلاش هــای جهادی 
 و میدانــی شــورا و  شــهرداری، کتمــان، حــذف 

و سانسور می شود. 
 هاجــری در پایــان با اشــاره بــه اینکه تابســتان 
رو به اتمام اســت، تصریــح کرد: متأســفانه تمام 
مراکــز فرهنگــی، ورزشــی، اجتماعــی، علمــی، 
هنــری و امثالهم در  اوقات فراغــت دانش آموزان و 
 دانشــجویان، موفق و کارآمد وارد نشــده و مردود 
 در کار بــوده و صحنــه را خالــی و  نوجوانــان و 
جوانــان را مظلومانه رها نمــوده تا بعضی از آنها در 

تورهای دشمنان به دام بیفتند.   

یداله حقیقــی، مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای اســتان فارس و 
رئیس شــورای هماهنگی مدیران عامل صنعت آب و برق در استان 
فارس با اشاره به تلاش های شــبانه روزی متخصصین داخلی، اظهار 
داشــت: الحمدا... با همت و تلاش مهندســین و متخصصین داخلی، 
زیرساخت های لازم برای انتقال و توزیع انرژی در سطح استان فارس 

به شکل قابل توجهی تقویت شده است.
به گفته حقیقی، تمامی شاخص های ارزیابی مربوط به این ادعا مثبت 
بوده و اقدامات انجام شــده مورد تأیید مراجع ذی صلاح و بالادســتی 

قرار گرفته است. 
وی افــزود: در زمینه ایســتگاه های انتقــال، فوق توزیــع و توزیع، 
همچنین خطوط انتقال، فوق توزیع و توزیع، فعالیت های گسترده ای 
در ســطح اســتان صورت گرفته اســت؛ البته، با توجــه به اهمیت 
این زیرســاخت ها، تعمیرات و نگهداری مســتمر آن هــا همواره در 
 دســتور کار قرار دارد. مســئول ارشــد صنعت برق فارس با تأکید بر 
اجرای موفق پروژه های مختلف در اســتان، علی رغم محدودیت های 
منابــع، تصریــح کــرد: با وجــود همــه محدودیت هــا، پروژه های 
بســیاری در اســتان فارس اجرا شده است که پاســخگوی نیازهای 
 انتقــال و توزیع بــرق در حال حاضر هســتند. همچنین، انســجام 
بســیار خوبی بین ارکان صنعت برق در زمینــه انتقال و توزیع برق 

وجود دارد.
زنجیرهانتقالوتوزیعبرقدراستانفارسبهصورتکاملوبدون

وقفهدرحالفعالیتاست
حقیقی در ادامه، به موضوع ناترازی انرژی در ســطح کشــور اشاره 
کرد و گفت: نیروگاه های کشــور با تمام ظرفیت خود در حال تولید 
برق هستند و مشــکل مدیریت اضطراری بار، ناشی از ناترازی تولید 

و مصرف برق در ســطح کل کشــور اســت و زنجیره انتقال و توزیع 
برق در اســتان فارس به صورت کامــل و بدون وقفه در حال فعالیت 
است و هیچ گونه مشــکلی در این فرایند وجود ندارد. مشکل اصلی، 
عدم توازن میان تولید و مصرف برق در کل کشــور است که منجر به 

مدیریت بار اضطراری برق در برخی مناطق شده است. 
وی تأکیــد کرد کــه این اســتان بــا برنامه ریزی دقیــق و اجرای 
اســتراتژی های مختلــف، تــلاش می کنــد تــا اثــرات ناشــی از 
 ناتــرازی بــرق در ســطح کشــور را در حیطه اســتان فــارس به

 حداقل برساند. 
وی در ادامه از همکاری مشــترکین به ویژه مشترکین خوش مصرف، 
صاحبان صنایع و رسانه ها تشکر نمود و از تمام مشترکین خواست تا 
با کاهش حداقل ۱5 درصدی مصرف برق، شــرایطی را فراهم نمایند 

تا با موفقیت روزهای پیش رو را سپری کرد. 
افزایشبیسابقهمصرفبرقدرروزهایاخیر

حقیقی با اشــاره به افزایش بی سابقه مصرف برق در روزهای اخیر، از 
مشترکین استان فارس درخواست کرد تا با رعایت چند راهکار ساده، 
از جمله تنظیم دمای وســایل سرمایشی روی ۲۴ درجه، استفاده از 
دور کند کولرهای آبی، اســتفاده حداکثــری از نور طبیعی در روز و 
موکول کردن مصارف مازاد به بعد از ســاعات اوج مصرف )۱۲ تا ۱۸ 
و ۲۰ تا ۲3(، در کاهش بار شــبکه برق کمک کنند. وی تأکید کرد 
که همکاری مشترکین در این شرایط بحرانی، نقش بسیار مهمی در 

تأمین پایدار برق خواهد داشت. 
در پایــان، مدیرعامل شــرکت برق منطقــه ای فارس از رســانه ها 
درخواســت کرد تا با اطلاع رسانی گسترده، مشــترکین را به رعایت 

صرفه جویی در مصرف برق تشویق کنند.

استاندار فارس:

هیئتیفنیبرروندتکمیلورزشگاهپارسنظارتکنند

عضو شورای اسلامی شهر شیراز:

تمام پروژه های شهر نیاز به پیوست فرهنگی
 و عدالتی دارد

 مدیرعامل شرکت برق منطقه ای استان فارس:

زیرساخت های انتقال و توزیع برق در فارس وضعیت قابل قبولی دارد



فارس- خلیل الحیــه، نائب رئیس حماس در غزه و 
مســئول پرونده مذاکرات در این جنبش اعلام کرد: 
امکان این امر وجود داشت که شش اسیر کشته شده، 
زنده به خانه هایشــان بازگردند امــا نتانیاهو موجب 
قتل آنها شــد. الحیه در گفت وگو با شــبکه الجزیره 
 تصریــح کرد: نتانیاهو گفت محــور فیلادلفیا مهم تر 
 از اســرا اســت و پرونده آنها را فدا کرد زیرا اهمیتی 

برایش نداشت.
وی گفــت: ما در پی درخواســت طــرف قطری به 
خانواده »هیرش« اســیر دارای تابعیــت آمریکایی 
نســبت به سلامت وی اطمینان خاطر دادیم اما بعدا 
تماس ما با این اسیر و محافظانش قطع شد و اکنون 

وی در زمره اسرای کشته شــده قرار دارد.این عضو 
ارشــد حماس افزود: نتانیاهو همه نرمش های ما در 
مورد تعداد اســرایی که قرار بود به عنوان بخشــی از 
توافق روزانه آزاد شــوند، رد کرد. الحیه تصریح کرد: 
ما با پیشــنهاد اشغالگران که از سوی بایدن مطرح و 
شــورای امنیت هم آن را تأیید کرد، موافقت کردیم 
اما پاســخ صهیونیســت ها، حمله به رفح و گذرگاه 
آن بــود. وی گفت: پاســخ نتانیاهو بــه پذیرش این 
پیشنهاد از ســوی ما آمیخته با فریبکاری و تحمیل 
شــروط جدید بود که شــامل باقی مانــدن ارتش 
 اشــغالگر در محور فیلادلفیا و نتســاریم و مخالفت 
 با آزادی اســرای ســالخورده و محکــوم به حبس 

اسد ما بود. 
مســئول پرونده مذاکرات حمــاس ادامه داد: دولت 
آمریکا دو مســیر متفاوت را طی می کند از یک سو 
به دنبال توافق اســت اما هیچ فشــاری بر اسرائیل 
اعمــال نمی کند و از طرفــی دیگر نوعی خوش بینی 
 کاذب درخصــوص نزدیــک بــودن حصــول توافق 

ایجاد می کند.
وی گفــت: موضوع مذاکرات اکنون، شــروط جدید 

نتانیاهو اســت امــا حماس تن به ایــن مذاکرات بر 
اساس شــروط جدید نخواهد داد، تصمیم حماس و 
رهبری جنبش این اســت که از پیشنهاد دوم ژوئیه 
کوتاه نیاید و بدون عقب نشــینی کامل اســرائیل از 
دو محــور فیلادلفیا و نتســاریم هیچگونــه توافقی 
در کار نخواهــد بود. الحیــه درخصوص اوضاع کرانه 
باختری هم گفت: کشــتارها، یورش ها و ویرانگری ها 
در کرانه باختری مؤید این مطلب اســت که کابینه 
 نتانیاهــو به هیــچ عنوان موجودیت مــردم ما را به 

رسمیت نمی شناسد. 
وی افزود: اوضاع بیانگر آن اســت که سراســر کرانه 
باختــری ملتهب خواهد شــد و کابینــه نتانیاهو به 
دنبــال آتش افــروزی در همه منطقه اســت. نائب 
رئیــس حماس در غزه تصریــح کرد:کابینه نتانیاهو 
می خواهــد با عملیــات خــود در کرانــه باختری 
مــردم مــا را از دســتیابی به حقوق مشــروع خود 
مایــوس کنــد. وی تأکید کرد: وضعیــت در غزه با 
 کرانــه باختری متفاوت اســت و مردم مــا در آنجا 
با همه ابزارهای ممکن با اشغالگران و شهرک نشینان 

مقابله می کنند.
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اروپا

سناتورارشدکنگرهآمریکا:
بازدارندگی  آمریکا از دست رفت

فارس-  سناتور ارشد کنگره آمریکا که از ابتدای جنگ غزه در حال 
حمایت از نسل کشی اسرائیل اســت، با اشاره به پیدا شدن اجساد 
6 اســیر اســرائیلی در غزه که یکی از آنها شهروند آمریکا هم بوده 
است، گفت که »قلبم شکسته شد«. در شرایطی که جنبش مقاومت 
اسلامی فلسطین اعلام کرد که اسرای صهیونیست در حملات ارتش اسرائیل به غزه 
کشته شــدند، گراهام اما ادعا کرد که آنها توسط »حماس به قتل رسیدند«. وی در 
مصاحبه با شــبکه ای بی سی  نیوز مدعی شد که »حماس هیچ اهمیتی به گروگان ها 
یا حتی فلســطینیان نمی دهد. اگر می خواهید گروگان ها به خانه برگردند باید فشار 

بر ایران را افزایش دهید«.
این ســناتور جنگ طلب و تندروی آمریکایی ایران را »شیطان بزرگ« خواند و گفت: 
»من از دولت بایدن و اسرائیل می خواهم که ایران را در قبال سرنوشت گروگان های 
باقی مانده مسئول بدانند«.  عضو شناخته شده جمهوری خواه سنای آمریکا از مواضع 
کامالا هریس و بایدن در قبال رژیم صهیونیســتی و جنگ غزه به شدت انتقاد کرد. 
او اقدام هریس در تحریم سخنرانی بنیامین نتانیاهو در کنگره آمریکا را محکوم کرد 
و مواضع نامزد دموکرات انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا در سیاســت خارجی را 
»ویرانگر« خواند. گراهام افزود: » او ســخنرانی بی بی )نتانیاهو( در کنگره را تحریم 
کرد و به حماس و ایران سیگنال داد که آمریکا واقعا حامی اسرائیل نیست. او خروج 
از افغانستان را تشویق می کرد که شاید احمقانه ترین تصمیم دولت آمریکا در تاریخ 

معاصر باشد«.
عضو برجسته حزب جمهوری خواه در کنگره با اشاره به سخنرانی هریس در کنفرانس 
امنیتی مونیخ قبل از آغاز جنگ روسیه و اوکراین گفت: »من در مونیخ بودم که او به 
روس ها هشدار داد که به اوکراین حمله نکنند. چهار روز بعد، آنها این کار را کردند.«

گراهام با اشاره به مسئولیت بایدن به هریس برای حفاظت از مرزهای آمریکا و مقابله 
با ســرازیر شــدم مهاجران غیرقانونی گفت: »من نمی دانم او در مرز چه می کرد، اما 
ما بیش از هر زمان دیگری در تاریخ در کشــورمان تروریست داریم و مسمومیت با 

فنتانیل عامل اصلی مرگ و میر جوانان در آمریکا است.«
وی بــار دیگر بــا محکوم کردن دولــت دموکرات بایدن و هریــس تصریح کرد که 
»ایــن بی کفایت تریــن دولتی بوده اســت که مــن می توانم دربــاره چیزهایی که 
بــرای مردم آمریکا مهم اســت، به یــاد بیاروم؛ امنیت و رفاه شــما )مهم ترین چیر 
 برای مردم آمریکا اســت(.« نماینــده ایالت کارولینای جنوبی کــه از مدت ها قبل 
حمایت خود را از نامزد حزب جمهوری خواه در انتخابات ریاست جمهوری اعلام کرده 
اســت، افزود: »ما قدرت بازدارندگی خود را از دســت داده ایم. هیچ کس در جهان از 

کامالا هریس نمی ترسد. 

هشدار »لاپید« درباره اوضاع آشفته رژیم صهیونیستی
مهر-رســانه های رژیم صهیونیســتی اعلام کردند که رئیس اپوزیســیون رژیم 

صهیونیستی درباره فروپاشی اوضاع در این رژیم هشدار داده است.
کانال ۱۲ تلویزیون رژیم صهیونیستی اعلام کرد که رئیس اپوزیسیون این رژیم در 
نامه ای به وزرای کابینه به استثنای ایتمار بن گویر و اسموتریچ وزرای امنیت داخلی 

و دارایی، نسبت به فروپاشی این رژیم هشدار داده است.
یائیر لاپید در نامه خود تأکید کرده که اسرای اسرائیلی در غزه یکی پس از دیگری 

کشته می شوند و ارتش با عمیق ترین بحران خود مواجه است.
لاپید به اعضای کابینه بیان کرد: شــما در بزرگترین بحران و فاجعه تاریخ اسرائیل 
شــریک هستید و در برابر تمامی تصمیماتی که این کابینه اتخاذ می کند، مسئول 
هستید. محور فیلادلفیا دستاویز نتانیاهو برای جلوگیری از دستیابی به توافق از ترس 

فروپاشی کابینه خود است.

پسکوف؛ آمریکا مستقیماً در جنگ اوکراین مشارکت دارد
مهر- سخنگوی دولت روسیه اعلام کرد که برخلاف اظهارات مداوم مقامات آمریکا، 

واشنگتن به صورت مستقیم در جنگ اوکراین مشارکت دارد.
دیمیتری پســکوف، سخنگوی دولت روسیه اعلام کرد که برخلاف اظهارات مداوم 

مقامات آمریکا، واشنگتن در جنگ اوکراین مشارکت مستقیم دارد.
وی با بیان اینکه آمریکا به صورت مدام به منافع روســیه حمله می کند و ده هاست 
که بر کشور روسیه فشــار وارد می کند گفت که برخلاف اظهارات مقامات آمریکا، 
واشــنگتن به صورت مستقیم در جنگ علیه روسیه مشــارکت دارد و مدام تلاش 
می کند ســطح تنش ها را بــالا ببرد.در تازه ترین تحولات جنــگ اوکراین در ادامه 
حملات پهپادی ارتش اوکراین در عمق خاک روســیه، وزارت دفاع روســیه امروز 
یکشنبه با انتشار بیانیه ای اعلام کرد که سامانه های پدافند هوایی این کشور دیشب 

۱۵۸ پهپاد مهاجم اوکراینی را در مناطق مختلف رهگیری و منهدم کردند.
هم زمان ســرگئی سوبیانین، شــهردار مسکو، پایتخت روســیه هم اعلام کرد که 
سامانه های پدافند هوایی در حومه مسکو موفق شدند دست کم ۹ پهپاد را سرنگون 
کردند که در حال حرکت به ســمت پایتخت بودند؛ از جمله دو پهپاد در نزدیکی 

پالایشگاه نفت در منطقه رامنسکی در حومه مسکو سرنگون شد.
وی با اشــاره به اینکه یکی دیگر از پهپادها هنگام ســقوط به اتاق فنی پالایشگاه 
برخورد کرده و مأموران آتش نشــانی در حال اطفای حریق هستند مدعی شد که 
در این حادثه هیچ کســی آسیب ندیده و هیچ تهدیدی هم برای فعالیت پالایشگاه 

ایجاد نشده است.

ریابکوف؛ حضور مزدوران آمریکایی در حمله به خاک 
روسیه غیرقابل قبول است

ایسنا- سرگئی ریابکوف، معاون وزیر امورخارجه روسیه در گفت وگو با خبرگزاری 
تاس تأکید کرد مســکو به همه سطوح متوسل می شود تا این موضوع را به آمریکا 
گوشــزد کند که دخالت مزدوران آمریکایی در حملات به خاک روســیه غیرقابل 

قبول است.
او افزود: این کار به طور مستمر و از جهات مختلف و در همه سطوح انجام می شود.

همچنین ماریا زاخارووا، ســخنگوی وزارت امورخارجه روسیه هفته گذشته در یک 
نشســت خبری اعلام کرد که مزدوران خارجی به طور فعال در حملات به منطقه 

مرزی کورسک روسیه مشارکت داشته اند.
به گفته او، مزدوران آمریکایی به صورت نمایشی تصویری از وجود یک خمپاره در 

کنار زمین بازی کودکان در منطقه کورسک را در فضای مجازی منتشر کرده اند.
بنابر گزارش خبرگزاری تاس، منطقه مرزی کورســک روسیه در 6 اوت مورد حمله 
گسترده اوکراین قرار گرفت که در پی آن، وضعیت اضطراری فدرال در این منطقه 

در حال اجرا است. مردم منطقه نیز در حال تخلیه از نقاط مرزی هستند.
به گفته وزارت اورژانس روســیه، ۱۹۷ مرکز اسکان موقت در ۲۸ منطقه روسیه به 

بیش از ۱۱۵۰۰ ساکن کورسک، ازجمله بیش از ۳۵۰۰ کودک سرپناه می دهند.
وزارت دفاع روسیه اعلام کرده است تلفات کلی کی یف در منطقه کورسک به بیش از 
۷۸۰۰ سرباز و ۷6 تانک می رسد. عملیات نظامی برای از بین بردن تشکیلات مسلح 

اوکراین همچنان در جریان است.
معاون وزیر امورخارجه روســیه پیش از این نیز در گفت گو با تاس از تغییر یافتن 
دکترین هســته ای روسیه بر مبنای بررســی و تحلیل درگیری ها و اقدامات غرب 
خبــر داد و گفت: همان طور که ما پیــش از این هم بارها گفته ایم کارها در مرحله 
پیشــرفته ای قرار داشــته و این نیت واضح وجود دارد که یک اصلاح )بر دکترین 
هســته ای روسیه(  بر مبنای تحلیل و بررسی تحولات مربوط به درگیری های اخیر 
و البته تحلیل رویه رقبای غربی برای تشدید تنش ها در قبال عملیات نظامی ویژه 

ارتش روسیه در اوکراین معرفی شود.
او توضیح داد که ســند مربوط به این اصلاحیه در حال نهایی شدن بوده اما هنوز 
برای صحبت کردن از یک چارچوب زمانی مشخص برای تکمیل این سند زود است.

دبیرکل سازمان جهانی بهداشت؛ صلح، بهترین واکسن 
برای کودکان غزه است

ایرنا-تدروس آدهانوم گبریســوس، مدیرکل ســازمان جهانی بهداشت، با انتشار 
تصاویری از کودکان غزه اعلام کرد که بهترین واکسن برای کودکان صلح است. وی 
همچنین در کنار این تصاویر اعلام کرد که کودکان غزه "امروزه واکسن های سیاسی 

بسیار مورد نیاز را دریافت می کنند.
اما او تأکید کرد: در نهایت بهترین واکسن برای این کودکان صلح است. پیش از این، 
مدیرکل سازمان جهانی بهداشت گفته بود که تیم های واکسیناسیونفلج اطفال در 
غزه باید محافظت شوند تا بتوانند عملیات واکسیناسیون در غزه را با خیال راحت 
انجام دهند. شــبکه خبری الجزیره در گزارشی اعلام کرد که رژیم صهیونیستی با 
وقفه جنگی سه روزه برای واکسیناسیون کودکان در غزه و نه آتش بس موافقت کرده 
است. سازمان جهانی بهداشت اعلام کرده است که در پی تایید نخستین مورد ابتلا 
به فلج اطفال در نوزادی در غزه پس از ۲۵ ســال، جنگ به طور موقت و به صورت 
منطقه ای متوقف خواهد شــد تا واکسیناسیون فلج اطفال برای صدها هزار کودک 

این منطقه امکان پذیر شود.

وزیرامورخارجهروسیه:

 ایران و روسیه به زودی توافق جامع میان دو کشور را تکمیل می کنند
ایســنا- ســرگئی لاوروف، وزیــر 
امورخارجه روسیه در جمع دانشجویان 
اظهار   MGIMO اساتید دانشــگاه   و 
داشــت: در آینده بســیار نزدیک، ما 
باید پیش نویــس نهایی یک توافقنامه 
جدید بین دولتی در مورد مشــارکت 
جامع بین روســیه و ایران را تکمیل 
کنیم و این گامــی نمادین در روابط 
 مــا بــا رئیس جمهــور جدیــد ایران 

خواهد بود.
وزیر امورخارجه روسیه افزود: روسیه و 
ایران خیلی زود آماده سازی توافقنامه 
جامع همکاری را تکمیل خواهند کرد، 
تنها جزئیات فنی آن باقی مانده است.
وی در بخــش دیگری از صحبت های 
خود به انتقــاد از گروه هفت )جی ۷( 
پرداخــت و تأکید کرد ایــن گروه به 
مقر نظامی ایالات متحده تبدیل شده 
است که در آن تصمیماتی برای مهار 

روسیه و سایر رقبا اتخاذ می شود.
لاوروف تصریــح کرد: اعضــای گروه 
هفــت به طور کلی ادعــای نقش یک 

باشــگاه انحصــاری، تنظیــم کننده 
اقتصاد جهانی را داشتند اما اکنون، در 
واقع به یک مقــر نظامی برای ایالات 
متحده تبدیل شــده تا برنامه هایی را 
 برای مهار توسعه روسیه، چین، ایران

 و ســایر رقبای  ایــالات متحده ارائه 
دهد.

به گفتــه او، تولید ناخالــص داخلی 
کشــورهای عضو بریکس حتی قبل از 
گســترش این گروه، از شاخص مشابه 

گروه هفت از نظر برابری قدرت خرید 
افزود: و  فراتر رفتــه اســت. لاوروف 
ایــن واقعیت که گــروه هفت مجبور 
شــد با ایجاد گروه بیست )جی ۲۰( 
موافقــت کند، از قبل نشــان می دهد 
کــه کشــورهایی آن را درک کرده اند 
کــه نمی توانند به تنهایی از عهده این 

کار برآیند.
وزیر امورخارجه روســیه خاطر نشان 
کرد: گــروه هفت در تلاش اســت تا 

را  ناشایســت خود  فوق العاده  مواضع 
در صندوق بین المللی پول و ســازمان 
تجارت جهانی حفظ کند و اصلاح این 
نهادها را آهســته تر کند تا نفوذ غالب 

خود را بر آنها حفظ نماید.
وی تأکید کرد اما روند از دست دادن 
نفوذ هفت باز هم غیرقابل توقف است 

و ادامه خواهد داشت.
ادامــه  در  روس  ارشــد  دیپلمــات 
صحبت های خود با بیان اینکه »غرب 
همواره به دنبال نابود کردن روســیه 
بوده است« تصریح کرد: روسیه برای 
تماس با کشورهای غربی باز است اما 
به اقدامات غیردوستانه واکنش تندی 
نشــان خواهد داد. مســکو برای هر 

سناریویی آماده است.
امروزه حدود  داشــت:  اظهار  لاوروف 
۵۰ کشور توســط غرب علیه روسیه 
تحت پرچم نازی ها متحد شده اند. اما 
اگر منافع روسیه در نظر گرفته نشود، 
روســیه در هیچ پروژه غربــی ادغام 

نخواهد شد.

وزیردفاعایتالیا:

سرعت تولید صنایع دفاعی ما به ایران و روسیه نمی رسد
ایسنا- گیدو کروستو،  وزیر دفاع ایتالیا از تولیدکنندگان دفاعی 
ایتالیا انتقاد و بابت سرعت آن ها در انجام سفارشات اوکراین ابراز 

ناامیدی کرد.
کوریره دلا ســرا، وزیر دفاع ایتالیا گفت: »در حال بحث با شــرکت های ایتالیایی 
هســتم زیرا باید ساملنه Samp-T را به اوکراین تحویل دهم، اما شرکت ایتالیایی 
مســئول آماده سازی آن برای تعطیلات در ماه اوت تعطیل شد. آنها روزهای شنبه 

و یکشنبه کار نمی کنند«.
ســامانه SAMP/T که با نام »مامبا« هم شــناخته می شــود، ســاخت مشترک 
 ایتالیا و فرانســه اســت که می تواند همزمــان به ده ها هدف شــلیک کرده و هر 

بار ۱۰ راکت را رهگیری کند.
این ســامانه که در ســال ۲۰۱۳ وارد خدمت ارتش ایتالیا شــد، یک سیستم ضد 
موشــکی تاکتیکی ســوار بر کامیون اســت که برای دفاع در برابر موشــک های 
 بالســتیک کروز و تاکتیکــی و همچنین هواپیماهای دارای سرنشــین و پهپادها 

طراحی شده است.
او در بخش دیگری از اظهارات خود، صنایع دفاعی کشور خود را با کشورهای ایران، 
چین و روسیه مقایسه کرد و گفت: »درحالی که شرکت های روسی، چینی و ایرانی 
هفت روز هفته، ۳6۵ روز در سال و ۲۴ ساعت شبانه روز کار می کنند، شرکت های 

در عصر کار نمی کنند.«
کروستو در ادامه ابراز تأسف کرد و گفت: »با این وجود، سرعت بخشیدن به فرآیند 
تولید غیرممکن اســت«. اذعان وزیر دفاع ایتالیا به غیرممکن بودن تســریع روند 
تولیدات تســلیحاتی این کشــور برای حمایت از اوکراین درحالی است که شرایط 

میدانی نبرد، بخصوص در جبهه شرقی اوکراین، شدیدا به ضرر این کشور است.
وزارت دفــاع انگلیس در گزارش امروز خود به پیشــروی فزاینده نیروهای زمینی 
ارتش روسیه طی هفته گذشته به سوی شهر مهم و راهبردی پوکروفسک واقع در 
شــرق اوکراین اعتراف کرد و نوشت: »طی هفت روز گذشته، نیروهای روس تا ۱۰ 
کیلومتری حومه شهر نزدیک شده اند؛ تحولی که نقطه ای مهم در نبرد برای کنترل 
منطقه دونتســک است.«پوکروفسک یک مرکز لجســتیکی کلیدی برای نیروهای 
اوکراینی در منطقه اســت و ســقوط احتمالی آن می تواند پیامدهای عمیقی برای 

جنگ این کشور علیه روسیه داشته باشد.
از طرفی، »فرانتِلیجنس اینسایت« گروه تحلیلی اوکراین گزارش داد: »پوکروفسک 
یکی از ۲ اتصال اصلی راه آهن و جاده در منطقه دونتسک است و از دست دادن آن 

لجستیک کل منطقه برای ارتش اوکراین را تهدید می کند«.
وزارت دفــاع انگلیــس در ادامه گزارش خود نوشــت: »پیشــروی نیروهای روس 
تهدیــدی جدی برای توانایی اوکراین پیرامون حفــظ خطوط تدارکاتی حیاتی به 
چندین پایگاه کلیدی از جمله چاســیویار و ولهدار اســت. اگر نیروهای روســیه 
پوکروفســک را تصرف کنند، طولانی شدن و اختلال در خطوط تدارکاتی اوکراین 
باعث پیچیده تر شــدن و کاهش سرعت تامین و تقویت مواضع اوکراینی در سراسر 

جبهه شرقی می شود.«
در چارچوب گســترده تر این تحولات، »ولودیمیر زلنسکی« رئیس جمهور اوکراین 
مجدداً خواســتار افزایش کمک های نظامی از ســوی متحدان غربی شده و بر نیاز 
فوری به سیستم های تسلیحاتی و مهمات پیشرفته برای مقابله با پیشروی تشدید 

شده روسیه تأکید کرده است.

حماس:

براساسشروطجدیدنتانیاهومذاکرهنمیکنیم

اخبارکوتاهجهان

باشــگاهخبرنگاران-روزنامه آمریکایی واشنگتن 
پســت در گزارشی نوشــت: آمریکا در هفته های آتی 
توافق نهایی آتش بس در غزه را ارائه خواهد داد و اگر 
دو طرف اصلی مذاکره نتوانند آن را بپذیرند، می تواند 

مذاکرات به رهبری آمریکا را پایان دهد.
واشنگتن پست به نقل از یک مقام ارشد دولتی آمریکا که 
به دلیل حساسیت موضوع خواست نامش فاش نشود، 
 افــزود: آمریکا درباره این توافق با مصر و قطر مذاکره 

کرده است.
ایــن روزنامه به نقل از مقامات آمریکایی افزود، تلاش 
چند ماهه دولــت جو بایدن برای اجرای آتش بس در 
غزه و آزادی اســرا روز یکشــنبه بعــد از اینکه رژیم 
اسرائیل اجســاد 6 نفر از اســرای خود از جمله یک 

آمریکایی را پیدا کرد، فوریت تازه ای گرفت.
با این حــال مقامات دولت بایــدن گفتند که معلوم 
نیست که کشف این اجساد، احتمال توافق بین رژیم 
اسرائیل و جنبش مقاومت اسلامی فلسطین )حماس( 

را در هفته های آینده تقویت کند.
این رســانه آمریکایــی به نقل از مقام ارشــد دولتی 
آمریــکا مذکور در بالا نوشــت: مذاکرات نمی تواند به 
این منوال پیش برود. آمریکا، مصر و قطر قبل از پیدا 
شدن اجســاد اسرا درباره پیشــنهاد نهایی آتش بس 

مذاکره کرده بودند.
بر اساس این گزارش، مقامات و مشاوران ارشد دولت 
بایدن طی ماه ها تلاش کرده اند با دســتیابی به توافق 

بین دو طرف امکان تبادل اسرا را فراهم کنند.

ویلیام برنز رئیس ســازمان اطلاعــات مرکزی آمریکا 
)ســیا(، آنتونی بلینکن وزیر امور خارجه و برت مک 
گِرگ هماهنگ کننده شــورای امنیــت ملی آمریکا 
در امــور خاورمیانه از جمله افرادی بودند که بار ها به 
منطقه ســفر و با مذاکره کننــدگان قطری و مصری 

برای یافتن توافق همکاری کرده اند.
بایدن در دیدار با تیــم امنیت ملی درباره توافق 

نهایی مذاکره می کند
پایگاه اینترنتی اکســیوس نیز به نقــل از منابع آگاه 
از تصمیم های دولت بایدن نوشــت: رئیس جمهوری 
آمریکا با مقامات تیم امنیت ملی خود درباره راهبردی 
 برای تلاش های نهایی در زمینه توافق آتش بس در غزه 

مذاکره می کند.
آکســیوس به نقل از منابع آگاه افزود: کشــته شدن 
اســرای اسرائیلی در غزه احســاس فوریت را در بین 
مشــاوران ارشد بایدن برای تلاش به دستیابی هر چه 
ســریع تر به توافق، ایجاد کرده است و آنها توافقی را 
ارائه خواهند داد و از دو طرف خواهند خواست یا »آن 

را بپذیرند یا رهایش کنند«.
دو نفر از افرادی که به طورمســتقیم از این نشســت 
مطلع هســتند، به آکســیوس گفتند: جیک سالیوان 
مشــاور امنیت ملــی کاخ ســفید روز یکشــنبه به 
خانواده های اســرای آمریکایی کــه در غزه نگهداری 
می شوند، گفت بایدن در حال بررسی پیشنهاد نهایی 

برای آزادسازی اسرا و آتش بس در این هفته است.

 بر اســاس برنامه های کاخ ســفید، کامــالا هریس، 
معاون بایدن نیز در نشســت امروز بــه بایدن ملحق 

خواهد شد.
منابــع آگاه از طرح های دولــت بایدن در گفت وگو با 
آکســیوس تأیید کرند که مشــاوران ارشد بایدن به 
خانواد های اســرای آمریکایــی گفته اند که آمریکا در 
چند روز آینده، نسخه به روز شده پیشنهاد آتش بس 
را به رژیم اسرائیل و حماس ارائه می دهد و به طرف ها 
یــک هفته دیگر فرصت می دهد تا با پاســخ مثبت یا 

منفی به آن بازگردند.
گفتنــی اســت خلیــل الحیــه، مســئول پرونــده 
 مذاکرات حماس یکشــنبه شــب تأکیــد کرد: بدون 
عقــب نشــینی اســرائیل از گــذرگاه صلاح الدیــن 
)فیلادلفیا(، نتساریم و گذرگاه رفح هیچ توافقی درکار 

نخواهد بود.
الحیه به شبکه الجزیره گفت: دولت نتانیاهو به دنبال 

به آتش کشیدن کل منطقه است.

واشنگتنپست:

آمریکاتوافقنهاییبرایآتشبسدرغزهراارائهمیکند

ایالات متحده

آسیای غربی

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چونآگهیوعملیاتتحدیدیششدانگیکقطعهزمینزراعیبه
مساحت98173/16مترمربعپلاک601۵واقعدرقطعهیکبخش
۲۵فارسشهرســتانلامرد-روستایجوهریملکیآقایناصر
پیرایهفرزندحسنبرحسبتقاضایمالککهدرخواستانتشار
آگهیتحدیدحدوداختصاصینمودهوقتتحدیدحدوددوشنبه
1403/07/09تعیینوعملیاتتحدیدازســاعت8صبحدرمحل
شروعوبهعملخواهدآمد.بهوسیلهاینآگهیازمتقاضیمزبور
وکلیهصاحبانامــلاکمجاوربرطبقماده14قانونثبتدعوت
میگرددکهدروقتمقرردرمحلوقوعملکحضوربهمرســانند
واخواهیمجاوریننسبتبهحدودوحقوقارتفاقیبهاستنادماده
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ورسیدعرضحالدریافتنمائید.ضمنامعترضازتاریختسلیم
اعتراضبهادارهثبتیکماهفرصتخواهدداشتکهدادخواست
خودرابهدادگاهصالحهتقدیموگواهیتقدیمدادخواسترااخذ
وبهادارهثبتارائهنمایددرغیراینصورتســندمالکیتبرابر

مقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/06/13
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درمناقصهازتاریخدرجآگهينوبتدومبهمدت10روزميباشــد.شــهرداريدر
ردیاقبولپیشــنهاداتمختارميباشد.هزینهدرجآگهيبعهدهبرندهمناقصهمي
باشد.مبلغبرآوردشهرداريدراسنادمناقصهتعیینشدهاست.شرکتکنندگاندر
زمانتحویلپیشنهادخودبایدبهمیزان۵درصدمبلغبرآوردي)دراسنادمناقصه(
ضمانتنامهبانکيیاچکتضمینشــدهتحتعنوانضمانتشــرکتدرمناقصه
تحویلشهردارينمایند.درصورتامتناعبرندگان)بهترتیبنفراولودوموسوم(
نســبتبهانعقادقرارداد،ضمانتنامهمربوطبهآنهابهنفعشهرداريلامردضبط
خواهدشد.ســایرجزئیاتمربوطهبهتفصیلدراسنادمناقصهذکرگردیدهاست.
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علی محمودی-شهردار لامرد

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چونآگهیوعملیاتتحدیدیششدانگیکبابخانهبهمساحت
۲۵۲/97مترمربعپلاک۲346/۵0۲واقعدرقطعهیکبخش۲۵
فارسشهرستانلامرد-بلوارغدیر-محلهعادلآبادملکیخانم
مرضیهآراموشفرزنداکبربرحسبتقاضایمالککهدرخواست
انتشــارآگهیتحدیدحدوداختصاصینمودهوقتتحدیدحدود
شنبه1403/07/14تعیینوعملیاتتحدیدازساعت8صبحدر
محلشروعوبهعملخواهدآمد.بهوسیلهاینآگهیازمتقاضی
مزبوروکلیهصاحباناملاکمجــاوربرطبقماده14قانونثبت
دعوتمیگرددکــهدروقتمقرردرمحلوقوعملکحضوربهم
رسانندواخواهیمجاوریننســبتبهحدودوحقوقارتفاقیبه
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خرید حمایتی تخم مرغ به ۶ هزارتن رسید
باشــگاه خبرنگاران- محمد مــرادی، رئیس هیئت مدیــره اتحادیه مرغ داران 
میهن گفت: براســاس آمار در مرحله ســوم از ابتدای شهریور ۶ هزارتن تخم مرغ 
از مرغ داران در راستای تعدیل قیمت و پایداری تولید خرید حمایتی شده است.

مرادی گفت: براساس برآوردهای صورت گرفته تولید تخم مرغ شهریور با افزایش 
۳ هزارتنی به ۱۱۱ هزارتن رســیده اســت و پیش بینی  می شود که در مهرماه به 

۱۱۳ هزارتن برسد.
به گفته وی، برآوردها حاکی از آن است که امسال تولید تخم مرغ به یک میلیون 
و ۳۷۰ تا یک میلیون و ۴۰۰ هزارتن برسد که با احتساب جمعیت و مصرف، توان 

صادرات ۲۰۰ هزارتن تخم مرغ به بازارهای هدف وجود دارد.
مرادی درباره آخرین وضعیت صادرات تخم مرغ افزود: بنابر آمار از ابتدای سال ۶۴ 
هزارتن تخم مرغ به ۱۰ کشور عراق، افغانستان، سه کشور در حوزه خلیج فارس و 
۲ کشور سی ای اس و ۲ کشور آفریقایی صادر شده است که امیدواریم با توجه به 

رایزنی و جلسات مشترک، عمان به طرف صادراتی اضافه شود .
رئیس اتحادیه مرغ داران میهن بهای تمام شده هرکیلو تخم مرغ را ۶۲ هزارتومان 
اعلام کــرد و گفت: قیمت هرکیلو تخم مرغ برمبنای کارشناســی وزارت جهاد و 
حمایت از مصرف کننده و پایداری تولید ۵۷ هزار و ۵۰۰ تومان تعیین شــد، اما 

نرخ کنونی هرکیلو تخم مرغ درب مرغداری ۴۸ تا ۵۲ هزارتومان است.
وی درباره آخریــن وضعیت خرید حمایتی تخم مرغ گفــت: بنابر آمار در مرحله 
ســوم ۶ هزارتن تخم مرغ از مرغ داران خرید حمایتی شده است و کماکان تا نیمه 

شهریور خرید حمایتی ادامه دارد.

آماده سازی بیش از یک میلیون و ۶۰۰ هزار پروژه
 نهضت ملی مسکن

باشــگاه خبرنگاران- ارسلان مالکی، مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مسکن 
بــا بیان اینکه تأمین زمین برای شــهرهایی که نیاز به زمیــن در آنها وجود دارد 
پیگیری و اجرایی شــده است، گفت: پیگیری الحاق اراضی مسکونی در دستور کار 
قرار گرفته است، تصویب مکان یابی شهرک ها و توافق با نهادها و بخش خصوصی 
اجرایی شــده اســت. معاون وزیر راه و شهرســازی همچنین در خصوص آخرین 
وضعیت پروژه های آماده سازی اراضی شهری و شهرک های مسکونی طرح نهضت 
ملی مسکن تصریح کرد: در مجموع یک هزار و ۶۳۲ پروژه آماده سازی به مساحت 
بیش از ۵۱ هزار هکتار در کشــور آغاز شده که ظرفیت واحدپذیری این پروژه ها 

بیش از یک میلیون و ۵۶۵ هزار واحد مسکونی است.
وی یادآور شــد: پیگیری آخرین وضعیت پیشــرفت طرح نهضت ملی مسکن در 
کشــور برای رفع مشکلات موجود و تسریع اجرای این پروژه ها به صورت هفتگی 

در سازمان ملی زمین و مسکن برگزار می شود.

بانک ها به ربح مرکب آلوده    شده اند
تسنیم- ابراهیم درویشی، کارشناس پول و سرمایه با اشاره به این که نظام بانکی 
بر اساس قانون سال ۵۱ نوشته شده است، گفت: این قانون از پایه حقوقی و فقهی 
برخوردار است؛ ولی با گذشت ۴۵ سال از عملیات بانکی بدون ربا، اکثر بانک ها بر 

اساس بانک داری کلاسیک اقدام به مدیریت می کنند.
وی با اشــاره به مشــکلات قانونی، از واژگان بهره و ســود و نیز رفت وآمدهای پر 
هزینه مشتریان و فاکتورهای ساختگی سخن گفت و افزود: در بانکداری کلاسیک 
مشتری تقاضای تســهیلات کرده و وثیقه ای را در اختیار بانک می گذارد و بانک 

کاری به هزینه شدن این تسهیلات ندارد و اصل و سود را می گیرد.
متأســفانه، در بانکداری جدید اعتبارســنجی مشــتری، بیمه تسهیلات، کارمزد 
تشــکیل پرونده، هزینه ارزیابی وثیقه و هزینه اســتعلام و... به مشــتری تحمیل 

می شود و اگر مشتری مقاومت کند، قطعاً تسهیلات را به او پرداخت نمی کنند.
درویشــی افزود: بانک در این وضعیت علاقه مند به عدم اعطای تسهیلات است و 

دوست دارد آن را در شرکت های اقماری هزینه کند که سوخت وسوز هم ندارد.
وی تأکید کرد: باید قبول کنیم که در کشور بانک داری اسلامی نداریم. درحالی که 
اکثر کشــورها بانک داری دوگانه دارند؛ یعنی در شــعب بزرگ بانک ها باجه ای به 
بانک داری اســلامی تخصیص داده اند و هر کس قلباً مایل اســت، به این باجه ها 

مراجعه می کند.
درویشــی درباره عدم توفیق کشور در بانک داری اســلامی تأکید کرد که الگوی 
ما بانک داری کلاســیک اســت. در قانون عملیات بانکی بــدون ربا برای هر مورد 
نسخه خاصی نوشته شده اســت؛ مثلًا وقتی کارخانه ای سرمایه در گردش ندارد، 
باید کالای او را پیش خرید کرد و در صورت نداشــتن مواد اولیه باید پیش اقساط 
مــواد اولیه به آن اعطا کرد. متأســفانه، عقود امروز بانکی به واقع باطل هســتند؛ 
بنابراین بانک داری ما همچنان کلاســیک است؛ ولی برخی موارد هم به آن اضافه 
شــده است. وی افزود: تفاوت ما با سایر کشورهای مسلمان در این است که دیگر 
کشــورها جریمه دیرکرد ندارند و ایــن را  ام الخبائث می دانند و برخی علمای این 
کشــور ها فتوا دادند این وجــه باید به دریا ریخته شــود؛ یعنی تا این حد نجس 
اســت؛ ولی برخی دیگر می گویند این پول باید در اختیار افراد نیازمند قرار گیرد. 
درهرصورت مشــکل ما بانک داری اسلامی در قالب بانک داری کلاسیک است و از 
طرفی به مشتریان اموری را تحمیل کرده ایم. مشکل سوم جریمه دیرکرد است که 

پدر مردم را درآورده؛ چون جریمه روی جریمه و ربح مرکب است.
درویشــی گفت: به نظر بنده مادامی که ربح مرکب اســت، بانک داری ما اسلامی 
نیســت؛ بلکه همان بانک داری کلاســیک است و یک ســری رفت وآمد هم به آن 

اضافه شده است.

صادرات نفت خام از ۱۹/۵ میلیارد دلار عبور کرد
تســنیم- محمد رضوانی فر، معاون وزیر اقتصاد و رئیس کل گمرک ایران گفت: 
صادرات غیرنفتی کشور در ۵ ماهه سال جاری با افزایش ۱۰ درصدی به رقم ۲۱/9 
میلیارد دلار رسید. میزان وزنی صادرات غیرنفتی در ۵ ماهه امسال ۶۰/۵ میلیون 

تن بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۷ درصد افزایش نشان می دهد.
رضوانی فر در خصوص میزان صادرات نفت خام و کوره در پنج ماهه ســال جاری 
اظهار داشــت: در این مدت ۱9 میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار نفت خام و نفت کوره 
صــادر گردید. معاون وزیر اقتصاد و رئیــس کل گمرک ایران، مجموع صادرات با 
احتســاب نفت خام و نفت کوره، خدمات فنی مهندسی و صادرات از محل تجارت 

چمدانی در ۵ ماهه سال جاری را ۴۱ میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار اعلام کرد.
وی با اشــاره به اینکه ۳ قلم عمده کالای صادراتی در پنج ماهه ســال جاری به 
گاز طبیعی مایع شــده با ۲ میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار، پروپان مایع شده با یک 
میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلار و متانول با یک میلیارد و ۱۰۰ میلیون دلار اختصاص 
داشــت، می افزاید: میانگین ارزش هر تن کالای صادراتــی در این مدت با ۲/۵۶ 

درصد افزایش به رقم ۳۶۲ دلار رسیده است.
رضوانی فر عمده ترین مقاصد کالاهای صادراتی ایران در پنج ماه سال جاری شامل 
کشــورهای چین، عراق، امارات متحده عربی، ترکیه، افغانستان، پاکستان و هند 
بوده اســت که این ۷ کشور، ۸۱ درصد از وزن و ۸۲ درصد از ارزش کل صادرات 
کشــور را به خود اختصاص دادند. براســاس این گزارش، در پنج ماه سال جاری 
میزان صــادرات کالاهای پتروشــیمی ۲۴ میلیون و ۵۰۰ هــزار تن به ارزش 9 
میلیــارد و ۸۰۰ میلیون دلار بوده که به لحاظ وزن ۱۲/۵ درصد و از حیث ارزش 
۱۲/۸ درصد افزایش نشــان می دهد. وی گفت: در بیــن ۱۰ قلم عمده کالاهای 
صادراتی، گازهای نفتی و هیدروکربورهای گازی شکل مایع شده، پلی اتیلن گرید 
فیلم، گاز طبیعی مایع شــده  از بیشــترین افزایش و  شــمش از آهن و فولاد ، 
بوتان مایع شده و پروپان مایع شده از بیشترین کاهش در ارزش برخوردار بودند. 
رضوانی فر در خصوص واردات کالا به کشــور در پنج ماه سال جاری می افزاید: در 
ایــن مدت ۱۵ میلیون و ۷۰۰ هزار تــن کالا به ارزش ۲۶ میلیارد و ۳۰۰ میلیون 
دلار وارد کشــور شد که به لحاظ وزن ۷/9۳ درصد و از حیث ارزش ۵/۵۳ درصد 

افزایش داشته است. 
وی گفت: ۷ کشــور اول طرف معامله با ایران در پنج  ماه ســال جاری شــامل 
کشــورهای امارات متحده عربی، چین، ترکیه، آلمان، هند، روســیه و هنگ کنگ 
بوده که در مجموع ۷۶ درصد از وزن و ۸۲ درصد از ارزش کل واردات کشــور را 

به خود اختصاص دادند.
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سوخت و انرژیاقتصاد کلان

ایسنا- اینترنت بدون محدودیت که بعضاً از 
آن به عنوان اینترنت طبقاتی هم نام برده شد، 
اگرچه سبب دسترسی آزاد بخشی از کاربران 
به اینترنت شــد؛ اما بعضاً نارضایتی هایی را به 
همراه داشــت، به گونه ای که اخیراً یک مقام 
مسئول ضمن اعلام مخالفت خود با این طرح 
گفتــه درصورت تحقق پیگیری مســئله رفع 
فیلتر از سوی رئیس جمهور، اینترنت طبقاتی 

دیگر وجود نخواهد داشت.
اینترنــت ایــن امــکان را برای شــرکت ها، 
ســازمان ها، دولت ها، مدارس و حتی اشخاص 
به وجــود آورده تا اطلاعات خود را با ســایر 
کاربــران و اســتفاده کنندگان به اشــتراک 
گذاشته و از آن بهره برداری کنند و به اعتقاد 
تحلیلگــران چنانچه که کاربــران از اینترنت 
با ســرعت بالا و بــدون محدودیت برخوردار 
باشــند، این کار را با کیفیت بهتری می توانند 

انجام دهند.
در این میان بحثی با عنوان اینترنت طبقاتی 
و فراهم شــدن امــکان اســتفاده از آن برای 
برخی کاربران، از نیمه دوم ســال ۱۴۰۱ پس 
از اعمال محدودیت برای برخی از ســکو های 
خارجی مطرح شــد؛ اگرچه مســئولان حوزه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات در آن زمان این 

موضوع را تکذیب کردند.  
گفته شد که در این طرح کاربران به بخش های 
مختلف دسته بندی شده که به هر بخش طبق 
مقررات، اینترنــت با میزان محدودیت تعیین 
شده ارائه می شــود. به طور مثال فریلنسرها 
یــا آزادکاران از جمله کســانی هســتند که 

می توانند از اینترنت بــدون فیلتر یا طبقاتی 
استفاده کنند؛ درواقع در آیین نامه حمایت از 
آزادکاران فعال در حوزه اقتصاد دیجیتال که 
آذرماه سال ۱۴۰۱ در حوزه اقتصاد دیجیتال 
به تصویب رســید، وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات طبق آن موظف شد زیرساخت های 
دسترســی به اینترنت پرســرعت و پایدار با 
اعتبارسنجی  افراد  سطح دسترسی مناســب 

شده در پایگاه را فراهم کند.  
چه  کســانی می توانند اینترنت بدون فیلتر 

دریافت کنند؟
علاوه بر موارد ذکر شــده، اســتادان دانشگاه 
هم طبق تعریف اصلی اینترنت طبقاتی دیگر 

گروهی بودند که قرار شد از این نوع اینترنت 
برخوردار شوند. در این زمینه به نقل از برخی 
مســئولان گفته شده اســتادان دانشگاه ها به 
دلیل کارهای تحقیقاتی و پژوهشی به سطوح 
و ســرعت بالای اینترنت نیــاز دارند؛ پس از 
گذشت چند ماه گفته شد فرآیندهای مربوط 
به اختصاص اینترنت باز به اساتید دانشگاه ها 

انجام شده و ابلاغ خواهد شد.  
اما استفاده از این نوع اینترنت نارضایتی هایی 
را از ســوی مردم، برخی مســئولان و فعالان 
حــوزه ارتباطات بــه دنبال داشــت. برخی 
اینترنت  کارشناسان معتقدند به صورت کلی 
طبقاتی ایده و اقدام نادرســتی است و اینکه 

گروهی از کاربران جدا شوند، به این معنا که 
به اینترنت متفاوتی نیاز دارند، درست نیست.

آنها می گویند تنها گروه کاربران که می توانند 
جدا شــوند، کودکان هســتند کــه البته با 
تشــخیص والدین می توانند اینترنت محدود 
شــده ای برای کودکان تهیــه کنند و این امر 
موجه اســت. اما بر این اساس، درنظر گرفتن 
این طرح به جز کودکان، برای برنامه نویسان، 
اساتید دانشــگاه و دانشجویان و سایر گروه ها 
مشــکلات متعــددی دارد و از نظر اجتماعی 
دارای اشکالاتی اســت و حس بدی به مردم 
منتقل می کند و هم در عمل راه دور زدن آن 
باز خواهد بود. به طور مثال با اختصاص آن به 
دانشــجویان، همه تلاش می کنند به اینترنت 
دانشجویان متصل شــوند و چون محدودیت 
غیرمنطقی اســت، به صورت مداوم دور زده 
می شود؛ بنابراین این طرح جدا از اینکه اثرات 
اجتماعی دارد، از نظر فنی هم به راحتی قابل 

اجرا نیست.     
با این اوصاف، در دولت ســیزدهم تأکید شده 
که چیزی به اســم اینترنــت طبقاتی وجود 
ندارد و همه مردم برای آنها خاص هســتند، 
با گذشــت حدود دو ســال از مطرح شــدن 
استفاده این نوع اینترنت، وعده پیگیری رفع 
محدودیت ســکو های فیلترشده و تحقق آن 
می تواند به بی معنا شدن این طرح منجر شود. 
مســئله ای که اخیرا حســین افشین، معاون 
علمی رئیس جمهوری در یک نشست خبری 

به آن تأکید کرد.
اجرای اینترنت طبقاتی بدسلیقگی بود

وی در پاسخ به ســؤالی درباره بحث اینترنت 
طبقاتی و اینکه بــرای اعضای پارک فناوری 
پردیس زیرمجموعه معاونت علمی، فناوری و 
اینترنت  ریاست جمهوری  دانش بنیان  اقتصاد 
بــدون فیلتــر در نظر گرفته شــده اســت، 
اظهار کرد: اینکه چــرا فقط به پارک فناوری 
پردیس اینترنــت بدون فیلتــر تعلق گرفته 
و برای ســایر پارک ها لحاظ نشــده است، به 
 این خاطر اســت که پارک فنــاوری پردیس 
تنها پــارک زیر مجموعه این معاونت اســت 
و پیگیری هایی برای تحقــق این امر صورت 

گرفته است.
افشین تأکید کرد: به نظر من اجرای اینترنت 
طبقاتی در پــارک فناوری پردیــس و برای 
برخی فناوران و شــرکت ها بدسلیقگی بوده و 
اصلًا نباید چنین چیزی اعلام می شد و شخصاً 

با اینترنت طبقاتی موافق نیستم.
برخی تحلیلگران معتقدند اینترنت، آب، برق و 
گاز مانند سایر موضوعات دیگر خاص نیستند 
بلکه موضوعاتی هستند که اقشار مردم روزانه 
و به صورت مســتقیم با آن درگیرند. مثلًا در 
زمینه ارز شــاید بســیاری از مردم مستقیماً 
با آن درگیــر نبوده و مخاطب آن سیاســت 
نباشند؛ اما در زمینه اینترنت، مردم به صورت 
مســتقیم مخاطب این سیاست هستند و اگر 
تبعیضــی یا نارضایتی وجود داشــته باشــد، 
بــه صــورت مســتقیم آن را درک می کنند؛ 
بنابراین سیاســت گذاران باید به این نکته هم 
توجه کننــد که تبعات اجتماعی موضوعات و 

تصمیمات چه خواهد بود.

برچیده شدن اینترنت طبقاتی و رفع فیلتر؛ از وعده تا واقعیت

ایرنا- محمــد محمدی بخش، رئیس ســازمان هواپیمایی 
کشــوری با اشــاره به پروازهای حج عمــره، افزود: در این 
زمینه جلساتی با سازمان حج و زیارت برگزار شد و شرکت 
هواپیمایی جمهوری اســلامی ایران )هما( نیز در حال اخذ 

مجوزهای لازم است.
وی بیــان داشــت:  زمــان دقیق ایــن عملیات از ســوی 
 ســازمان حــج و زیــارت اعــلام خواهد شــد و بــه نظر 
می رسد می توانیم شــاهد عملیاتی شــدن پروازها در ماه 

ربیع الاول باشیم.
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری ادامه  داد: به این منظور 
مقدمات کارها با ســازمان هواپیمایی کشــوری عربستان 
انجام شــده اســت، پس از اخذ مجوزهای کامل موضوع را 
به سازمان حج و زیارت ابلاغ می کنیم و سپس برنامه ریزی 

اعزام زائران انجام می شود.
صدور ۲ هزار مجوز پرواز به مشهدالرضا

وی در ادامه با اشــاره به فرا رســیدن ایام پایانی ماه صفر، 
گفت: در این راســتا بیش از ۲ هزار مجوز پرواز به مشــهد 
مقدس صادر شــده تا بتوانیم تعداد زیادی پرواز برنامه ای و 
فوق العاده از اقصی نقاط کشور به مشهدالرضا داشته باشیم.
محمدی بخــش خاطرنشــان کرد:  با توجه بــه دور پایانی 
تعطیــلات تابســتانه، همچنیــن تعطیــلات هفته جاری 
و دو مناســبت رحلــت حضــرت رســول اکــرم)ص( و 
 شــهادت امــام رضــا )ع( کــه با زیــارت مخصــوص آن 
حضرت همراه اســت، پیش بینی می شــود استقبال خوبی 
از پروازها به مشهد از ســوی هم وطنان و همچنین زائران 

خارجی شاهد باشیم.
وی تأکیــد کرد: همه توان شــرکت های هواپیمایی پس از 
خاتمه عملیات اربعین، بلافاصلــه و بدون وقفه به موضوع 

انتقال زائران حضرت امام رضا )ع( منتقل خواهد شد.
پیش تر غلامرضا رضایی، معاون امور حج و عمره ســازمان 
حج و زیــارت اعلام کــرده بود که بر اســاس مذاکرات و 
پیگیری های مســتمر برای از ســرگیری اعزام زائران عمره 
مفرده، عربستان ســعودی علاوه بر موافقت با از سرگیری 
این اعزام ها در ســال ۱۴۰۳، مجوز پــرواز برای هواپیمایی 

ایران ایر به مکه و مدینه را صادر کرده است.
معــاون حج و عمره ســازمان حج و زیارت بــا بیان اینکه 
مقدمــات اعزام از ســوی این ســازمان انجــام و در حال 
برنامه ریزی هســتیم، گفت: بــه زودی فراخــوان ثبت نام 
 اعــزام زائــران عمــره اعــلام خواهــد شــد و متقاضیان 
می توانند با تکمیل فرم هــای مربوطه و واریز وجه اقدام به 

ثبت نام کنند.

فارس- ســهراب ســهرابی، مجری طرح خودکفایی گندم 
وزارت جهاد کشــاورزی آخرین آمار خرید گندم در ســال 
جاری را اعلام کرد که نســبت به مدت ســال گذشته ۱۶ 

درصد معادل ۱/۶۱۳ میلیون تن افزایش یافته است.
به گفته این مســئول تــا صبح  ۱۲ شــهریور ماه ۱۴۰۳، 
یازده میلیون و ۸۵۰ هزار تن گندم از کشــاورزان به ارزش 

۲۰۸ هزار میلیارد تومان خرید تضمینی شــده اســت. این 
میزان تولید کشــور را در تأمین گندم کشور به خودکفایی 
می رساند، سالانه حدود ۱۰ میلیون تن برای گندم نانوایی و 

۲ میلیون تن برای بخش صنعت گندم نیاز هست.
وی دربــاره پرداخــت مطالبــات گندم کاران نیــز تصریح 
کرد: تاکنون ۱۲۱ هزار میلیارد تومان از پول کشــاورزانی 
کــه گندم خود را به مراکز دولتــی خرید تضمینی تحویل 
 داده انــد، پرداخت شــده و پرداخت مابقی وجــوه نیز در 
حال پیگیری از ســوی ســازمان برنامه و بودجه و وزارت 

جهادکشاورزی است.
وزیر جهاد کشاورزی روز یک شنبه اعلام کرد که پول گندم 

کشاورزان تا آخر شهریور ماه پرداخت می شود.
مجــری طــرح خودکفایی گنــدم گفت: ۱۰ اســتان برتر 
خرید تضمینی گندم به شــرح ذیل می باشند. استان های 

خوزســتان با یک میلیون و ۶۲۳ هزار تن، کردســتان یک 
میلیون و ۱۵۶ هزار تن، گلســتان یک میلیون و ۱۱۰ هزار 
تن، فارس 9۱۳ هزار تن، کرمانشــاه ۸۲۴ هزار تن، همدان 
۷۰۱ هزار تن، آذربایجان غربــی ۶۵۶ هزار تن، آذربایجان 
شرقی ۵۶۶ هزار تن، لرستان ۵۳۰ هزار تن ،خراسان رضوی 
۵۲۱ هزار تن بیشــترین میزان خرید تضمینی گندم را به 
خود اختصاص داده اند. ده استان پیشرو که بیشترین رشد 
میزان خرید تضمینی گندم ســال جاری را در مقایســه با 
سال گذشــته داشــته اند به ترتیب مربوط به استان ها به 

شرح ذیل می باشد.
گلســتان ٪۱۰۰، اصفهان ٪9۵، خراســان شمالی ۸۰٪، 
مرکزی ٪۷۴، همــدان ٪۷۲، چهارمحال و بختیاری ۴۴٪، 
اردبیل ٪۴۰، خراسان رضوی ٪۳۸، آذربایجان شرقی ۳۶٪، 
خراســان جنوبی ٪۳۵، قزوین ٪۳۳ و زنجان ٪۲۲ رشــد 

نسبت به خرید تضمینی سال گذشته داشته اند.
وی افــزود: عملیات برداشــت گندم در اســتان ها با اقلیم 
سرد مانند کردســتان، همدان، کرمانشاه، قزوین، مرکزی، 
آذربایجان شــرقی و آذربایجــان غربی، زنجــان، اردبیل، 
چهارمحال و بختیاری، خراسان شمالی و لرستان همچنان 

ادامه دارد.
ســهرابی بیان کــرد: با توجه بــه افزایش تولیــد و خرید 
تضمینی گندم ســال جاری تمامی نیاز گندم خبازی ها و 
صنف و صنعت کشــور از محل تولید داخل تأمین خواهد 

شد و نیاز به واردات گندم نخواهیم داشت.
وی در مــورد تولید بذر گندم نیز گفت: میزان خرید گندم 
بذری در طبقات پرورشــی، مادری و گواهی شده از ۴9۰ 
هزار تن گذشــت و بالغ بر 9۵ درصد برنامه تولید بذر سال 

جاری محقق شده است.

رئیس سازمان هواپیمایی کشوری خبر داد:

آغازپروازهایحجعمرهدرماهربیعالاول

تسنیم- احمد غریوی، مدیر کل روابط کار و جبران خدمت 
بیمــه بیکاری وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در 
ماده ۴۱ قانون کار پیش بینی شــده که شــورای عالی کار 
همه ســاله وظیفه دارد نســبت به تعیین حداقل دستمزد 
کارگران و ســایر سطوح مزدی و ســایر اقلامی که لازمه 
در خصوص افزایش این اقلام تصمیم گیری شــود تشکیل 
جلســه دهد. وی اظهارداشــت: در نهایت با اکثریت یا با 
اتفاق نظر اعضای حاضر در جلســه شــورای عالی کار در 

خصوص این موارد اتخاذ تصمیم می شود.
وی گفــت: شــورای عالی کار دارای ترکیب و ســاختاری 
سه جانبه است یعنی متشکل از گروه کارگری، کارفرمایی 
و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی هم در این ســاختار و 
ترکیــب حضور دارد. برخلاف اینکه خیلی ها فکر می کنند 
شــورای عالی کار یک ساختار دولتی اســت؛ درحالی که 

این طور نیست.
غریوی بیان داشــت: در قانون کار پیش بینی  شــده که 
شــورای عالی کار دارای ساختاری سه جانبه است و دولت 

هم در این ترکیب حضور دارد.
وی عنوان کرد: این شــورا همه ســاله وظیفه دارد نسبت 
به تعیین حداقل دســتمزد کارگران و سایر سطوح مزدی 
و ســایر اقوامی که لازمه در خصــوص افزایش این اقلام 
تصمیم گیری شود تشکیل جلسه دهد و نهایت با اکثریت 
یــا با اتفاق نظر اعضای حاضر در جلســه در خصوص این 

موارد اتخاذ تصمیم شود.
مدیر کل روابــط کار و جبران خدمت بیمه بیکاری وزارت 
تعــاون گفــت: در رابطه با اینکــه آیا این مــاده نیاز به 
اصلاح دارد یا نــدارد بحثی که معمــولاً در زمان تعیین 
حداقل دســتمزد کارگران بیشــتر در سطح جامعه و بین 
کارشناسان مطرح می شود. وی افزود: در حال حاضر ماده 
۴۱ قانــون کار عملیاتی و در حال اجراســت و هیچ گونه 
اراده ای در خصــوص اصلاح و بازنگری در این ماده وجود 
ندارد. غریوی بیان داشت: پیشنهادی اواخر سال گذشته و 
اوایل سال جاری مطرح شده بود در رابطه با اینکه موضوع 
حداقل دســتمزد و سایر ســطوح مزدی به تصمیم گیری 
دولت و مجلس شــورای اسلامی در قانون برنامه و بودجه 

محول شود ولی این پیشنهاد منتفی شد.
وی عنــوان کرد: در حال حاضر و در ســال جاری هم به 
مانند سنوات گذشته در زمان مناسب جلسات شورای عالی 
کار تشکیل و در نهایت در خصوص بحث حداقل دستمزد 
و سایر سطوح مزدی بعد از بررسی های فنی و کارشناس 
اتخــاذ تصمیم خواهد شــد. در زمان حاضــر هیچ گونه 
تغییــری در این ماده ایجاد نشــده و بعید می دانم که در 

سال جاری هم موضوع اصلاح مطرح شود.

دستمزدسال۱۴۰۴همدرشورایعالیکار
تعیینمیشود

دستمزد

خودکفاییدرتأمینگندمباخرید۱2میلیونتنازکشاورزان

حمل و نقل و هوایی

فارس- به دنبال پیشــنهاد رئیس جمهور مبنی بر کاهش 
ســهم صندوق توســعه ملی به میزان ۲۰ درصد در ســال 
جاری، رهبر معظم انقلاب با این پیشنهاد موافقت فرمودند. 
بر این اســاس مبلغ ۳۵۰ همت به صورت قرض از صندوق 
توسعه ملی به بودجه عمرانی دولت اضافه شد، با این اصلاح، 
مشــکل پرداخت دیون گندم کاران و مسائل کامیون داران و 

تهیه برخی اقلام دیگر حل شد.
کارشناســان این دســتور رهبر انقلاب را در راستای توجه 
ایشان به حل مســائل اقتصادی و حرکت رو به جلو دولت 
جدیــد در ابتدای فعالیت خود، می دانند. بر اســاس اعلام 
صندوق توسعه ملی ، کل مطالبات صندوق از دولت ها بابت 
اضافه برداشت به عنوان قرض به ۱۰۰ میلیارد دلار رسیده 

است.
دولت ســیزدهم ۲۴/۲ میلیارد دلار،  دولت دوازدهم ۳۳/9 
میلیارد دلار، دولت یازدهم ۳۲/۳ میلیارد دلار و دولت دهم 
۱۳/۵ میلیارد دلار از ســهم صندوق توسعه ملی به عنوان 
قــرض دریافت کرده اند و اکنون مطالبات صندوق توســعه 

ملی از دولت ها ۱۰۳/9 میلیارد دلار است.
در قانون بودجه ۱۴۰۳ کل کشــور در تبصره۴ آمده است: 
الف- ســهم صندوق توسعه ملی از منابع حاصل از صادرات 
نفت، میعانات گازی و خالص صادرات گاز، ۴۵ درصد تعیین 

شــده و بانک مرکزی مکلف است در طول سال و متناسب 
با وصول منابع، بلافاصله نســبت به واریز این وجوه و سهم 
علی الحســاب شرکت ملی نفت ایران از کل صادرات نفت و 
میعانات گازی )معاف از تقســیم سود سهام دولت و مالیات 
با نرخ صفر( به میزان ۱۴/۵ درصد و نیز سهم ۱۴/۵ درصد 
شرکت دولتی ذیربط وزارت نفت در امور گاز از محل خالص 
صادرات گاز )معاف از تقســیم ســود سهام دولت و مالیات 
بــا نرخ صفر( و همچنین ســهم ۳ درصد مناطق نفت خیز، 

گازخیز و توسعه نیافته اقدام کند.
بر اســاس قانون بودجــه ۱۴۰۳ در تبصره ۴، منابع حاصل 
از یــک درصد منابع صادرات نفــت و خام و میعانات گازی 
و گاز طبیعی با رعایت ســهم ۴۵ درصدی صندوق توسعه 
ملی از محل منابع ســهم دولت ۱۴۳ هزار میلیارد ریال در 
نظر گرفته شــده است. همچنین طبق قانون بودجه ۱۴۰۳ 
کل کشــور ، مجموع درآمــد صندوق توســعه ملی در بند 
الف تبصره ۴ بودجه در ســال جــاری ۲۲/۰۳ میلیارد یورو 
پیش بینی  شــده اســت که اگر به جای سهم ۴۵ درصدی 
فقط ۲۰ درصد )۵۵ درصد کل درآمد( به صندوق توســعه 
ملی وارد شود،  حدود ۱۰ میلیارد یورو برای صندوق توسعه 
ملی و حدود ۱۲/۱ میلیارد یــورو برای دولت واریز خواهد 

شد.

اقتصادی مجلس  قادری، عضو کمیســیون  مهر- جعفر 
شــورای اســلامی درباره معایب نظام توزیع فعلی بنزین 
گفت: نظــام توزیع فعلــی بنزین به شــدت ناعادلانه و 
ناکارآمد است. در حال حاضر بنزین به خودروها تخصیص 
داده می شود، نه به افراد. این موضوع باعث شده است که 
افرادی که چندین خودرو دارند، بیشترین بهره را از یارانه 
بنزین ببرند، در حالی که افرادی که خودرو ندارند، از این 
یارانه محروم هستند. این وضعیت نه تنها ناعادلانه است، 
بلکه باعث افزایش مصرف غیرضروری بنزین و قاچاق آن 

نیز می شود.
قادری به طرحی اشاره کرد که بر اساس آن، بنزین به هر 
کد ملی تخصیص داده می شــود و افزود: طرح تخصیص 

بنزین به هر کد ملی، عادلانه تر به نظر می رسد.
این نماینــده مجلس بر لزوم اصلاح نظــام توزیع بنزین 
تأکیــد کرد و گفت: ما باید به ســمت یــک نظام توزیع 
عادلانه تــر حرکت کنیم که هــم مصرف بنزین را کاهش 
دهد و هم جلوی قاچاق سوخت را بگیرد. یکی از مؤلفه ها 
که در نظام توزیع بنزین به هر کد ملی باید رعایت شــود 
این اســت که بنزین به کد ملی بالای ۱۸ سال تخصیص 

داده شود، نه به خودروها. 
به این ترتیب، هر فرد بالای ۱۸ سال که گواهینامه دارد، 

سهمیه بنزین خود را دریافت می کند و اگر نیاز به بنزین 
 بیشتری داشته باشد، باید آن را با نرخ بالاتری خریداری کند.

وی افزود: یکی دیگــر از راهکارها، افزایش قیمت بنزین 
برای مصرف بالاتر از سهمیه تعیین شده است؛ به عنوان 
مثال، برای مصرف ماهانــه ۵۰ لیتر اول، بنزین با قیمت 
یارانه ای تخصیص داده شــود و برای مصرف مازاد بر آن، 
قیمت بنزیــن به صورت تصاعدی افزایش یابد. این روش 
می تواند مصــرف بی رویه بنزین را کاهش دهد و در عین 

حال جلوی قاچاق سوخت را بگیرد.
قادری همچنین به اهمیت استفاده از فناوری های جدید 
بــرای کنترل مصرف و جلوگیری از قاچاق اشــاره کرد و 
ادامــه داد: باید از ســامانه های پیشــرفته و دوربین های 
نظارتی برای کنتــرل دقیق مصرف بنزین و جلوگیری از 
قاچاق استفاده کنیم. همچنین باید خودروهای کم مصرف 
را تشــویق کنیــم و خودروهــای پرمصرف را مشــمول 
مالیات هــای ســنگین تر قرار دهیم تا بــه تدریج مصرف 

بنزین در کشور کاهش یابد.
وی گفت: اگر این راهکارها به درســتی اجرا شــوند، نه 
تنها می توانیم جلــوی ناترازی های فعلی را بگیریم، بلکه 
می توانیم منابع مالی کشور را نیز بهتر مدیریت کنیم و از 

هدررفت آن جلوگیری کنیم.

لزوماجرایطرحبنزینبهنفربرایحلناترازیبنزیندولتهاچقدرازصندوقتوسعهملیقرضگرفتهاند؟
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مظلومیت پیامبر)ص( در سینمای ایران با تک ساخته »مجید مجیدی«

ورزش

جایزه ارمنستانی ها برای »بختگان بی بخت«
مســتند »بختگان بی بخت« ســاخته فراز فداییان موفق به کسب جایزه ویژه 

اسپانسر از جشنواره مستند درخت زردآلو در کشور ارمنستان شد.
مستند »بختگان بی بخت« درباره شرایط موجود زیست محیطی تالاب بختگان 
است. جشنواره مستند درخت زرد آلو شامل برنامه های ویژه غیررقابتی نیز بود 
که در چارچوب آنها صدمین ســالگرد تولد سِرگئی پاراجانفُ و شارل آزناوور و 
صد و چهلمین ســالگرد تولد رابرت فلاهرتی: پدر سینمای مستند، کارگردان 

مشهور آمریکایی، برگزار شد. 
مستند »کاریز، قصه آب« ساخته هادی آفریده در بخش ویژه جشنواره که به 

مناسبت تولد پاراجانف بود با حضور کارگردان به نمایش درآمد.
مهدی باقری، مستندساز ایرانی هم در گروه داوران این جشنواره حضور داشت. 
دهمین جشــنواره بین المللی فیلم مســتند درخت زردآل از تاریخ  ۲۴ تا ۳۱ 
آگوســت در روستای دِبدِ استان لوُری با حضور ۲۰ کشور در ارمنستان برگزار 

شد.

اسطوره کشتی شوروی و رقیب جهان پهلوان »تختی« 
درگذشت

به گزارش ایرنا، الکســاندر 
مدویــد، رقیــب جهــان 
پهلــوان تختی که ۳ مدال 
مدال   ۷ المپیــک،  طلای 
طــلا، ۱ مدال نقــره و ۱ 
مــدال برنز جهــان را در 
کشــتی آزاد بــرای اتحاد 
جماهیر شــوروی کســب 

کرده بود، درگذشت.
در  مدویــد  الکســاندر 
دربــاره  مصاحبــه ای 

ویژگی های تختی گفته بود: تختی یک انســان مهربان و دوست داشتنی بود. او 
به قدری قوی بود که نمی شــد از قبل مقابلش برنامه ریزی کرد و اصلًا نمی شد 

مقابلش با یک فن خاص به برتری رسید.
در مســابقات جهانی ۱۹۶۲ تولیــدو در آمریکا مدوید به شــدت از ناحیه زانو 
احســاس درد داشــت و تختی نیز پس از اطلاع از این موضوع هیچگاه در طول 
مبارزه به سمت پای مصدوم او نرفت. مبارزه ای که مدوید آن را پاک ترین مبارزه 

طول عمر خود دانست.

مراقب آبروریزی در ورزشگاه شهرقدس باشید،
!AFC حتی درصورت تأیید

به گزارش تسنیم، لیگ نخبگان آسیا دو هفته دیگر آغاز می شود و استقلال روز 
۲۶ شــهریور پذیرای الغرافه قطر است و دو هفته بعد از آن پرسپولیس میزبان 
پاختاکور ازبکستان خواهد بود. ورزشــگاه آزادی که حالا حالاها آماده نمی شود 
و شــواهد نشــان می دهد تا چند ماه آینده نباید منتظر رونمایی از چهره جدید 

این استادیوم بود.
در چنین شرایطی استقلال و پرســپولیس ورزشگاه شهدای شهرقدس را برای 
میزبانی از رقبای آســیایی خود معرفی کرده اند، اما وضعیت موجود نگران کننده 
است. از شــرایط فیزیکی ورزشگاه  گرفته تا ورودی ها، چمن، جایگاه خبرنگاران 
و... دچار مشکلاتی است که البته وعده اصلاح آنها داده شده است. با این وجود 
و بــا توجه به مدت زمان کمی که تا آغاز لیگ نخبگان مانده، نگرانی هایی ایجاد 
شده است. این ورزشگاه هم اکنون گنجایش 8 هزار تماشاگر را دارد؛ اما آیا واقعاً 
این ظرفیت کافی اســت؟ النصر قرار است با رونالدو به ایران بیاید و آیا می توان 
بــاور کرد که تنها 8 هزار نفر از این بازی دیــدن می کنند، آن هم در حالی که 
شرایط فیزیکی ورزشــگاه به گونه ای است که تماشاگران بیشتری می توانند به 
اســتادیوم راه پیدا کنند. تمام این نگرانی ها در حالی اســت که کنفدراســیون 
فوتبال آســیا باید ورزشگاه را تأیید کند. حتی اگر AFC مجوز برگزاری مسابقه 
در اســتادیوم شهدای شــهرقدس را بدهد، باید مراقب اتفاقات جانبی از جمله 

احتمال ورود بیش از ظرفیت تماشاگران بود.

بــه گزارش ایرنا، تیم ملــی فوتبال ایران برای 
فیفادی شــهریور مــاه باید ۲ دیــدار مقابل 
تیم های ملی قرقیزســتان و امارات در مرحله 
انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶  ســوم رقابت های 
برگــزار کند. بر این اســاس، امیــر قلعه نویی 
ســرمربی تیم ملــی فوتبال ایران بــرای این 
رقابت ها ۲۶ بازیکن را به اردو تیم ملی دعوت 
کرد که در این لیست ستاره های جوانی غایب 
بودنــد که عملکرد و نمایــش خیلی خوبی در 

چند ماه گذشته داشتند.
لیســت ۲۶ نفره تیم ملی فوتبال به شرح زیر 

است:
دروازه بان ها: علیرضا بیرانوند )تراکتور(، ســید 
پیام نیازمند )ســپاهان(، سید حسین حسینی 

)استقلال( و آرشا شکوری )هوادار(.
)تراکتــور(،  خلیــل زاده  شــجاع  مدافعــان: 
محمدحســین کنعانی زادگان )پرســپولیس(، 
محمدامیــن حزباوی )ســپاهان(، علی نعمتی 
)فولاد(، آریا یوسفی )سپاهان(، صالح حردانی 
ابوالفضل جلالی )استقلال( و  )سپاهان(، سید 

میلاد محمدی )پرسپولیس(.
هافبک ها: ســعید عزت اللهی )شباب الاهلی(، 
ســامان قدوس )بــدون تیم(، امیــد نورافکن 
)ملوان(، محمــد کریمی )ســپاهان(، محمد 

قربانی )اورنبورگ(.
وینگرها: مهدی قایدی )کلباء امارات(، مهدی 
ترابــی )تراکتور(، علیرضــا جهانبخش )بدون 
تیــم(، علی قلــی زاده )لخ پوزنــان( و اللهیار 

صیادمنش )وسترلو(.

مهاجمان: مهدی طارمی )اینتر میلان(، جواد 
آقایی پور )سپاهان(، شــهریار مغانلو )کلباء( و 

سردار آزمون )شباب الاهلی(.
 نکتــه جالب این لیســت دعــوت از علیرضا 
جهانبخش و سامان قدوس است. بازیکنانی که 
تا به اینجای کار هنوز تیم باشــگاهی انتخاب 
نکرده اند و قطعاً کمی از شــرایط بازی نسبت 
به ســایر بازیکنان دورتر هستند، اما کادر فنی 
تیم ملی به این بازیکنان باتجربه اعتماد کرده و 

آن ها را به این اردو دعوت کرده است.
در ایــن بیــن امــا بازیکنان زیر ۲۳ ســال و 
آینــده داری نیز بودنــد که می توانســتند با 
حضور در این لیست و کسب تجربه لازم برای 
رقابت های جام جهانــی، کمک حال کادر فنی 
تیم ملی باشــند و همچنین با دعوت شــدن 

به تیم ملــی در ادامه فصل نیز انگیزه بالاتری 
داشته باشــند. با این حال کادر فنی تیم ملی 
تصمیم گرفت که از این استعدادها در این اردو 
اســتفاده نکند و باید دید مربیان تیم ملی چه 
زمانی قصد دارنــد نیرو و انگیزه این جوانان را 

به تیم ملی تزریق کنند.
رضا غندی پور)ملوان بندرانزلی(

جوان تریــن پدیده ایــن روزهــای لیگ برتر 
فوتبال کسی نیســت جز مهاجم تیم زیر ۱۷ 
سال ایران. رضا غندی پور تنها با ۱۷ سال سن 
در پایان هفته ســوم موفق به ثبت ۳ گل برای 
انزلی چی هــا در رقابت های لیــگ برتر فوتبال 
شده است. شــاید این بازیکن با دعوت به تیم 
ملی فوتبال می توانســت تجربه های لازم برای 
ادامــه موفقیت در لیگ برتر را کســب کند و 

آینده خط حمله یوزها را تضمین سازد.
سعید سحرخیزان )اورنبورگ روسیه(

لژیونر ایرانی ۲۱ ســاله این فصل از رقابت های 
روسیه تا به اینجای فصل عملکرد قابل قبولی 
در این لیگ داشته است. مهاجم فصل گذشته 
گل گهــر ســیرجان که بــا توجه بــه نمایش 
درخشانی که در لیگ برتر ایران داشت، موفق 
شــد به تیم ملی نیز راه پیدا کند؛ اما با وجود 
به ادامه درخشــش در فوتبــال اروپا جایی در 
اندیشــه های کادر فنی تیم ملی فوتبال ندارد. 
ســحرخیزان تا به اینجای کار در ۶ بازی برای 
اونبورگ ۲ گل و یک پــاس گل ثبت کرده و 
بهترین گل زن تیمش تا اینجای مسابقات لقب 

گرفته است.
قلعه  ماخاچ  )دینامو  نژاد  حسین  محمدجواد 

روسیه(
دیگــر لژیونر ایرانی ۲۱ ســاله ایــن فصل از 
رقابت های روسیه نیز با وجود به عملکرد خوبی 
که در این لیگ داشــته، جایی در لیســت ۲۶ 
نفره کادر فنی تیم ملــی فوتبال ندارد. پدیده 
ســپاهان اصفهان در فصل گذشته که او نیز با 
توجه به نمایش درخشــانی کــه در لیگ برتر 
فوتبال داشــت موفق شــد به تیم ملی نیز راه 
پیدا کند، تا به اینجای کار در روســیه ۴ بازی 
برای دینامو ماخاچ قلعه به میدان رفته و موفق 

به ثبت یک گل و یک پاس گل شده است.
امیرحسین حسین زاده )تراکتور تبریز(

وینگر ۲۳ ســاله تی تی های تبریز بدون شک 
مرد شــماره یــک دراگان اســکوچیچ در تیم 

پرســتاره این فصل تراکتور بوده است. بازیکن 
ســابق تیم فوتبال اســتقلال تهــران که بعد 
از درخشــش در این تیم راهی بلژیک شــد و 
فصل گذشته دوباره به فوتبال ایران بازگشت، 
در این فصل آمادگی بالایی از خود به نمایش 
گذاشــته و در پایان هفته سوم لیگ برتر با ۳ 
گل و یــک پــاس گل، تأثیرگذارترین بازیکن 
این فصل از رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران 
بوده اســت. گویا این درخشــش وینگر جوان 
 تی تی ها کافــی نبوده تــا کادر فنی تیم ملی 
یــک بازیکن جوان و مســتعد دیگر را به اردو 

یوزها دعوت کند.
بــه غیــر از ایــن بازیکنــان که بــا توجه به 
شرایط ســنی که دارند، قطعاً این ستاره های 
جوان می توانند تا ســال ها تیــم ملی را بیمه 
کننــد، اما فعلًا جایی برای آنهــا وجود ندارد، 
بازیکنــان دیگری مانند عــارف حاجی عیدی 
)آلومینیــوم اراک(، حبیب فرعباســی )ملوان 
بندرانزلــی(، حســین گــودرزی )ســپاهان 
اصفهان(، ابوالفصل رزاق پور)گل گهرسیرجان( 
ارنزلــی(  بنــدر  اکبرپور)ملــوان  یونــس  و 
 دیگــر بازیکنان جــوان و مســتعد لیگ برتر

 فوتبال ایران هســتند که می توانســتند برای 
جوانگرایــی در ایــن مقطع بــه اردو تیم ملی 

فوتبال دعوت شوند.
تیم ملــی فوتبال ایــران پانزدهم و بیســتم 
شهریور در مرحله انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶، 
به ترتیب در اصفهان و العین به مصاف تیم های 

ملی قرقیزستان و امارات خواهد رفت.

درانتظارجوانگرایی؛

 ستاره های جوانی که در لیست تیم ملی قرار نگرفتند

خیز فرنگی کاران جوان فارس برای کسب مدال در جهان
به گزارش ایرنا، ابوالفضل فتحی تزنگی دارنده نشان طلای جوانان آسیا در وزن 
۱۳۰ کیلوگرم، محمد ارجمند که نشــان برنز جوانان آسیا در وزن 8۲ کیلوگرم 
در کارنامه دارد ومحمدمهدی غلامپور در ۶۰ کیلوگرم سه کشتی گیر فارس در 

مسابقات کشتی فرنگی جوانان جهان هستند.
فارس خاستگاه کشتی فرنگی

حضور مداوم کشتی گیران استان فارس در رده  های مختلف تیم  های ملی پایه از 
نونهالان گرفته تا جوانان در مسابقات کشتی آسیا و جهان و کسب مدال نشان 
از رشــد و توسعه این رشته که ریشه در کشتی فرنگی ایران دارد، است که باید 
هــم از نظر زیرســاخت  ها و هم از نظر مالی مورد حمایت قرار گیرند تا شــاهد 
شکوفایی بیشتر کشتی گیران فارس باشیم هر چند در رده بزرگسالان که حرف 

اول را می زد دچار رکود شده است.
گام  های بلند فتحی برای کسب نخستین مدال جهان

ابوالفضل فتحی تزنگی پس از درخشــش در مسابقات کشتی فرنگی جوانان که 
تیرماه ســال جاری در تایلند برگزارشــد و به مدال ارزشمند طلا دست یافت، 

عزم خود را جدی تر کرده تا این بار فاتح نخســتین مدال در جهان شود، مدالی 
حتی طلا دور از دسترس این کشتی گیر جوان و آینده دارنیست. این کشتی گیر 
سنگین وزن پیش از سفر به اسپانیا گفت: همه تلاش خود را خواهم کرد تا در 
مســابقات جهانی صاحب مدال شــوم. وی اضافه کرد: دوست دارم دوباره مدال 
طلای آســیا را در مسابقات جهانی تکرار کنم تا دل مردم ایران را شاد و پرچم 

کشورم در جهان به اهتزاز در آید.
این کشــتی گیر شیرازی با مشخص شدن حریفانش در مسابقات جهانی که ۲۱ 
نفر در وزن ۱۳۰ کیلوگرم حضور دارند، در دور اول با قید قرعه استراحت روبه رو 
شده است و در دور دوم هم به مصاف برنده رقابت میان اورمونوف از قرقیزستان 

و سارکسیان از جمهوری چک می رود.
امید به کسب مقام در جهان توسط محمد ارجمند

محمد ارجمند دیگر کشــتی گیر شــرکت کننده از فارس در مسابقات جهانی 
اسپانیاست که در وزن 8۲ کیلوگرم بر روی تشک می رود.

ارجمند که نشــان برنز ۲۰۲۴ جوانان آســیا در تایلند را در کارنامه دارد بسیار 

امیدوار اســت تا بتواند مدال پر افتخار جهان را بر کارنامه اش اضافه کند و این 
امر با توجه به انگیزه  هایی که این جوان شیرازی دارد، دور از دسترس نیست.

در وزن 8۲ کیلوگرم که ۲۵ شــرکت کننده دارد، محمد ارجمند در دور اول به 
مصاف مارس اولو از قرقیزستان می رود و در صورت پیروزی برابر این حریف، در 

دور دوم با رضایف از آذربایجان پیکار می کند.
غلامپور می خواهد شگفتی ساز شود

محمدمهدی غلامپور دیگر جوان شیرازی است که در وزن ۶۰ کیلوگرم کشتی 
می گیرد. غلامپور که قهرمانی ایران را در کارنامه دارد در نخستین تجربه جهانی 

خود می خواهد شگفتی ساز شود و با کسب مدال دل مردم را شاد کند.
در وزن ۶۰ کیلوگــرم کــه با حضــور ۲۴ نفر برگزار می شــود، غلامپور پس از 
اســتراحت در دور اول، در دور دوم بــه مصاف برنده کشــتی میان احمداف از 

آذربایجان و دیاز سانچز از اسپانیا می رود.
رقابت های کشتی فرنگی جوانان قهرمانی جهان از روز گذشته در شهر پونته وردا 

در کشور اسپانیا آغاز  شد. 
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۴ سریال از ساترا مجوز گرفت
به »زرافه« منوچهر هادی مجوز ندادند

صد و پانزدهمین جلسه شورای صدور مجوز تولید ساترا به ریاست سعید مقیسه 
و دبیری ســید علی اکبر محمودی مهریزی، معاون پایش و نظارت ساترا و حضور 

اعضای حقیقی و حقوقی و همچنین عوامل تولید طرح ها برگزار شد.
در این جلسه طرح های »زویا« به نویسندگی محمدرضا گوهری و تهیه کنندگی 
محمدرضا شفیعی، »مات« به نویسندگی مرتضی اصفهانی و تهیه کنندگی علی 
طلوعی، »جزر و مد« به نویسندگی امیرعباس پیام  و تهیه کنندگی مهران مهام، 
»به خاطر شــادی« به نویسندگی آزاده محســنی کوپایی و تهیه کنندگی علی 
طلوعی مورد بررســی قرار گرفتند و با آغاز نگارش فیلم نامه، مشروط به اعمال 

برخی از ملاحظات محتوایی موافقت شد.
همچنین در این جلســه فیلم نامه سریال »زرافه« به تهیه کنندگی سعید مرادی 
و نویســندگی امیرمحمد عبدی و کارگردانی منوچهر هادی بررسی و مقرر شد 
فیلم نامه مذکور پس از اعمال اصلاحات، مجدداً بررسی و در صورت رعایت نکات 

شورا، مجوز تولید برای آن صادر شود.
شــورای صدور مجوز تولید سازمان تنظیم مقررات رســانه های صوت و تصویر 
فراگیر در فضای مجازی )ســاترا( تنها مرجع صدور مجوز برای تولید سریال ها و 

برنامه های شبکه نمایش خانگی در ایران است.

شبنم قلی خانی و سام قریبیان با »بارانداز« می آیند
 مجموعه پلیســی »بارانداز« از یک شــنبه ۱۱ شهریور حوالی ساعت ۲۱:۳۰ در 

شبکه دو سیما روی آنتن رفت.
 این ســریال درباره پلیس امنیت اقتصادی اســت که به مســئله قاچاق کالا و 
پول شــویی می پردازد؛ و با به تصویر کشــیدن این مسائل از جنبه های مختلف، 
ســعی می کند مخاطب را با چالش های اجتماعی و اقتصادی این نوع قاچاق در 

جامعه آشنا کند.
بازیگرانــی همچون ســام قریبیان، پندار اکبری، شــبنم قلی خانی، مونا کرمی، 
محمد نادری، علی مســلمی، محمدرضا رهبری، وحید شــیخ زاده، اتابک نادری 

و... در این مجموعه حضور دارند.
ســریال پلیســی »بارانداز« به کارگردانی و تهیه کنندگی علی یاور و به سفارش 
مإسســه فرهنگی هنری ناجی هنر تولیده شده است که حوالی ساعت ۲۱:۳۰، 

شنبه تا چهارشنبه میزبان مخاطبان شبکه دو سیما خواهد بود.

مستند

در ایام پایانی صفر و رحلت پیامبر عظیم الشــأن جهان اســلام به ســر 
می بریم. روزی که به فراخور آن، رســانه ها و مخاطبان ســینما، به سراغ 
تنها ســاخته سینمایی کشور درباره پیامبر )ص( یعنی »محمد رسول ا... 
)ص(« مجید مجیدی می روند. اینکه ســینمای ایــران، تنها یک کار با 
محوریت پیامبر )ص( ســاخته، نکته قابل تأملی است که باید به شکلی 
جدی به آن نگریســت. البته که همین تک ساخته سینمایی کشور، قرار 
بود در ۳ اپیزود مستقل فیلم برداری شود که در حال حاضر، تنها اپیزود 
اول آن که نگاهی به دوران کودکی و نوجوانی پیامبر )ص( دارد، ساخته 
شــده و اکنــون با وجود ۱۰ ســال از اتمام تولید این پــروژه، خبری از 

فیلمبرداری اپیزود دوم این فیلم نیست.
ایــن اتفــاق درحالــی در ســینمای ایــران رخ داده کــه ســینمای 
 جهــان، تولیــدات به مراتب بیشــتری بــا محوریت زندگــی پیامبران 
داشــته است. آرنوفسکی، ۱۰ ســال پیش، پروژه عظیم »نوح« را جلوی 
دوربیــن برد. در مــورد حضرت ابراهیم )ع( هم جســته و گریخته چند 
فیلــم نه چندان مهم ســاخته شــده. در مورد حضرت موســی )ع( نیز 
فیلم های فاخری چــون »ده فرمان« و »خروج؛ خدایان و پادشــاهان« 
ساخته شــده اســت. تعداد تولیدات با محوریت زندگی حضرت عیسی 
)ع( به مراتب بیشــتر اســت. فیلم های »جاده انجیل«، »راه شــیری«، 

»شاهنشــاه«، »آخرین وسوســه مســیح«، »عیســی ناصری«، »معجزه ساز«، 
 »مســیح، پســر انســان«، »مصائب مســیح«، »کتــاب مقــدس تصویری«، 
»داستان یهودا« و ده ها فیلم دیگر با محوریت زندگی حضرت عیسی )ع( جلوی 

دوربین رفته است.
 در مورد پیامبر )ص( اما تنها ســاخته وطنی، محمد رســول ا... )ص( 
مجید مجیدی اســت. جالب آن که تعداد تولیدات خارجی با محوریت 

زندگی پیامبر )ص(، به مراتب بیشتر از تولیدات ملی ما است. 
»الرساله«، »بلال مؤذن الرسول«، »محمد خاتم انبیا« و »فجر اسلام« 

ازجمله این تولیدات به حساب می آید.
در ســینما و تلویزیــون کشــورمان، تولیــدات بســیاری راجــع به 
پیامبران و ائمه ســاخته شــده اســت، اما اینکه چه دلیــل یا دلایلی 
 ســد راه تولیداتــی با محوریت پیامبر )ص( شــده، موردی اســت که

 در کشــور ام القرای جهان اســلام به هیچ عنوان قابل پذیرش نیست. 
علی الخصــوص اینکه اســتقبال خوبی از فیلم مجیــدی به عمل آمد 
و این طــور تصور می شــد کــه با وجــود همراهی مدیران ســینمایی 
 و سیاســی و البته ســاخت دکور عظیــم برای این فیلم، دو قســمت 
بعــدی این اثر خیلی زود بــه جریان بیفتد، اما این اتفــاق تا به امروز 

محقق نشده است.
اکنــون این امیدواری وجود دارد که ســینمای بیوگرافی و مذهبی، با 
تعــدد تولیدات باکیفیــت در مورد زندگی پیامبــر رحمت )ص(، وارد 
مرحله حرفه ای تری شود و بتواند وظیفه خود را در مورد این شخصیت 

استثنایی عالم بشریت به  خوبی ادا کند.

»در آغــوش درخت« فیلمی ســینمایی به 
کارگردانی و نویســندگی بابک خواجه پاشــا 
اســت که در چهل و یکمین دوره جشنواره 

بین المللی فیلم فجر اکران شد.  
»در آغــوش درخت« فیلمی ســینمایی  به 
کارگردانی و نویســندگی بابک خواجه پاشــا 
و تهیه کنندگی محمدرضا مصباح و ســجاد 
نصراللهی نســب محصول سال ۱۴۰۱ است. 
ایــن فیلــم در بهمــن ۱۴۰۱ در چهــل و 
 یکمین دوره جشــنواره بین المللی فیلم فجر 

اکران شد. 
مارال بنی آدم، جواد قامتــی، روح ا... زمانی، 

اهورا لطفی و رایان لطفی بازیگران »در آغوش درخت« را تشــکیل می دهند. این فیلم حاصل مشــارکت سازمان سینمایی 
سوره و کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان است.

در خلاصه داســتان فیلم »در آغوش درخت« آمده است: بحران پیچیده زندگی کیمیا و فرید که دوازده سال از ازدواجشان 
می گذرد، جهان زیبای فرزندانشان را برهم می ریزد. کودکانی که هیچ چیز جز سادگی و مهربانی را در زندگی نمی شناسند.

قربانعلی تنگ شــیر، کارشناس سینما درباره این فیلم سینمایی گفت: فیلم سینمایی »در آغوش درخت« دومین فیلم بابک 
خواجه پاشــا است. این کار ارزشمند اســت و به طور کلی فیلم در مورد جایگاه خانواده است. فضای »در آغوش درخت« به 

لوکیشن هایی در ارومیه اشاره دارد که این تصاویر ارزشمند شبیه آثار مجیدی و میرکریمی است.
وی ادامــه داد: بــه طــور کلی فیلم ســینمایی »در آغــوش درخت« داســتانی از  حکایــت والدین و فرزندان اســت که 
 همســر و پــدر این داســتان بیشــتر دیده می شــوند. یکی از ســکانس های زیبــای این اثر ســینمایی لالایــی پیرزنی 
اســت که برای کودک خوانده شــده اســت. او تصریح کرد: یکی دیگر از ســکانس های جالب این فیلم، تکان دادن درخت 
توت اســت. در ســینمای ایران آثار بســیار زیادی در مورد طبیعت ســاخته شــده اســت از جمله کارهای کیارســتمی 
 و ســهراب شــهید ثالــث. »در آغوش درخــت« به نوعی فیلــم کودک، خانــواده و طبیعــت نامیده می شــود. کودکان، 
طبیعت و خانواده در این فیلم نقش اساسی دارند و به نظر من خواجه پاشا موفق شد که فیلم خوب و بی ادعایی درباره روابط 

خانواده و طبیعت بسازد.

»در آغوش درخت« یک اثر سینمایی موفق است

نمایش خانگی

تلویزیون

 ستاره »کشتن گوزن مقدس« به 
»پیکی بلایندرز« پیوست

بری کیوگن، ستاره فیلم های »کشتن گوزن مقدس«، »دانکرک« و 
»شوالیه سبز« در فیلم موردانتظار »پیکی بلایندرز« به کارگردانی 
تــام هارپر در کنار کیلین مورفی و ربکا فرگوســن به ایفای نقش 

خواهد پرداخت.
مورفی در نقش تامی شــلبی، رئیس خانواده گنگســتر بیرمنگام، 
بازمی گردد، اما از نقش کیوگان و فرگوســن در این فیلم جزئیاتی 
درز پیدا نکرده است.کیوگان برای »بنشی های اینیشرین« )مارتین 
مک دونا( در ســال ۲۰۲۲ نامزد اســکار بهترین بازیگر مرد نقش 
مکمل و برنده بفتا شــد و سال گذشته نیز برای »سالترن« )امرالد 
فنل( نامزد جایزه گلدن گلوب شــد. او اخیراً در ســریال »اربابان 
آســمان« و فیلم »پرنده« )آندریا آرنولد( هنرنمایی کرده اســت.
استیون نایت خالق مجموعه تلویزیونی محبوب و پرطرفدار »پیکی 
بلاینــدرز« نگارش فیلم نامه را به عهده دارد. او به همراه مورفی از 
تهیه کنندگان این فیلم که با همکاری نتفلیکس ســاخته می شود 
نیز هست. از داســتان فیلم اطلاعی به بیرون درز نکرده است، اما 
نایــت در ماه آوریل به ددلاین گفت که داســتان در زمان جنگ 
جهانی دوم رخ می دهد. تولید فیلم نیز امسال آغاز خواهد شد اما 

از تاریخ دقیق آن اطلاعی در دسترس نیست.
از زمان پایان فصل ششم و نهایی سریال محبوب »پیکی بلایندرز« 
طرفداران این اثر مشتاق تأیید اخبار در خصوص ساخت یک فیلم 
ســینمایی از این مجموعه تلویزیونی بودند.با توجه به پایان بندی ســریال هنوز هم می توان داســتان هایی برای ادامه آن 
درنظر گرفت و ســاخت یک فیلم به جای فصل هفتم ایده جالب و هوشــمندانه ای به نظر می آید. این درحالی است که در 
پایان این مجموعه تلویزیونی انتخاب »شــلبی« برای گرفتن انتقام از دشــمنان یا زندگی در دنیایی که آنها او را در آن 
مرده می پندارند، برای بیننده در ابهامی جذاب باقی می ماند و پیش بینی می شود فیلم به این دوراهی پاسخ قطعی دهد.



در شورای اسلامی شیراز به تصویب رسید؛ 
الزام شهرداری به تهیه لایحه ارتقای امنیت 

سرمایه گذاری در شیراز 
 یکصد و شــصت و چهارمین جلســه صحن 
علنی شــورای اســامی شــهر شــیراز 15 
دســتورکار توسط 11 عضو شــورا در قالب 
4 نامــه فرمانــداری، 2 لایحه دوفوریتی، 3 طــرح یک فوریتی، و 4 لایحه 

شهرداری و در نهایت 8 مصوبه به تصویب رسید. 
در این جلسه ابتدا لایحه دوفوریتی درخصوص درخواست تصویب تصمیم 
کمیســیون مناقصه شهرداری شــیراز مبنی بر خرید تعداد 300 دستگاه 
اتوبوس دیزلی به تصویب رسید. در ادامه لایحه دوفوریتی شهرداری شیراز، 
درخصوص ویژه برنامه شب های پرســتاره )روایتگری حاج حسین یکتا، از 
رزمندگان، ایثارگران و شــهدای دفاع مقدس شیراز( بررسی و به تصویب 
رســید. بر اساس ماده واحده این طرح، به شهرداری شیراز اجازه داده شد 
به منظور برگزاری برنامه »شــب های پر ستاره« از محل برگزاری رویدادها 
تا ســقف مبلغ 20 میلیارد ریال به کانون فرهنگی رهپویان وصال پرداخت 
کند. در این جلســه همچنین نامه فرمانداری شیراز تحت عنوان رفع ابهام 
از مصوبه درخصوص الحاق عبارت شــرکت های خدمات عمومی به ماده 3 
آیین نامه برون ســپاری عملیات پیشگیری و رفع سدمعابر عمومی و ماده 3 
آیین نامه برون ســپاری پیشگیری از تخلفات ساختمانی بررسی و اصاح و 
یک تبصره به عنوان تبصره هشــت الحاق شــد. لایحه شهرداری بررسی 
شــده دیگر در این جلسه، درخصوص الزام شهرداری شیراز به تهیه لایحه 
ارتقای امنیت ســرمایه گذاری در کان شهر شیراز بود که پس از بررسی به 
تصویب رســید. در این جلسه همچنین لایحه شهرداری شیراز درخصوص 
یکپارچه سازی سامانه های اعام وضعیت آلاینده های هوا و صوت بررسی و 
به تصویب رسید. بر اساس ماده واحده این طرح به شهرداری شیراز اجازه 
داده شــد در راستای یکپارچه سازی ســامانه های اعام وضعیت و شاخص 
آلودگی هوا، حق انتفاع تعداد 4 دســتگاه ســنجش آلودگی و 2 دســتگاه 
تابلو نمایشــگر متعلق به اداره کل حفاظت محیط زیست فارس با رعایت 
آیین معامات شــهرداری و تنظیم توافق نامه ای تا پایان آذرماه سال جاری 
اخذ کند. در ادامه این جلســه لایحه شهرداری شیراز درخصوص مصوبه با 

موضوع بررسی ایجاد اداره مولدسازی بررسی و لغو شد.

 دبیر کنگره جهانی »محمد، پیامبر رحمت« اعلام کرد:
فراخوان اجرای زنده هنرمندان

 در چهارمین گذر هنر آستان جانان شیراز 
به گزارش ســبحان، حامد تقوایی، دبیرکل کنگــره جهانی محمد )ص( با 
اشــاره به برگزاری گذر هنر نبوی در شیراز گفت: »گذر هنر نبوی آستان 
جانان« در شــیراز برای چهارمین بار به مناســبت هفته وحدت برپا خواهد 
شــد. این رویداد که بزرگ ترین جشن میاد پیامبر )ص( در کشور به شمار 
می رود، از ویژه برنامه های منحصر به فرد شــهر شیراز است که در سال های 
اخیر موجب هم گرایی معنوی دوســت داران پیامبــر رحمت )ص( به ویژه 

هنرمندان از سراسر کشور شده است.
وی با اشــاره به اهمیت نقش هنر به عنوان مؤثرترین ابزار تبیین و نهادینه  
کردن فرهنگ و تفکــر ناب محمدی، گفت: کنگره جهانی »محمد، پیامبر 
رحمــت )ص(« با این رویکرد، چهارمین گذر هنر نبوی آســتان جانان را 
به مدت  شش  شب، از 2۶ تا 31 شــهریور )ساعت 18 تا 23(، در حدفاصل 

چهارراه ادبیات تا چهارراه حافظیه برپا خواهد کرد. 
وی ضمــن دعوت از هنرمندان برای اجــرای زنده آثار هنری در چهارمین 
گذر آستان جانان، توضیح داد: هنرمندان در تمامی رشته های هنری شامل 
هنرهای تجسمی، خوشنویسی، نقاشی خط ، صنایع دستی، تئاتر، موسیقی، 
ســرود، پرفورمنس، حجم، المان شهری، پرینت سه بعدی و... می توانند در 

این رویداد بزرگ شرکت نمایند.

7 اخبار سال سی ویکم  شماره 6366 سه شنبه 1403/06/13          

 گزارش خبری- لیلا غضنفری 

گروه خبر - نجمه قنبری 
اســدا... طاهری، مدیرعامل شــرکت پخش فراورده های نفتی 
فارس در نشســتی خبری با اصحاب رسانه ضمن گرامیداشت 
هفته دولت، مصرف بنزین در اســتان فارس را افزایشی اعام 
کرد و گفت: استان فارس امسال تابستان بسیار پرمصرفی در 

بحث استفاده از سوخت را تجربه کرد. 
وی بــا بیان اینکه و به طور کلی فارس، اســتانی پرمصرف به 
شــمار می رود، گفت: در پنج ماه گذشــته حدود یک میلیارد 
و 285 میلیون لیتر بنزین در اســتان فارس مصرف شده که 
10 درصد بالاتر از میانگین مدت مشابه درسال گذشته است.

مدیرعامل شــرکت پخش فراورده های نفتی فــارس با بیان 
اینکه ســوخت گیری به وسیله چهار هزار و 200 نازل در330 
جایگاه ســوخت در استان انجام می شــود، گفت: اکنون فقط 
1۷ درصــد نیاز مصرف بنزین اســتان و به طور کلی حداکثر 
30 درصد مصرف فرآورده های نفتی اســتان توسط پالایشگاه 
شیراز تامین می شود. وی همچنین میزان مصرف گازوییل در 
پنج ماه گذشته در اســتان فارس را حدود یک میلیارد و 2۶ 
میلیــون لیتر عنوان کرد و افزود: این میزان حدود ۶ درصد از 

مصرف سال گذشته بیشتر است.
مدیرعامل شرکت پخش فراورده های نفتی فارس با بیان اینکه 
فارس یکی از فقیرترین اســتان ها در زمینه تأمین ســوخت 
است، افزود: به رغم پتانسیل و ظرفیت بی نظیر استان در 50 
سال اخیر پالایشــگاه جدیدی در این استان راه اندازی نشد و 
مهم تر اینکه به شبکه خطوط لوله انتقال بنزین و گازوییل نیز 
وصل نیســت که همین موجب پرداخت کرایه قابل توجه به 
نفتکش  ها می شــود. طاهری اظهار کرد: هم اکنون روزی ۶0 
میلیارد ریال کرایه نفتکش  برای انتقال فرآورده های نفتی از 

جنوب کشور به استان فارس پرداخت می شود.
به گفته مدیرعامل شــرکت پخــش فرآورده های نفتی فارس 

روزانه هشــت میلیــون و 800 هزار لیتــر بنزین و بیش از ۶ 
میلیون لیتر گازوییل در استان توزیع می شود که همه این ها 

به وسیله نفتکش  های جاده پیما صورت می گیرد.
طاهری همچنین گفت: کارت ســوخت کل جایگاه های کشور 
در شیراز صادر و توزیع می شود؛ پیش از این، بازه زمانی تقریباً 
45 روزه برای توزیع کارت سوخت وجود داشت، اما اکنون این 

کار حداکثر بین 10 تا 15 روز طول می کشد
 مدیرعامل شــرکت پخش فرآورده های نفتــی فارس درباره 
کارت های آزاد ســوخت  هم بیان کرد: در گام نخســت هم از 
مردم هم از شــرکت های دولتی درخواست می شود تا هنگام 
استفاده از سوخت حتماً از کارت سوخت خودرو خود استفاده 
کنند، چراکه این کارت سوخت ها بیشتر برای مواقع اضطرار و 

نیروهای امدادی در نظر گرفته شده است.
وی عنوان کرد: برای هر ســکو یــک کارت با هفت هزار لیتر 
ظرفیت در نظر گرفته  شده تا در مواقع اضطرار از آن استفاده 
شــود، مردم نیز اگر از هر جایگاهی شــکایتی دارند، شکایت 

خود را به سامانه 0۹۶2۷ گزارش دهند.
مدیرعامل شرکت پخش فرآورده های نفتی فارس گفت: کمتر 
از 1۷ درصد بنزین مصرفی فارس از طریق پالایشــگاه شیراز 

و مابقی نیاز از اســتان های هم جــوار از جمله هرمزگان، یزد، 
اصفهان، خوزستان و بوشهر تأمین می شود.

طاهــری در بخشــی دیگر از ســخنان خــود از اجرای طرح 
تخصیص نفت گاز براســاس اسناد حمل برخط در این استان 
خبر داد و گفت: بخش های زیادی از گازوییل از جنوب کشور 
به سراســر کشور ارسال می شــود و برای اینکه این بار مورد 
سوءاســتفاده قرار نگیرد و قاچاق نشود، طرح تخصیص نفت 

گاز به صورت آزمایشی در استان فارس اجرا شد.
وی افــزود: این طرح با همکاری شــرکت پخش فرآورده های 
نفتی، راهداری، همیاری شــهرداری ها، ستاد مبارزه با قاچاق 

کالا و پلیس امنیت اقتصادی اجرا می شود.
مدیرعامل شــرکت پخش فرآورده های نفتــی فارس یکی از 
اهداف این کار را مبارزه با قاچاق ســوخت دانســت و گفت: 
این طرح از ابتدای شــهریور ماه به صورت آزمایشی آغاز شد؛ 
وقتی نفت گاز از بندرعباس توسط نفتکش  بار می شود، مسیر 
نفتکش  از قبل مشخص می شود که باید دقیقاً از چه مسیری 
حرکت کند و در این مسیر از GPS هم استفاده می شود و اگر 
یک نفتکش  از مســیر خارج شــد، کارت سوخت آن در هیچ 

جایگاه دیگری کار نخواهد کرد.

به گزارش سبحان، سید ابراهیم حسینی، رئیس 
شــورای اسامی شهر شیراز در بازدید سرزده از 
سازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز اظهار 
کرد: یکی از وظایف اعضای شــورای اســامی 
بازدید از بخش های مختلف شهرداری است که 
به دنبال آن نظارت و کنترل فعالیت هایی که در 

سازمان دنبال می شود، اتفاق می افتاد. 
وی با اشــاره به بازدید ســرزده خود از سازمان 
مدیریت پســماند شهرداری شــیراز، افزود: این 
توفیق حاصل شــد تا با همکاران و پرســنل پر 
تاش این ســازمان و نــوع فعالیت هایی که در 
ســازمان انجام می شــود بازدید به عمل آید و 
ضمن خداقوت از زحماتی که نیروهای پرتاش 
این سازمان دارند، قدردانی از آنها صورت گیرد. 
خوش  اربعین  مراسم  در  شهری  مدیریت   

درخشید
رئیس شــورای اســامی شهر شــیراز با اشاره 
به نقش تأثیرگذار ســازمان مدیریت پســماند 
شــهرداری شــیراز در مراســم اربعین در مرز 
شــلمچه، تصریح کرد: این ســازمان و مجموعه 
مدیریت شهری بســیار خوش درخشید و باعث 
آبروی مردم شــریف شیراز شــد. این وظیفه را 
بــر خود می دانیم که با حضور در این ســازمان 

قدردان زحمات پرسنل سازمان باشیم. 
با  مقابله  برای  سطحی  آب های  مدیریت   

پشه آئدس
حســینی در بخش دیگری از ســخنان خود به 
موضوع سامت عمومی مردم اشاره و اضافه کرد: 
ســامت عمومی مردم جزء اولویت های شورای 
ششم اســت و با توجه به بحث تهدیدی که در 
خصوص پشــه ناقل آئدس و بــه دنبال آن تب 

دنگی مطرح اســت و این موضوع برای ما نگران 
کرده بود، با حضور در این ســازمان تصمیمات 
لازم اتخاذ و مقرر شــد شــهرداری شیراز کلیه 
اقداماتــی را کــه در این زمینه بــه تنهایی و یا 
هماهنگی با ســایر دســتگاه های اجرایی انجام 
داده اســت، در اولین فرصت در جلســه صحن 
شــورا اعام کند. وی خاطر نشان کرد: با توجه 
به اینکه یکی از عوامل احتمالی رشــد این پشه 

ناقل در آب های ســطحی جاری است، در سطح 
 شهر به ویژه در حوزه محرومیت زدایی تاش شد
  تــا جمــع آوری و مدیریت آب های ســطحی

 صورت گیرد. 
 رئیس شــورای اسامی شهر شــیراز ادامه داد: 
یک موضوع نگران کننــده که در خصوص این 
موضوع وجود دارد، دربــاره خرم رود یا رودخانه 
خشک است که از قلب شهر شیراز عبور می کند 
و با توجه به اینکه مدیریت رودخانه فرصت ها و 
تهدیدهای زیادی دارد با مســئولان استانی این 
صحبت و گفــت  وگو صورت گرفــت تا تکلیف 
مدیریت این مجموعه مشــخص شــود. چرا که 
اگر یک مدیریت واحد وجود داشــته باشــد به 
راحتی می توان ایراد و اشــکالات را شناســایی 
کــرد و مقصریــن را شــناخت و در صورتی که 
باید اقداماتی انجام شــود، باید دید از چه محلی 

پیگیری شود. 
رودخانه  مدیریت  واگــذاری  پیگیری   

خشک به شهرداری
حســینی تصریح کرد: در ســفر رئیس جمهور 
شهید آیت ا... رئیســی و اعضای هیئت دولت به 
استان، دستور واگذاری مدیریت این رودخانه به 
شهرداری شیراز صادر شد. اما متأسفانه تاکنون 

این اتفاق نیفتاده است و مطالبه ما این است که 
مسئولان استانی اگر صاح می دانند هم به جهت 
مخاطراتی که وجــود دارد در جوار پل پیرنیا و 
مسئله فاضاب هایی که در رودخانه جاری است، 
در این خصوص به مجموعه شهرداری و شورای 

اسامی شهر شیراز کمک کنند. 
وی تاکیــد کرد: اگر مدیریت رودخانه خشــک 
شــیراز بــه حــوزه شــهرداری واگذار شــود 
 مســئله بهداشــت عمومــی که یــک وظیفه
 اصلی و اساســی اســت، بهتر روشن می شود و 

قابل پیگیری است. 
موقع  به  پاکبانان  مانند  سبزبانان  حقوق   

پرداخت می شود
رئیس شــورای اســامی شهر شــیراز در پایان 
اضافه کرد: با توجــه به اینکه پرداخت مطالبات 
و حقوق برخی از ســبزبانان از ســوی شرکت ها 
پرداخت نشــده است، مقرر شــد همان گونه که 
در حوزه خدمات شــهری ماهانه حقوق پاکبانان 
 بــه صورت منظــم پرداخت می شــود، تدبیری
 اندیشیده شــود که از ماه های آینده نیز حقوق 
ســبزبانان هم به صورت منظم ماهانه پرداخت 
شــود تا حمایــت لازم از این قشــر زحمتکش 

صورت بگیرد.

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز: 

دستور واگذاری مدیریت رودخانه خشک به شهرداری شیراز هنوز صادر نشده است

به گزارش ســبحان، محمدحســن اسدی، شهردار شــیراز در تشریح فعالیت ها و 
اقدامات مجموعه مدیریت شــهری در تأمین زیرساخت ها و ارائه خدمات به زائران 
اربعین حســینی گفت: در گام نخست ساختار مورد نیاز برای ارائه مناسب خدمات 
تشکیل و احکام رؤسای کمیته های هشت گانه صادر شد. وی که در یکصد و شصت 
و چهارمین جلســه علنی شورای شهر شیراز سخن می گفت، با بیان اینکه اقدامات 
و خدمات ستاد اربعین شــهرداری و شورای اسامی شهر در سه عرصه کان شهر 
شیراز، مرز شــلمچه و کربای معلی نمود مؤثر و جدی داشت، ادامه داد: خدمات 
امســال با سال های گذشته تفاوت جدی داشــت و با بناکردن موکب های مختلف 

تاش کردیم خدمات مطلوب و مناسب را به زائران امام حسین )ع( ارائه دهیم. 
شــهردار شیراز ضمن تقدیر و تشکر از کلیه اعضای شورای اسامی شهر، مسئولان 
اجرایی شــهرهای شــیراز، آبادان و خرمشــهر و ائمه جمعه این شهرها بیان کرد: 
حدود ۶00 نفر از نیروهای شهرداری شیراز به مدت بیش از 20 روز در این عرصه 
خدمت رســانی قابل تقدیری داشتند و نســبت به زائران کربای معلی و عاشقان 
اربعین انجام وظیفه کردند. شــهردار شــیراز در ادامه از حضور وزیر وقت کشور و 
معاونان استاندار فارس در مواکب شهرداری و بازدید آنها از شیوه ارائه خدمات تقدیر 
و خاطرنشــان کرد: بخش عمده مسئولیت ها و خدمات ارائه شده در حوزه معاونت 
محیط زیست و خدمات شــهری بود که به سهم خودم از معاون و دست اندرکاران 

این حوزه قدردانی می کنم. 
اسدی با اشاره به شدت گرمای شلمچه و مناطق مرزی، بر دشواری حضور و فعالیت 
و خدمات در این مناطق تاکید و خاطرنشــان کرد: در آن شرایط سخت، پاکبانان 
عزیز با عشق و عاقه مشغول خدمت رسانی، تمیز کردن و جمع آوری زباله ها بودند. 
این مقام ارشد مدیریت شهری شیراز تصریح کرد: در کنار آنها رانندگان حدود ۹0 
دستگاه اتوبوس، همکاران سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی، مدیرکل حراست، 
بازرسی، معاونت مالی و روابط عمومی نیز وظایف خود را به نحو احسن انجام دادند 

که عملکرد همه عزیزان قابل ستایش و قدردانی است.
 فعالیت شبانه روزی شهرداری شیراز در ارائه خدمات مطلوب به زائرین اربعین 

روح ا... خوشبخت، رئیس ستاد اربعین حسینی شهرداری شیراز در یکصد و شصت 
و چهارمین جلســه علنی ششمین دوره شورای اسامی شــهر به ارائه گزارشی از 
عملکرد ستاد اربعین حسینی شهرداری شیراز در مرداد و شهریورماه 1403 از چهار 
منظر پروژه احداث موکب احمد بن موســی )ع( در مرز شــلمچه، اقدامات اربعین 
حسینی در موکب احمد بن موسی )ع( در مرز شلمچه، اقدامات اربعین حسینی در 
موکب احمد بن موسی )ع( در کربا و اقدامات اربعین حسینی در شیراز پرداخت.

وی در این گزارش اظهار کرد: در ایام اربعین مدیریت زیرساخت، مدیریت و راهبری 
کمیته ها، حمل ونقل زائرین، بازرســی و ارزیابی عملکرد، بهداشت، خدمات ایمنی، 
پشــتیبانی و مدیریت مالی، برنامه ریزی و سرمایه انسانی، اطاع رسانی و فرهنگی و 
امنیت و حفاظت، کمیته های اربعین حسینی بر عهده  شهرداری شیراز بوده است.

 رئیس ستاد اربعین حسینی شهرداری شیراز با نگاهی کوتاه به برخی آمار و عملکرد 
در مرز شــلمچه در بازه زمانی 10 مرداد تا ۷ شــهریور، تصریح کرد: در این مدت 
۶00 نفر از نیروهای شــهرداری شیراز به زوار اربعین در مرز شلمچه خدمت رسانی 
داشــتند که این خدمات شامل 135 دستگاه ماشین آلات اعزامی،2000 متر مربع 
فضای بهره برداری شده جهت استراحت زائرین، جابه جایی یک میلیون و ۶00 هزار 
زائر در محدوده خدماتی، 50 هکتار مجموع مســاحت خدماتی مدیریت پسماند، 
1152 نفر ســاعت خدمات ایمنی و آتش نشانی، 500 نفر ویزیت شده توسط کادر 
درمان، ســاخت تعداد 103 مجمــوع تولید برنامه تلویزیونــی، تهیه خبر، کلیپ، 
33 نفر کادر امنیت و حفاظت، بازرســی و ارزیابی عملکرد 8 نفر، فضاســازی برای 
برنامه های فرهنگی و مذهبی، مدیریت نیروی انســانی و خدمات رفاهی کارکنان، 

پایش و نظارت تصویری، بازدید مستمر مسئولین محلی، استانی و ملی و پشتیبانی 
ماشین آلات از جمله آنها بوده است. 

 پیشرفت فیزیکی ۶۵ درصدی احداث موکب احمد بن موسی در مرز شلمچه
خوشــبخت با اشاره به اینکه زمان پذیرش زوار از 28 مرداد بوده است، خاطرنشان 
کرد: پروژه احداث موکب حضرت احمد بن موســی شاهچراغ )ع( در مرز شلمچه 
با پیشــرفت فیزیکــی ۶5 درصد در کمیته زیرســاخت قرار دارد کــه امکانات و 
زیرســاخت های موجود در آن شــامل احداث ســوله های اقامتی بانوان و آقایان، 
اقامت خدام بانو و آقا، بخش اداری، درمانگاه، آشــپزخانه و احداث سردب ورودی و 

محوطه سازی مجموعه موکب است. 
وی همچنین به خدمات کمیته حمل ونقل زائرین در مرز شلمچه اشاره و اضافه کرد: 
۹0 دســتگاه اتوبوس با همراهی 180 نفر راننده اتوبوس، 2۶ نفر کارکنان نظارتی 
سازمان حمل ونقل مسافر در ایام اربعین به مرز شلمچه اعزام شده اند که در مجموع 
800 نفر میانگین جابه جایی زوار توسط هر دستگاه اتوبوس در روز انجام شده است. 
معاون شهردار شیراز ادامه داد: در این ایام نظارت مستمر بر عملکرد توسط عوامل 
نظارتــی، جابه جایی یک میلیون و ۶00 هزار نفر زائر به صورت رفت وبرگشــت از 
پارکینگ تا مرز شــلمچه، سرویس دهی مســتمر به عوامل انتظامی، راهنمایی و 
رانندگی، مدیریت پسماند و متفرقه، ۷0 مورد سرویس دهی و تعمیرات ناوگان فعال 

در مأموریت در 23 روز خدمت رسانی از دیگر اقدامات انجام شده است.  
 روزانه  ۸۵ تن تناژ زباله جمع آوری شد

خوشــبخت اظهار کرد: در حوزه مدیریت پسماند نیز در این ایام 223 نفر پاکبان، 
راننده و کارکنان اعزامی، 20 دستگاه انواع خودروهای خدماتی، 200 مخزن پسماند 
۶۶0 لیتری اعزام شــدند. همچنین روزانه  85 تن تناژ زباله جمع آوری شــد و 50 
هکتار از مسیر مورد تردد  نظافت، شستشو و جمع آوری پسماندها انجام شد و 500 

متر مربع استیکرهای اطاع رسانی و فرهنگ سازی نصب شد. 
نظافت، شست وشو و گندزدایی سرویس بهداشــتی موکب و استراحتگاه، استقرار 
یک نفر پزشک و یک نفر پرستار در محل استراحتگاه به همراه تجهیزات پزشکی و 
دارویی، استقرار 4 نفر کارشناسان ایمنی و بهداشت و آموزش، اطاع رسانی و اجرای 
برنامه های فرهنگی و مذهبی به صورت مستمر از دیگر اقدامات مورد اشاره رئیس 

ستاد اربعین حسینی شهرداری شیراز در ایام اربعین بود. 
وی در ادامــه در خصوص ارائــه خدمات کمیته خدمات ایمنی در مرز شــلمچه، 
تصریح کرد: در حوزه خدمات ایمنی کلیه خدمات از ســوی سازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهرداری شیراز صورت گرفت که در این راستا 21 نفر آتش.نشان، 

3 خودروی اطفایی، یک خودروی امدادی، یک موتور، 384 ساعت ماموریت، 1152 
نفر ساعت، 21 روز استقرار، 1000 بروشور توزیع، 1000 متر مربع بنر نصب، 100 

بازدید از برپایی مواکب و توصیه ایمنی انجام شده است. 
 اطفای حریق به موقع و آنی خودرو رانا در پارکینگ بزرگ شلمچه

رئیس ستاد اربعین حسینی شهرداری شیراز خاطرنشان کرد: در این ایام همچنین 
با حضور نیروهای آتش نشانی اســتقرار 24 ساعته در سه نقطه از پارکینگ بزرگ 
شلمچه، موکب احمدبن موسی )ع( و پایانه مرزی استقرار آب پاش به صورت مه پاش 
جهت خنک سازی مســیر پیاده روی زائران انجام شد. همچنین با حضور نیروهای 

آتش نشانی بازدید ایمنی از موکب ها به صورت مستمر انجام شد.   
خوشــبخت ادامه داد: نصب شیر هیدرانت جهت پشــتیبانی و تسریع در عملیات 
آبرســانی در صــورت وقوع حوادث، اطفــای حریق به موقع و آنی خــودرو رانا در 
پارکینگ بزرگ شــلمچه، به کارگیری یک تیم دو نفره آتش نشــان با یک دستگاه 
موتور کراس با تجهیزات امدادی و اطفایی به صورت گشت زنی در مسیر پیاده روی 
مرز شلمچه از دیگر عملیات انجام شده توسط سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 

بوده است.
وی همچنین به اقدامات اجرایی از سوی کمیته خدمات ایمنی توسط اداره مطالعات 
بحران شــهرداری شیراز اشاره کرد و افزود: تعداد نفرات اعزامی از سوی این کمیته 
3 نفر و تعداد خودروهای اعزامی 3 دســتگاه بود. همچنین یک نفر پزشــک و یک 
نفر پرســتار در موکب حضور داشتند و بررسی معاینات دوره ای و آموزش ایمنی و 

بهداشت در قالب نیروهای اعزامی به ۶00 نفر صورت گرفت. 
معاون محیط زیســت و خدمات شهری شهرداری شیراز همچنین به ویزیت 500 
نفر زائر توســط کادر درمان، تهیه و توزیــع تجهیزات حفاظت فردی و رفاهی بین 
کاروان اعزامی، بهســازی محیط و آموزش و مقابله با پشه آئدس در مرز شلمچه از 
سوی کمیته خدمات ایمنی توسط اداره مطالعات بحران شهرداری شیراز اشاره کرد. 
خوشبخت در ادامه به اقدامات کمیته روابط عمومی و اطاع رسانی شهرداری شیراز 
اشاره و اضافه کرد: انتشار و بازدید از 8200 کلیپ در فضای مجازی، تهیه و تولید 
کلیــپ در قالب 2 هزار دقیقه فیلم برداری، تهیــه 34 کلیپ به همراه 108 دقیقه 
خروجی، استقرار مستمر گروه مستندسازی به همراه کارشناس روابط عمومی، تهیه 
و تولید خبر تعداد ۶3 خبر در برنامه های تولیدی در صداوسیما، تبلیغات محیطی 
به مناســبت محرم و اربعین حســینی،  چاپ و نصب 5200 متر مربع بنر ازجمله 
اقدامات انجام شده توسط اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری شیراز بوده 
اســت. وی همچنین در خصوص برخی اقدامات انجام شده توسط سازمان فناوری 

اطاعات و ارتباطات شهرداری شیراز، بیان کرد: نصب و راه اندازی دستگاه حضور و 
غیاب همکاران، پشتیبانی کلیه امور نرم افزاری و سخت افزاری، همکاری و هماهنگی 
درخصوص فعالیت های مربوط به امور اداری، راه اندازی نوبت شــلمچه در سامانه 
آفتاب آسا، نصب، راه اندازی و جانمایی دوربین های پایش تصویری و استقرار هفت 

نفر از کارشناسان در دو نوبت از جمله اقدامات است. 
کمیته امنیت و حفاظت از دیگر کمیته های مســتقر در مرز شلمچه در ایام اربعین 
بود که رئیس ســتاد اربعین حســینی در خصوص اقدامات این کمیته، اظهار کرد: 
بهسازی و اقدامات حفاظتی در ورودی ها و خروجی های موکب، نظارت بر عملکرد 
رســتوران طرف قرارداد، جانمایی محل استقرار نگهبانان و کنترل ترددها، آموزش 
و برگزاری کاس های توجیهی و نظارت و تکمیل فرم های خروج از کشور کارکنان 

ازجمله اقدامات است. 
استقرار نیروی انســانی در چند نوبت در قالب 33 نفر، بازدید دوره ای از محل های 
اسکان کارکنان مدیریت پســماند و اتوبوس رانی، نظارت بر محل های اسکان زوار، 
همکاری با سایر کمیته ها در برپایی موکب، رصد از طریق دوربین های مدار بسته، 
اعزام تیم تشــریفات اداره کل حراست در مراسم بدرقه کاروان اعزامی از شهرداری 
شــیراز به موکب مرز شلمچه از دیگر اقدامات مورد اشاره معاون شهردار شیراز در 

این جلسه بود. 
وی همچنین به اقدامات ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشــی شهرداری شیراز 
در مرز شــلمچه اشاره کرد و افزود: برپایی مســتمر نماز جماعت، زیارت عاشورا و 
ســخنرانی، برپایی کاس احکام و مشاوره توســط روحانیون در محل استراحتگاه 
زائرین توزیع 30000 کتابچه و بروشــور، فضاسازی با ۷50 مترمربع بنر، فضاسازی 
محیطی با 200 عدد پرچم، 180 متر مربع کتیبه و نصب داربست و احداث غرفه، 
نصب 4000 متر ریســه پارچه ای و 300 متر ریســه نوری، نصب سیستم صوتی و 
تصویری، احداث و راه انــدازی غرفه های فرهنگی، توزیع هدایای فرهنگی از جمله 
این اقدامات است.  رئیس ســتاد اربعین حسینی همچنین به اقدامات انجام شده 
توســط معاونت مالی و اقتصادی و معاونت برنامه ریزی و سرمایه انسانی اشاره کرد 
و ادامه داد: مدیریت امور کارپردازی، نصب و راه اندازی سیســتم پذیرش، حضور و 
غیاب کارکنان، توزیع غذا و اقام رفاهی، استقرار 20 نفر در چند نوبت از جمله این 
اقدامات است. اقدامات انجام شده توسط اداره پشتیبانی ماشین آلات دیگر موضوع 
مورد اشاره خوشبخت بود و وی اضافه کرد: ایاب و ذهاب کارکنان، انتقال تجهیزات، 
تدارکات و پشتیبانی با 1۶ دستگاه خودرو سبک، نیمه سنگین و سنگین، اعزام 18 
نفر کارشــناس مسئول، کارشناس تأسیســات و راننده، استقرار یک دستگاه دیزل 
ژنراتور به منظور تأمین برق اضطراری وانجام و پشــتیبانی امور فنی و تأسیســاتی 

موکب از اقدامات انجام شده توسط این کمیته است. 
بازدیدهای وزیر کشــور و مسئولین اســتانی و مدیریت شهری از موکب احمد بن 
موســی )ع(، پیگیری اقدامات انجام شــده در موکب احمد بن موسی)ع( در کربا، 
نصب نرم افزار پذیرش زوار، بازدیدهای مســتمر ایمنی، کنترل بهداشــت محیط و 
اعزام 30 نفر نیروی انســانی شهرداری شیراز به عنوان خادم موکب در بخش های 
اســکان، پشــتیبانی، پذیرش و تاسیســات به مدت 1۶ روز و احداث 5 موکب در 
ورودی ها و ســه نقطه شهری و همکاری با مواکب مردمی، به کارگیری 18 دستگاه 
انواع کشنده، کامیون، نیسان، بالابر، واترجت از دیگر اقدامات صورت گرفته مجموعه 
مدیریت شهری در مرز شلمچه در ایام اربعین حسینی بود که معاون شهردار شیراز 

به آن اشاره کرد. 
خوشــبخت بیان کرد: در این ایام به صورت مســتمر بازدیدهای مدیریت شهری 
از موکــب احمد بن موســی )ع( به جهت ارائه خدمات مطلــوب به زائران صورت 
می گرفت. همچنین اقدامات لازم به جهت برگزاری مراسم پیاده روی جاماندگان و 

دل دادگان اربعین حسینی در شهر شیراز در دستور کار بود.

سـربلنـد زیـر تیـغ آفتـاب
توفیق خدمت ستاد اربعین شهرداری شیراز در شلمچه و کربلا
خدمت رسانی ۶۰۰ نفر از نیروهای شهرداری شیراز به زوار اربعین حسینی )ع( در مرز شلمچه
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طرح روزحدیث روز

         نقد گفتمانى دولت هاي بعد از جنگ تحمیلى     

       غلامرضا صفرپور-مدرس دانشگاه
در این مدت 45 ســال با همه فراز و نشیب ها، انقلاب اسلامی از مسیر اصلی و 
حقیقی خود خارج ومنحرف نشده است، اما دولت هاي برآمده از انقلاب چندان 
عملکرد در خور توجهی با گفتمان انقلاب اسلامی نداشته اند. هر چند که دولت ها 
در مراتب عملکردي در سطوح مختلفی قرار می گیرند. هیچ یک از گفتمان هاي 
حاکم به ویژه بعد از جنگ تحمیلی انطباق کامل یا دست کم حداکثري با گفتمان 
انقلاب اسلامی نداشته اند. هریک از آنها با ضرایب مختلفی به ورطه  التقاطی افتاده 
و نســبت به مکتب لیبرالیستی غربی مرزبندي متفاوت و مشخصی نداشته اند. 
دولت هاي چهارگانه بعد از جنگ تحمیلی در گفتمان پردازي از نگاه همه جانبه 
و متوازن محروم بوده و تک بعدي به اداره کشور پرداخته اند. این امر باعث شده 
که دولت هاي بعد از جنگ تحمیلی یک مســیر واحد و مشــترک طی نکنند و 
دولــت بعدي موفق به ادامه روند دولت قبلی نباشــد و به عبارتی دیگر دولت ها 
مکمل یکدیگر نبوده و هر یک راه و مسیري متفاوت در پیش گرفته که بعضاً در 
نقطه مقابل همدیگر قرار داشته اند. این گسست گفتمانی میان دولت ها موجب 
برنامه هاي نیمه تمام شــده که هیچ یک از آنها  آنچنان که خود مدعی آن بودند 
به پیشرفت نرسیدند، هرچند که دولت سیزدهم تمام تلاش خودش را انجام داد 
که بتواند براساس گفتمان امامین انقلاب کشور را با عقلانیت معنویت و عدالت 
مدیریت نماید و مقام معظم رهبري شــهید رئیســی را جامع الاطراف خواندند 
شاهدي براین مطلب اســت. وي به دور از تجمل پرستی و نگاه به غرب اقتصاد 
کشور که به سمت وسوي نسخه هاي غربی وسرمایه داري می رفت رو ریل خودش 
برگردانــد ولی خدا مقدر چنین دید که راه رفته، نیمه تمام بماند. انتظار می رود 
دولت چهاردهم به توصیه رهبري عمل نماید و مســیر دولت سیزدهم را دنبال 
نماید. نگارش سند چشم انداز بیست ساله براي رفع این نقیصه از سوي رهبري 
ابلاغ شد که تا حدي بتواند درحرکت دولت ها وحدت و هماهنگی ایجاد نماید. 
بازخوانــی و مطالعه گفتمان هاي دولت هاي بعد از جنــگ از این رو ضرورت و 
اهمیت پیدا می کندکه نقاط مثبت و منفی آنها مورد بررسی و تجزیه  و  تحلیل 
قرار گیرد که بتوان مسیر دولت تراز انقلاب اسلامی را بهتر مشخص و تبیین کرد. 
با یک بررسی اجمالی در دولت هاي قبلی متأسفانه آن طور که شایسته و بایسته 
باشد به مقوله فرهنگی و اقتصادي توجه نشده با توجه به ماهیت انقلاب اسلامی 
که بیشــتر جنبه فرهنگی داشته اســت و بارها مقام معظم رهبري بر این امر 
توصیه و تأکید داشته اند و در سخنان ایشان از هجمه فرهنگی، تهاجم فرهنگی، 
شــبیخون فرهنگی، قتل عام فرهنگی، ناتوي فرهنگی و مظلومیت فرهنگ در 
این مدت موج می زند. اگر دولت هاي گذشــته به دغدغه مقام معظم رهبري در 
مسائل فرهنگی و نیز به هشدارهاي اقتصادي ایشان توجه می کردند قطعاً به این 
صورت با مشکلات فرهنگی و اقتصادي روبه رو نبودیم. سخن آخر اینکه خلاصه 
اینکه دولتی تراز گفتمان انقلاب اســلامی، دولتی است که عقلانیت، معنویت، 
پیشــرفت و عدالــت را مبناي کار خود قرار دهد و در جهــت آنها گام بردارد و 
این طور نباشــد که با تکیه بر یکــی از این عناصر به بهانه عقلانیت، معنویت را 
رها کند و یا به بهانه پیشرفت، عدالت را قربانی نماید. در سیاست خارجی نیز با 
تکیه بر اســاس عزت، حکمت و مصلحت که ازسوي مقام معظم رهبري عنوان 
شــده در تحولات جهانی و منطقه اي به ایفاي نقش ســازنده بپردازد و به بهانه 
مصلحت گرایــی، عزت را قربانی نکند و در برابــر زیاده خواهی غرب محکم باید 
ایستاد. متأسفانه در دولت هاي قبلی شاهد تک بعدي نگریستن به مؤلفه هاي ذکر 
شــده بوده ایم. )غیر از دولت ســیزدهم( و تجربه دولت هاي قبلی باید چراغ راه 
دولت فعلی باشد تا از نکات مثبت دولت های پیشین نیز حداکثر استفاده نموده، 
تا ان شاءا.... با در پیش گرفتن توسعه متوازن با تئوري پیشرفت ایرانی – اسلامی 
ســند چشم انداز 20 ساله و همچنین اقتصاد مقاومتی اجرایی و عملیاتی نماید. 
در نتیجه در نگاه کلی، نظام برآمده از انقلاب اســلامی کارآمدی و توانایی حل 
همه مســائل خود را دارد. اینکه در ظرف 40 سال با همه چالش های داخلی و 
خارجی در حوزه ها و شاخص های متعددی مانند صنعتی، ارتباطی، سدسازی، 
پالایشگاه سازی، امنیت غذایی، تسلیحات و تجهیزات نظامی و ... توانسته است 
در جمع کشــور هاي قوي و صنعتی دنیا خود را جاي دهد و رتبه جهانی کسب 
نماید. بعبارت دیگر جمهوري اسلامی ظرفیت و توانمندي لازم براي حل مسائل 
و مشکلات دیگري که با آنها مواجه است را نیز دارد ازاین جهت در عرصه هایی 
که در عمل به رویکردهاي جهادگونه و روحیه اي  برآمده از انقلاب اسلامی توجه 
شده است، میزان ســرعت رشد و پیشرفت نیز بیشتر بوده است. و درمقابل در 
بخش هایی که هم چنان در نیمه راه قرار داریم بخاطر لحاظ نکردن منابع هویتی 
برخاسته از انقلاب اســلامی است. انقلاب اسلامی همه این دستاوردها را نه در 
شــرایط امن و آرام بلکه در فضاي جنگی، تهدید و تحریم به دست آورده است، 
شاید مهم ترین پیام دستاوردهاي به دست آمده این باشد که انقلاب اسلامی کار 
بزرگ و تاریخی انجام داده و رویکردهایی که در زمان پهلوي دست و پاي ملت 
ایران را بســته بود تغییر داد و با جهت گیري ها و رویکردهاي جدید و مبتنی بر 
هویت اسلامی و ایرانی نقشه راه و پیشرفت همه جانبه و عزت پایدار را در اختیار 
جامعه ایرانی و همه آزادگان دنیا قرار داد، نباید راضی به وضع موجود بود و با نگاه 
آینده پژوهانه به انقلاب، باید چالش ها و آسیب ها را مورد واکاوي قرار داد تا از این 

رهگذر بالندگی و پویایی اتقلاب اسلامی را فراهم آورد، ان شاءا... .

اینترنت حیوانات در سال ۲۰۲۵ راه اندازی مى شود
فن آوری

عکس خبر

 نوزادهای پاندا - باغ وحش برلین

 تمرین تیم ملی فوتبال ایران

ازآزادیبیانتاآزادیپاولدورفباوثیقه٥میلیونيورويىدرفرانسه
منبع-فارس

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتى  کاروانسرای های شاه عباسى

سلامت

با کدام غذاها ترشی نخوریم؟
در گذشته بســیاری از افراد به علت در دسترس نبودن 
ســبزیجات و صیفی جات تازه، این مواد را در سرکه نگه 
می داشتند و ترشی تهیه می کردند. هنوز به رسم گذشته 
بســیاری از خانم  هــای ایرانی از ســبزیجات این فصل 

استفاده می کنند و برای تمام سال ترشی می اندازند.
بســیاری از ما ترشی را چربی ســوز و هضم کننده غذا 
می دانیــم و همراه غذا مصرف می کنیــم اما آیا مصرف 

ترشی همراه غذا مفید است؟ 
 مصرف ترشی همراه غذا عادت نادرست ایرانی  ها
همان طور که گفتیم در گذشــته به علت در دســترس 
نبودن سبزیجات تازه آنها را به صورت ترشی در زمستان 
استفاده می کردند. در قدیم ســردخانه و یخچال وجود 
نداشــت، برای اینکه جلوی گندیدگی و فساد میوه  ها و 
سبزیجات را بگیرند، آن  ها را درون سرکه نگه می داشتند 

تا در فصل  های دیگر بتوانند از آن  ها استفاده کنند.
ســرکه به دلیل PH پایینی که دارد و محیط اســیدی 
که فراهم می کند، مانع رشد باکتری  ها در مواد خوراکی 
می شــوند، فرآیند گندیدگی و پوسیدگی خوراکی  ها را 

متوقف می کند و ماندگاری خوراکی  ها را بالا می برد.
امروزه که در فصل پاییز و زمســتان نیز این سبزیجات 
قابل دسترســند، افراد می توانند به جای ترشــی کردن 
این مــواد غذایی آنها را تازه مورد اســتفاده قرار دهند. 
بنابراین باید ترشــیجاتی از قبیل هفتابیجار، سیرترشی، 
ترشــی لیته و ... که نه جزو غذا محسوب می شوند و نه 
تاثیر دارویــی دارند به مقدار کم مصرف نمود زیرا زیاده 
روی در مصرف ترشی همراه غذا مشکلات زیادی را برای 

سلامتی به همراه دارد.
 چرا باید کمتر ترشی مصرف کنیم؟

1- نمک موجود در ترشــی برای ســلامتی مضر است و 
افرادی را که داراری سیســتم ایمنی ضعیفی هستند را 

دچار مشکل می کند.
2- مصــرف ترشــی چه به صــورت جداگانــه و چه به 
همراه غذا ســبب کاهش اندکس گلیســمی مواد غذایی 

که کربوهیدرات دارند، می شــود. کاهش اندکس 
گلیســمی چه در افراد دیابتی و چه غیر دیابتی 

بالا رفتن قندخون در بدن می شود.
3- مصرف زیاد و بی رویه ترشــی خطر ابتلا به 

ســرطان مری و معــده را افزایش می دهد. 
مصرف ترشــی به همراه مواد غذایی دیگر 
برای افــرادی که زخم معده یا اثنی عشــر 
دارند، مضر اســت، زیرا ترشی اسید معده را 
زیاد و زخم را شدید تر می کند. ترشی برای 
کسانی که ریفلاکس معده یا احساس ترش 
کردن دارند و افرادی که دارای روده تحریک 
پذیر و دارای ســوءهاضمه هستند، نیز مضر 

است.
4- مصرف ترشــی سبب آســیب رساندن 

به مینای دندان و تخریب و فســاد دندان و آســیب به 
لثه  ها می شود. تمام ترشــی  ها و خوراکی  های اسیدی با 
PH پایین در مینای دندان و لثه  ها نفوذ کرده و ســبب 
سست شــدن دندان  ها، تخریب و فساد دندان  ها و لثه  ها 

می شوند.
5- خــوردن بیش از حد ترشــیجات در مــردان باعث 
کاهش توان جنســی و ضعیف شدن اسپرم  ها و در زنان 
باعث دردهای شــدید ایام پریود و قاعدگی  های نامنظم 
و دردناک می شــود و در سنین بالا باعث تشدید آرتروز 

می شود.
6- طبع ترشــیجات سرد و خشک است و مصرف بیش 
از حد ترشــیجات باعث ســردی مغز و افزایش ابتلا به 
حواس پرتی و کندی حافظه و آلزایمر می شود، بنابراین 
اگــر نگران کندذهنی و حواس پرتی خودتان هســتید، 

ترشیجات مصرف نکنید.
7- پوکی اســتخوان و ساییدگی استخوان هم از عوارض 
مصرف زیاد ترشی است. استفاده زیاد از ترشی می تواند 

باعث رسوب مایعات بین مفصلی و آرتروز شود.
8- ترشــی در بعضی افراد می تواند باعث ضعف شدید، 
تشدید ناراحتی  های عصبی و ضعف اعصاب یا صرع شود.

 ترشی را همراه چه غذاهایی نخوریم؟
همــراه غذاهای نفــاخ از جمله خــوراک لوبیا و دیزی 
آب گوشــت، ترشی کلم و گل کلم و هفت بیجار که نفخ 

معده و روده ایجاد می کنند، نخورید.
همراه با غذاهای دیرهضم مانند کباب جگر سیاه، ماهی، 

تخم مرغ نیمرو و... ترشی بادمجان مصرف نکنید.
خوردن ترشیجات با ماهی باعث ضعف کبد و سوء مزاج 
کبد می شــود و ابتلا به بیماری های سیســتم ایمنی از 
جملــه MS، ویتیلیگو )برص(، گیلن باره و ... را افزایش 
می دهــد پس از خوردن هر نوع ترشــی همراه با ماهی 

ترشی  کنید.  پرهیز 
را به همراه ماســت 

زیرا  نخورید؛ 

اســیدلاکتیک موجود در ماست به همراه اسید استیک 
موجود در ترشــی برای کسانی که معده حساسی دارند 

آزاردهنده است.
 فصل و زمان مناسب برای مصرف ترشیجات

بهترین زمان برای مصرف ترشیجات، سه ماهه زمستان 
و ماه اول بهار است. بهتر است در فصل تابستان و پاییز 
از مصرف ترشــیجات پرهیز کنید. در زمستان بر اساس 
توصیه طب سنتی باید غذاهای دارای طبع گرم مصرف 
نمود؛ بنابراین اگر متمایل به مصرف ترشــی هستید به 
همراه ایــن غذاها در این فصل ترشــی مصرف کنید تا 

اعتدال را رعایت نموده باشید.
بهتر اســت از خوردن ترشــیجات در شب پرهیز کنید؛ 
زیرا خوردن سرکه و ترشیجات در شب باعث دفع بیشتر 
کلســیم از بدن شــده و موجب پوکی استخوان و ضعف 

اعصاب و حتی سکته  های مغزی و قلبی می شود.
 هنگام مصرف ترشی این نکات را در نظر بگیرید
اگر ترشی مانده یا کهنه باشد، قارچ  هایی درون آن رشد 
می کند که می تواند سرطان زا باشد، بنابراین بهتر است 

از مصرف ترشی مانده پرهیز کنید.
امکان اســتفاده از مواد نگهدارنــده و رنگ  های خوراکی 
در ترشــی  های آماده هم به صورت کارخانه ای و هم به 
صورت باز در مغازه  ها قابل خرید هســتند، زیاد است و 
روی این ترشــی  های باز نظارتی وجود ندارد پس ممکن 
است آلوده به قارچ باشــند بنابراین اگر مایل به مصرف 
ترشی هســتید خودتان در منزل ترشی تهیه و مصرف 

نمایید.
این باور که خوردن ترشی می تواند چربی خون را کاهش 
دهــد یا خوردن آن همراه غــذا می تواند چربی غذا  ها را 
دفع کند، اشتباه اســت و هیچ گونه مبنای علمی ندارد. 
مصرف ترشی سبب افزایش اشتها و پرخوری و در نهایت 

چاقی می شود.

پژوهشــگران در یــک پــروژه جدید قصــد دارند 
ردیاب های کوچک مبتنی بر انرژی خورشــیدی را 
به حیوانــات گوناگون و حتی یخچال های طبیعی و 
زباله های اقیانوس متصل کنند تا اطلاعات بیشتری 

را درباره حیات وحش و طبیعت به دست بیاورند.
هدف از ارائه این سیستم ایجاد »اینترنت حیوانات« 
اســت. اینترنــت حیوانــات، یک شــبکه جهانی از 
حیات وحش مجهز به حســگر اســت که اطلاعات 
بی ســابقه ای را درباره چندین پدیده طبیعی پنهان 

سیاره ما ارائه می کند.
اینترنت حیوانات با هدف حل کردن معماهایی مانند 
نحوه ســفر نهنگ های گوژپشــت در اقیانوس های 
وســیع، چالش های پیش روی بچه لاک پشــت های 

دریایی در آب های خطرناک و رفتارهای گیج کننده 
پلنگ های برفی ساکن در کوه های دورافتاده هیمالیا 

ارائه می شود.
در وب ســایت ایکاروس آمده اســت: برای اولین بار 
امکان تعیین مکان و حرکات یک حیوان در لحظه و 
در مقیاس بزرگ درباره هزاران حیوان وجود خواهد 

داشت.
دانشــمندان بــرای برقــراری اینترنــت حیوانات، 
دســتگاه های ردیــاب کوچــک مبتنی بــر انرژی 
خورشیدی را به انواع حیوانات و حتی اجسام بی جان 
مانند یخچال های طبیعی و زباله های اقیانوس متصل 
خواهند کرد. این حسگرهای سبک وزن که برخی از 
آنها کوچک تر از یک گیره کاغذ هســتند، بخشــی 
از یک شــبکه جهانی با هدف نظــارت بر حرکات و 

رفتارهای حیات وحش از فضا خواهند بود.
دانشمندان امیدوارند با ردیابی هزاران حیوان دارای 
حسگر، به درک عمیق تری از عوامل مؤثر بر جمعیت 
حیوانات و اکوسیستم های سراسر جهان دست یابند. 
وبسایت ایکاروس بیان می کند: فرستنده ها تنها پس 
از ساعت ها رصد می توانند بسیاری از اطلاعاتی را که 

پیشتر کشف کرده اند، به دانشمندان بگویند.

 عزاداری روزهای پایانی صفر- بازار تهران

   چشمه های نمک- کوهرنگ

گردشگری 

از  یکــی  چــاه  ســفید  قبرســتان 
معــدود گورســتان هایی اســت که 
بازدیدکنندگان بســیار دارید و مردم 
از فرســنگ ها دورتر برای دیدن این 
قبرستان تاریخی می آیند. مردم برای 
دفن کردن اجســاد نزدیکان خود در 
این قبرســتان سر و دست می شکنند 
چون علاوه بر اینکه باور دارند بزرگان 
زیــادی در آنجا آرمیده انــد، این باور 
در ذهن عــوام جای دارد که مردگان 
در آنجا نمی پوســند. قبرستان سفید 
چــاه یکــی از مکان های ارزشــمند 

تاریخی و مذهبی شهرســتان بهشــهر در مازندران 
اســت. خاک این قبرستان به شــکل جذابی سفید 
رنــگ بوده و در بــاور مردم بومی ایــن خاک مانع 
پوســیدن اجساد می شــود که البته دور از واقعیت 
نیز نیست. سنگ قبرهای عجیب ایستاده که سرشار 
از حکاکی های عجیب و جذابی با نقوش اســلیمی، 
هندســی و نقوش نمادین و سمبولیک است که هر 

یک برای خود معنا و مفهومی دارد.
تاریخچه قبرستان سفید چاه

قدمت این قبرستان به دوره تیموریان مرتبط شده و 
جزو یکی از اولین آرامگاه های مســلمانان به حساب 
می آید. بر اســاس شواهد موجود سه تن از فرزندان 
امام موسی ابن جعفر به نام های ابراهیم، عبدالرحمن 

و منصور و چند نفر از ســادات مرعشی آمل در این 
قبرســتان به خاک سپرده شــده اند. در این آرامگاه 
مرموز امامزاده ای دفن شــده که ضریح آن قدمتی 
به بلندای 840 سال پیش دارد. قدمت تاریخی قبر 
صندوقی شکل باز مانده در مکان قدمت آن به سال 
896 بازمی گردد. این قبرســتان در اسفند ماه سال 

1381 به لیست آثار ملی پیوست.
موقعیت قبرستان سفید چاه

بازدید ایــن مکان به صورت شــبانه روزی و رایگان 
امکان پذیر اســت، اما اگر قصد دارید شــبانه به این 
قبرســتان ســفر کنید بهتر کســی را همراه داشته 
باشــد و مجهز به تجهیزات نورافشانی باشید. اگر با 
خودروی شخصی خود سفر می کنید پس از رسیدن 
به استان مازندران مسیر خود را به سمت کمربندی 

غربی شهرستان گلوگاه کج کنید. انتهای 
کمربندی وارد جاده فرعی روستای نیالا 
شــوید. پس از رد شدن از روستای نیالا 
به دوراهی کیاســر و سفیدچاه رسیده و 
ســمت ســفید چاه را برای ادامه مسیر 
انتخاب کنید. در اواسط جاده می توانید 
قبرســتان را بــا ســنگ های عجیب و 

ایستاده اش ببینید.
خاک رمزآلود قبرستان سفیدچاه 

افســانه های شنیده شــده از خاک این 
قبرســتان از این قرار است که مردگان 
در این قبرســتان نمی پوسند. پس از بررسی های به 
عمل آمده از خاک این مکان مشــخص شد، که این 
افسانه تا حد زیادی به واقعیت نزدیک است؛ چرا که 
درصد آهک خاک این قبرســتان بسیار بالا است و 
همین امر تجزیه اجساد را به تعویق می اندازد. علت 
ســفید بودن خاک نیز همین آهک زیاد اســت. در 
این میان اســتفاده از ســنگ لحدهای سنگی که از 
کوه های اطراف آورده می شــد نیز در دوام اجســاد 
بی تأثیر نبوده است. ســنگ قبرهای مربوط به سده 
نهم هجــری به بعد دو تا ســه طاق نمــای تودرتو 
دارند. سنگ قبرهای سده های دهم و یازده تزیینات 
اســلیمی متقــارن دارند و نقوش ماننــد دایره های 
تزئینی و گل های چند پر باظرافت و زیبایی خاصی 

حجاری شده اند.

قبرستان سفیدچاه، قبرستانی مرموز به قدمت ایران باستان

ادبیات
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